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ZPRÁVY Z OBCE LÁNOV 

Z ÚŘADU

3

Milí Lánováci, 
jeřabiny zčervenaly, stmívá se dřív a děti už zase chodí do 
školy - léto se nám přehouplo do podzimu.

Chtěla bych tu psát o dvou věcech. Jednou z nich je letní kino 
u nás v Lánově. Jsem moc ráda, že do kina chodíte a napří-
klad návštěvnost filmu Top Gun Maverick překonala 
veškerá naše očekávání. Škoda jen, že pohádku Zlouni jsme 
museli z důvodu nepříznivého počasí dvakrát zrušit a pak už 
prostě nebyl ze strany provozovatele až do konce prázdnin 
volný termín. Byla bych moc ráda, kdyby se tradice letního 
kina v Lánově uchytila a kdybychom ji časem rozšířili i na 
jiná období. Z toho ale plynou jisté potíže - musíme sehnat 
prostor, kde by se dalo promítat, a také techniku, která 
nebude v místnosti příliš hlučná. Pokud bychom pak promí-
tali během celého roku, věřím, že by si na své přišli i vyzna-
vači jiných filmových žánrů než jen komedií, které v letním 
kině převážně dáváme. Je pravda, že v horku se na vážné 
filmy nekouká úplně dobře a léto prostě svádí k lehčí 
atmosféře, kdy se nechcete trápit a hloubat. Také vás chci 
poprosit - pokud jste viděli, či slyšeli o nějakém zajímavém 
filmu, který by Lánováky mohl zajímat, dejte nám vědět
a my se pokusíme sehnat práva k promítání.

Jistě jste si mnozí z vás už všimli, že socha Panenky Marie, 
která se nachází vlevo od silnice na Čistou a která po mnoho 
desetiletí chyběla na ulomeném sloupku, je už opravená. 
Pravda, nestojí úplně na svém původním místě, nýbrž je 
trochu posunutá a nyní i tváří obrácená směrem k zástavbě, 
aby se každý v klidu mohl pokochat jejím novým vzhledem. 
Je to naše první, z vlastních prostředků opravená sakrální 
památka a já doufám, že se nám podaří získat peníze na 
opravu i těch dalších. 

Někdy se setkávám s názorem, že bychom neměli opravovat 
sochy a pomníky, které tu zůstaly po původních obyvatelích, 
tj. po Němcích, že tím tak trochu oslavujeme „staré časy, 
Němce a válku“. To je nesmysl, cožpak některý z těch 
pomníčků různých neštěstí či záchrany, které kdysi dávno 
nechali postavit obyčejní lidé, měl co do činění s národnost-
ními spory a s II. světovou válkou? Ty dva zdejší válečné 
pomníky jsou určeny obětem I. světové války a místní křížky 
jsou ještě mnohem staršího data. Já si navíc myslím, že 
minulost se připomínat má, že je důležité vědět, co se na 
našem území odehrávalo.

Je třeba si přiznat, že Lánov byl po staletí německou vesnicí
a ano - i já bydlím v domě po Němcích a velmi mě historie
té rodiny zajímá. Kdybychom se neměli vracet do historie
a chtěli se oprostit od všeho německého, co by nám tu zbylo? 
Ještě bych chtěla uvést, že sochař Emil Schwantner, jenž je 
autorem také pomníku padlých v Horním Lánově, první 
světovou válku prožil, byl naprosto proti ní a ve svých 
dílech, jichž je v Krkonoších mnoho, se tak vždy vyjadřoval. 
Z mnoha důvodů je potřeba stále historii připomínat, aby se 

na to špatné, ale ani na to dobré, nikdy nezapomnělo a chyby 
obou stran se pokud možno neopakovaly.

           Eliška Rojtová, starostka

  Výpis přijatých usnesení z 3. zasedání
  Zastupitelstva obce Lánov
  konaného dne 27. 6. 2023

ZO schvaluje:

Usnesení č. 5/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace 
Základní škola a mateřská škola Lánov, okr. Trutnov, včetně 
výsledku hospodaření k 31. 12. 2022.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení č. 6/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje účetní závěrku Obce Lánov k 31. 12. 2022, 
kterou finanční výbor projednal dne 27. 6. 2023 a doporučil 
ke schválení.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0  

Usnesení č. 7/3/23 - Zastupitelstvo obce schvaluje 
celoroční hospodaření Obce a Závěrečný účet Obce za rok 
2022 vč. Zprávy pověřeného auditora o výsledku přezkou-
mání hospodaření Obce za rok 2022 bez výhrad. Finanční 
výbor projednal a doporučil ke schválení Závěrečný účet 
Obce Lánov na svém jednání dne 27. 6. 2023.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7/3/23 – ZO schvaluje dle návrhu

Usnesení č. 8/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2023. Starostka obce
E. Rojtová přednesla a zdůvodnila rozpočtové opatření
č. 3/2023, vysvětlila jednotlivé změny ve výdajové části, 
uvedla, že členové finančního výboru projednali rozpočtové 
opatření dne 27. 6. 2023 a doporučili ho zastupitelům
ke schválení.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 10/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje souhlas s přesahem požárně nebezpečného 
prostoru (PNP) na sousední pozemky, které jsou ve 
výlučném vlastnictví Obce Lánov, a to p. p. č. 3045 o výměře 

2 2
853 m  (trvalý travní porost) a p. p. č. 3044 o výměře 2 208 m  
(ostatní plocha/ostatní komunikace) v k. ú. Horní Lánov. 
Jedná se o zásah PNP od stavby hospodářského objektu 
umístěného na st. 318 a st. 323 u RD č. p. 180 v k. ú. Horní 
Lánov, viz příloha. Stavebníkem je pan ..., Horní Lánov čp. 
..., 543 41 Lánov.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 12/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo

a schvaluje bezúplatný převod, nabytí pozemku p. č. 
2

1108/6 o výměře 307 m  (ostatní plocha/zeleň) v k. ú. 

Prostřední Lánov (podíl 1/1). Vlastníkem pozemku je Česká 

republika, resp. SPÚ, Husinecká 1024/11a, 130 00 Praha 3 – 

Žižkov. Pozemek je v platném územním plánu sídelního 

útvaru Lánov zařazen v návrhové ploše ZV, tj. ploše veřejná 

zeleň, viz přílohy.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

2

Objektivem z Lánova.

Po dlouhé době opět zmrzlina v Lánově.

20. ročník Krkonošského klání. Zahájení školního roku 2023-2024.

Zahájení školního roku 2023-2024.Zahájení školního roku 2023-2024.

Zahájení školního roku 2023-2024.

Výstup Lánovských na Sněžku
- návrat účastníků.

Výstup Lánovských na Sněžku
- zasloužený odpočinek po pochodu.

20. ročník Krkonošského klání.
Foto Stanislav Haláček.
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významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

paní Alena Grundová
pan Jiří Řezníček
pan Kiril Ivanov
pan Ladislav Koudelka
paní Jiřina Kapešová
pan Antonín Moučka
pan Alois Tříska
paní Irena Hamanová
paní Věra Hejduková
pan Jiří Hebký
pan Zdeněk Půlpán
pan Jiří Matyáš
pan Václav Novotný
paní Greta Capoušková
pan Josef Panýr
paní Libuše Šusteková
pan Josef Živnustka
pan Jan Vaníček
paní Květoslava Kordová

Všem oslavencům srdečně přejeme všechno nejlepší, mnoho 
štěstí a zdraví.

V květnu nás bohužel navždy opustil pan Josef Vytlačil.

Chtěla bych jménem Obce Lánov vyjádřit upřímnou 
soustrast pozůstalé rodině, všem jeho přátelům a blízkým.

                Karolina Boková

 Panna Marie se vrátila na své místo
 Jak už psala paní starostka ve svém článku na 
začátku, konečně jsme se v srpnu dočkali a máme i u nás
v Lánově první opravenou sakrální památku, a to z vlastních 
finančních prostředků. Většina obcí v okolí s renovací 
památek začala podstatně dříve, ale snad i my postupně 
všechny, nebo aspoň ty v majetku Obce, zrestaurujeme.

Protože jsem dlouhodobě v kontaktu s původními obyvateli 
či jejich potomky, ráda jsem do Německa tuto velice 
potěšující zprávu předala. Spolu s fotografiemi vyjde v jejich 
krajanském Riesengebirgsheimat, který je z existenčních 
důvodů od nedávna součástí jiné tiskoviny. Paní Verena 
Schindler, jejíž vzpomínky jsme v našem Zpravodaji 
několikrát otiskli a která je předsedkyní krajanského spolku 
Heimatkreis Hohenelbe (= náš partner u žádosti o dotaci
z Česko-německého fondu budoucnosti na opravu dalších
4 lánovských drobných památek), se mě ptala na podrobnosti 
k této soše. 

Kde přesně stojí, bylo snadné zodpovědět. Jen jsem doplnila, 
že byla nyní asi o 4 metry posunuta od hlavní silnice na 
Čistou směrem k místní komunikaci, vedoucí kolem 
zástavby „Za Oázou“ a také logicky tváří obrácena na 
opačnou stranu. Říct, ke kterému domu však patřila, bylo už, 
aspoň pro mě, těžší. Porovnávala jsem velice popisnou mapu 
z roku 1842 (tzv. indikační skicu), na níž pomníček ještě 
nestál, se současnou leteckou mapou na Mapy.cz. Vypadalo 
to, že Panenka Marie možná vévodila pozemku, 
náležejícímu k usedlosti Franze Weisse čp. 23 v Prostředním 
Lánově. To je dnes dům s obecními byty pod Lánovským 
dvorem. Pak jsem si znovu po letech přečetla nápis, který je 

Usnesení č. 23/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje plán financování obnovy vodovodu a kanalizace 
v majetku Obce Lánov 2019-2028, aktualizaci z června 
2023.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení č. 24/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje pokračování stavebních úprav zázemí TJ Lánov. 
Starostka seznámila zastupitele s pokračováním stavebních 
prací a finančními náklady na přestavbu a stavební úpravy
TJ Lánov.
Výsledek hlasování: Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Usnesení č. 25/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje žádost o udělení výjimky OZV č. 1/2016
o nočním klidu, a to v pátek 7. 7. 2023 do 24 hod. z důvodu 
svatební hostiny žadatelů Barbory Mertlíkové a Jaroslava 
Šedivého.
Výsledek hlasování: Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 26/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje žádost o udělení výjimky OZV č. 1/2016
o nočním klidu, a to v sobotu 26. 8. 2023 do 24 hod. z důvodu 
svatby žadatelů Denisy Vaňkové a Jiřího Šedivého.
Výsledek hlasování: Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 1

Usnesení č. 27/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje žádost o udělení výjimky z OZV č. 1/2016
o nočním klidu, a to v sobotu 2. 9. 2023 do 24 hod. z důvodu 
večerního koncertu na hřišti TJ Lánov a v hospůdce na hřišti 
pořádaného SK Dolní Lánov.
Výsledek hlasování: Pro: 12  Proti: 0  Zdržel se: 3

ZO neschvaluje:

Usnesení č. 9/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje záměr prodeje částí nemovitostí, a to z p. p. č. 

23045 o výměře 853 m  (trvalý travní porost) a p. p. č. 3044
2o výměře 2 208 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace) 

vedených na LV č. 10001 v k. ú. Horní Lánov ve výlučném 
vlastnictví Obce Lánov, a to na základě žádosti od pana ...,
č. j.: OÚLá/256/2023 došlé dne 21. 4. 2023, viz příloha. 
Důvodem koupě je dle žadatele odkoupení požárně 
nebezpečného prostoru v západní části hospodářského 
objektu, resp. kůlny, a volné padání sněhu ze sedlové střechy 
na obecní pozemek. 
Výsledek hlasování: Pro: 0  Proti: 15  Zdržel se: 0

Usnesení č. 11/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje záměr směny následujících nemovitostí dle 

2žádosti č. j.: 267/2023, a to p. p. č. 1505/5 o výměře 21 m  
2(ostatní plocha/zeleň) a část cca 21 m  z p. p. č. 102/1

2
o výměře 663 m  (trvalý travní porost) vedených na LV
č. 10001 v k. ú. Prostřední Lánov ve výlučném vlastnictví 

2Obce Lánov, za p. p. č. 1193/4 o výměře 152 m  (ostatní 
2

plocha/ostatní komunikace) a část cca 65 m  z p. p. č. 
2

1193/17 o výměře 1 928 m  (ostatní plocha/jiná plocha) 
vedených na LV č. 1187 v k. ú. Prostřední Lánov ve 
výlučném vlastnictví pana Martina Procházky se zřízeným 
věcným břemenem ve prospěch Bc. Davida Konika, viz
V-2979/2023.     

Výsledek hlasování: Pro: 0  Proti: 15  Zdržel se: 0

 Společenská rubrika
 V červenci se narodil Václav Štembera a my mu 
přejeme mnoho štěstí a zdraví do života!

V období od 16. 5. 2023 do 15. 8. 2023 dovršili svá 

4 5

Usnesení č. 13/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje záměr směny pozemku ve výlučném vlastnictví 

2
Obce Lánov, a to p. č. 1171/15 o výměře 72 m  v k. ú. 
Prostřední Lánov za pozemky ve výlučném vlastnictví ABM 

2REAL, a. s., IČ: 25709941, a to p. č. 2516 o výměře 9 m
2a p. č. 2514 o výměře 21 m  s tím, že k pozemku p. č. 2514

2
by se oddělila jižní část pozemku p. č. 1688 o výměře 42 m , 
vše v k. ú. Prostřední Lánov tak, aby Obec získala pozemky 
pod nově zasazenými lípami, přístupnými z chodníku,
ke kterému přiléhají, a zároveň by se vyřešila odpovědnost
za vzrostlé dřeviny vyššího stáří, viz žádost č. j.: 
OÚLá/309/2023 ze dne 19. 5. 2023. Výměra vzájemně 

2 2směňovaných pozemků by odpovídala 72 m  ku 72 m , kdy 
předmětné pozemky vstupující do směny jsou svým 
využitím stejné, tj. zelená travnatá plocha se stromy. 
Všechny zmiňované pozemky se nacházejí v okolí bytového 
domu Oáza.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 14/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
2 

a schvaluje nabytí pozemků p. č. 2446 o výměře 44 m
2

(ostatní plocha/jiná plocha), p. č. 2448 o výměře 36 m  
(ostatní plocha/ostatní komunikace) a p. č. 2450 o výměře 

223 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace) v k. ú.     
Prostřední Lánov (podíl 1/1). Vlastníkem pozemků je Česká 
republika, resp. ÚZSVM, Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 
Praha 2 – Nové Město. Poznámka: Pozemky p. č. 2448
a 2450 v k. ú. Prostřední Lánov jsou v katastru nemovitostí 
zapsané se způsobem využití ostatní plocha/ostatní 
komunikace, která se na nich skutečně nachází. Pozemek
p. č. 2446 je v katastru nemovitostí zapsán způsobem
ostatní plocha/jiná plocha, protože jsou na něm drobné 
dřevěné stavby, ale je ve skutečnosti součástí pozemní 
komunikace, neboť jinak je průjezdný profil v místě 
zemědělské stavby č. p. 88 na st. 131, vše v k. ú. Prostřední 
Lánov, velmi stísněný a omezující.  
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení č. 15/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje bezúplatný převod, nabytí pozemků p. č. 2352 

2
o výměře 33 m  (ostatní plocha/ ostatní komunikace), p. č. 

22353 o výměře 54 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace), 
2 p. č. 2357 o výměře 35 m (ostatní plocha/jiná plocha),
2p. č. 2356 o výměře 21 m  (ostatní plocha/jiná plocha),
2 p. č. 2360 o výměře 14 m (ostatní plocha/jiná plocha),
2

p. č. 2361 o výměře 58 m  (ostatní plocha/jiná plocha),
2 

p. č. 2362 o výměře 16 m (ostatní plocha/jiná plocha),
2

p. č. 2420 o výměře 12 m  (ostatní plocha/ostatní 
2komunikace), p. č. 2419 o výměře 119 m  (ostatní 

2plocha/jiná plocha), p. č. 2418 o výměře 4 m  (trvalý travní 
2porost/mez, stráň), p. č. 2416 o výměře 12 m  (ostatní 

2plocha/ostatní komunikace), p. č. 2407 o výměře 17 m  
(ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 1602/14 o výměře 

2
18 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 2414

2
o výměře 15 m  (ostatní plocha/jiná plocha), p. č. 2519

2o výměře 145 m  (ostatní plocha/jiná plocha), p. č. 1656/19
2o výměře 280 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace),

2p. č. 1656/20 o výměře 104 m  (ostatní plocha/jiná plocha)
2 a p. č. 1656/21 o výměře 46 m (ostatní plocha/ostatní 

komunikace), vše v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 1/1). 
Vlastníkem pozemků je Česká republika, resp. ŘSD ČR,
Na Pankráci 546/56, 140 00 Praha 4 – Nusle. Jedná se
o sjezdy, chodníky a příkopy, resp. pozemky místních 
komunikací IV. třídy.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 16/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje bezúplatný převod, nabytí pozemků p. č. 2354 

2o výměře 91 m  (ostatní plocha/jiná plocha) a p. č. 2355
2

o výměře 67 m  (ostatní plocha/jiná plocha) v k. ú. 
Prostřední Lánov (podíl 1/1). Vlastníkem pozemku je Česká 
republika, resp. SPÚ, Husinecká 1024/11a, 130 00 Praha 3 - 
Žižkov. Jedná se o chodník a příkop, resp. pozemky místní 
komunikace IV. třídy.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 17/3/23 - Zastupitelstvo obce Lánov 

projednalo a schvaluje úplatný převod, nabytí pozemku
2

p. č. 1400/12 o výměře 1 379 m  (ostatní plocha/ostatní 

komunikace), vzniklého dle GPL č. 1275-224/2023 z p. č. 
21400/1 o výměře 11 045 m  (ostatní plocha/jiná plocha)

v k. ú., Prostřední Lánov (podíl 1/1). Vlastníkem pozemku je 

DS Transport Beton, s. r. o., čp. 169, 512 03 Libštát. Cena je 
2stanovena dohodou na částku 150 Kč/m , tj. celkem 206 805 

Kč s tím, že Obec Lánov uhradí náklady spojené s převodem 

a zápisem vlastnického práva do katastru nemovitostí. Jedná 

se o pozemek pod cyklostezkou.

Výsledek hlasován: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 18/3/23 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 
břemene mezi Františkem Havlíčkem, ..., 543 02 Vrchlabí 
jako povinným a Obcí Lánov jako oprávněnou ve věci 
zřízení služebnosti stezky a cesty v rozsahu – viz příloha,
a to na pozemcích p. č. 1540 a 2449, příp. 2446, 2448 a 2450 
v k. ú. Prostřední Lánov ve vlastnictví povinného. 
Jednorázová náhrada za zřízení věcného břemene na dobu 
neurčitou se stanovuje dohodou na částku 1 000 Kč (bez 
DPH) s tím, že oprávněná uhradí správní poplatek za vklad 
práva do KN.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 19/3/23 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-

nalo a schvaluje zpracovanou projektovou dokumentaci

pro změnu stavby před dokončením pro záměr s názvem 

„Multifunkční veřejná budova obce Lánov“, kterou 

zpracovala spol. Ilex architects, s. r. o., Korunní 2206/127, 

130 00 Praha, IČO: 10864857. Žádost o změnu stavby před 

dokončením byla podána na stavebním úřadě ve Vrchlabí 

dne 30. 5. 2023. Žádost o dotaci z MMR – Program rozvoje 

regionů – Podpora obnovy a rozvoje venkova – 

Rekonstrukce a přestavba veřejných budov byla podána dne 

31. 5. 2023. Předpokládaný termín pro zveřejnění výsledků 

získání dotace z MMR je září 2023.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 20/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje obecně závaznou vyhlášku, kterou se mění 
obecně závazná vyhláška č. 2/2020 o místním poplatku za 
užívání veřejného prostranství.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 21/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje jednací řád zastupitelstva obce. Tímto jednacím 
řádem se ruší jednací řád ZO ze dne 21. 6. 2001.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 22/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje jednací řád kontrolního a finančního výboru 
zastupitelstva obce. 
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

DĚNÍ V OBCI



významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

paní Alena Grundová
pan Jiří Řezníček
pan Kiril Ivanov
pan Ladislav Koudelka
paní Jiřina Kapešová
pan Antonín Moučka
pan Alois Tříska
paní Irena Hamanová
paní Věra Hejduková
pan Jiří Hebký
pan Zdeněk Půlpán
pan Jiří Matyáš
pan Václav Novotný
paní Greta Capoušková
pan Josef Panýr
paní Libuše Šusteková
pan Josef Živnustka
pan Jan Vaníček
paní Květoslava Kordová

Všem oslavencům srdečně přejeme všechno nejlepší, mnoho 
štěstí a zdraví.

V květnu nás bohužel navždy opustil pan Josef Vytlačil.

Chtěla bych jménem Obce Lánov vyjádřit upřímnou 
soustrast pozůstalé rodině, všem jeho přátelům a blízkým.

                Karolina Boková

 Panna Marie se vrátila na své místo
 Jak už psala paní starostka ve svém článku na 
začátku, konečně jsme se v srpnu dočkali a máme i u nás
v Lánově první opravenou sakrální památku, a to z vlastních 
finančních prostředků. Většina obcí v okolí s renovací 
památek začala podstatně dříve, ale snad i my postupně 
všechny, nebo aspoň ty v majetku Obce, zrestaurujeme.

Protože jsem dlouhodobě v kontaktu s původními obyvateli 
či jejich potomky, ráda jsem do Německa tuto velice 
potěšující zprávu předala. Spolu s fotografiemi vyjde v jejich 
krajanském Riesengebirgsheimat, který je z existenčních 
důvodů od nedávna součástí jiné tiskoviny. Paní Verena 
Schindler, jejíž vzpomínky jsme v našem Zpravodaji 
několikrát otiskli a která je předsedkyní krajanského spolku 
Heimatkreis Hohenelbe (= náš partner u žádosti o dotaci
z Česko-německého fondu budoucnosti na opravu dalších
4 lánovských drobných památek), se mě ptala na podrobnosti 
k této soše. 

Kde přesně stojí, bylo snadné zodpovědět. Jen jsem doplnila, 
že byla nyní asi o 4 metry posunuta od hlavní silnice na 
Čistou směrem k místní komunikaci, vedoucí kolem 
zástavby „Za Oázou“ a také logicky tváří obrácena na 
opačnou stranu. Říct, ke kterému domu však patřila, bylo už, 
aspoň pro mě, těžší. Porovnávala jsem velice popisnou mapu 
z roku 1842 (tzv. indikační skicu), na níž pomníček ještě 
nestál, se současnou leteckou mapou na Mapy.cz. Vypadalo 
to, že Panenka Marie možná vévodila pozemku, 
náležejícímu k usedlosti Franze Weisse čp. 23 v Prostředním 
Lánově. To je dnes dům s obecními byty pod Lánovským 
dvorem. Pak jsem si znovu po letech přečetla nápis, který je 

Usnesení č. 23/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje plán financování obnovy vodovodu a kanalizace 
v majetku Obce Lánov 2019-2028, aktualizaci z června 
2023.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení č. 24/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje pokračování stavebních úprav zázemí TJ Lánov. 
Starostka seznámila zastupitele s pokračováním stavebních 
prací a finančními náklady na přestavbu a stavební úpravy
TJ Lánov.
Výsledek hlasování: Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Usnesení č. 25/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje žádost o udělení výjimky OZV č. 1/2016
o nočním klidu, a to v pátek 7. 7. 2023 do 24 hod. z důvodu 
svatební hostiny žadatelů Barbory Mertlíkové a Jaroslava 
Šedivého.
Výsledek hlasování: Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 26/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje žádost o udělení výjimky OZV č. 1/2016
o nočním klidu, a to v sobotu 26. 8. 2023 do 24 hod. z důvodu 
svatby žadatelů Denisy Vaňkové a Jiřího Šedivého.
Výsledek hlasování: Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 1

Usnesení č. 27/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje žádost o udělení výjimky z OZV č. 1/2016
o nočním klidu, a to v sobotu 2. 9. 2023 do 24 hod. z důvodu 
večerního koncertu na hřišti TJ Lánov a v hospůdce na hřišti 
pořádaného SK Dolní Lánov.
Výsledek hlasování: Pro: 12  Proti: 0  Zdržel se: 3

ZO neschvaluje:

Usnesení č. 9/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje záměr prodeje částí nemovitostí, a to z p. p. č. 

23045 o výměře 853 m  (trvalý travní porost) a p. p. č. 3044
2o výměře 2 208 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace) 

vedených na LV č. 10001 v k. ú. Horní Lánov ve výlučném 
vlastnictví Obce Lánov, a to na základě žádosti od pana ...,
č. j.: OÚLá/256/2023 došlé dne 21. 4. 2023, viz příloha. 
Důvodem koupě je dle žadatele odkoupení požárně 
nebezpečného prostoru v západní části hospodářského 
objektu, resp. kůlny, a volné padání sněhu ze sedlové střechy 
na obecní pozemek. 
Výsledek hlasování: Pro: 0  Proti: 15  Zdržel se: 0

Usnesení č. 11/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje záměr směny následujících nemovitostí dle 

2žádosti č. j.: 267/2023, a to p. p. č. 1505/5 o výměře 21 m  
2(ostatní plocha/zeleň) a část cca 21 m  z p. p. č. 102/1

2
o výměře 663 m  (trvalý travní porost) vedených na LV
č. 10001 v k. ú. Prostřední Lánov ve výlučném vlastnictví 

2Obce Lánov, za p. p. č. 1193/4 o výměře 152 m  (ostatní 
2

plocha/ostatní komunikace) a část cca 65 m  z p. p. č. 
2

1193/17 o výměře 1 928 m  (ostatní plocha/jiná plocha) 
vedených na LV č. 1187 v k. ú. Prostřední Lánov ve 
výlučném vlastnictví pana Martina Procházky se zřízeným 
věcným břemenem ve prospěch Bc. Davida Konika, viz
V-2979/2023.     

Výsledek hlasování: Pro: 0  Proti: 15  Zdržel se: 0

 Společenská rubrika
 V červenci se narodil Václav Štembera a my mu 
přejeme mnoho štěstí a zdraví do života!

V období od 16. 5. 2023 do 15. 8. 2023 dovršili svá 

4 5

Usnesení č. 13/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje záměr směny pozemku ve výlučném vlastnictví 

2
Obce Lánov, a to p. č. 1171/15 o výměře 72 m  v k. ú. 
Prostřední Lánov za pozemky ve výlučném vlastnictví ABM 

2REAL, a. s., IČ: 25709941, a to p. č. 2516 o výměře 9 m
2a p. č. 2514 o výměře 21 m  s tím, že k pozemku p. č. 2514

2
by se oddělila jižní část pozemku p. č. 1688 o výměře 42 m , 
vše v k. ú. Prostřední Lánov tak, aby Obec získala pozemky 
pod nově zasazenými lípami, přístupnými z chodníku,
ke kterému přiléhají, a zároveň by se vyřešila odpovědnost
za vzrostlé dřeviny vyššího stáří, viz žádost č. j.: 
OÚLá/309/2023 ze dne 19. 5. 2023. Výměra vzájemně 

2 2směňovaných pozemků by odpovídala 72 m  ku 72 m , kdy 
předmětné pozemky vstupující do směny jsou svým 
využitím stejné, tj. zelená travnatá plocha se stromy. 
Všechny zmiňované pozemky se nacházejí v okolí bytového 
domu Oáza.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 14/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
2 

a schvaluje nabytí pozemků p. č. 2446 o výměře 44 m
2

(ostatní plocha/jiná plocha), p. č. 2448 o výměře 36 m  
(ostatní plocha/ostatní komunikace) a p. č. 2450 o výměře 

223 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace) v k. ú.     
Prostřední Lánov (podíl 1/1). Vlastníkem pozemků je Česká 
republika, resp. ÚZSVM, Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 
Praha 2 – Nové Město. Poznámka: Pozemky p. č. 2448
a 2450 v k. ú. Prostřední Lánov jsou v katastru nemovitostí 
zapsané se způsobem využití ostatní plocha/ostatní 
komunikace, která se na nich skutečně nachází. Pozemek
p. č. 2446 je v katastru nemovitostí zapsán způsobem
ostatní plocha/jiná plocha, protože jsou na něm drobné 
dřevěné stavby, ale je ve skutečnosti součástí pozemní 
komunikace, neboť jinak je průjezdný profil v místě 
zemědělské stavby č. p. 88 na st. 131, vše v k. ú. Prostřední 
Lánov, velmi stísněný a omezující.  
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení č. 15/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje bezúplatný převod, nabytí pozemků p. č. 2352 

2
o výměře 33 m  (ostatní plocha/ ostatní komunikace), p. č. 

22353 o výměře 54 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace), 
2 p. č. 2357 o výměře 35 m (ostatní plocha/jiná plocha),
2p. č. 2356 o výměře 21 m  (ostatní plocha/jiná plocha),
2 p. č. 2360 o výměře 14 m (ostatní plocha/jiná plocha),
2

p. č. 2361 o výměře 58 m  (ostatní plocha/jiná plocha),
2 

p. č. 2362 o výměře 16 m (ostatní plocha/jiná plocha),
2

p. č. 2420 o výměře 12 m  (ostatní plocha/ostatní 
2komunikace), p. č. 2419 o výměře 119 m  (ostatní 

2plocha/jiná plocha), p. č. 2418 o výměře 4 m  (trvalý travní 
2porost/mez, stráň), p. č. 2416 o výměře 12 m  (ostatní 

2plocha/ostatní komunikace), p. č. 2407 o výměře 17 m  
(ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 1602/14 o výměře 

2
18 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 2414

2
o výměře 15 m  (ostatní plocha/jiná plocha), p. č. 2519

2o výměře 145 m  (ostatní plocha/jiná plocha), p. č. 1656/19
2o výměře 280 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace),

2p. č. 1656/20 o výměře 104 m  (ostatní plocha/jiná plocha)
2 a p. č. 1656/21 o výměře 46 m (ostatní plocha/ostatní 

komunikace), vše v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 1/1). 
Vlastníkem pozemků je Česká republika, resp. ŘSD ČR,
Na Pankráci 546/56, 140 00 Praha 4 – Nusle. Jedná se
o sjezdy, chodníky a příkopy, resp. pozemky místních 
komunikací IV. třídy.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 16/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje bezúplatný převod, nabytí pozemků p. č. 2354 

2o výměře 91 m  (ostatní plocha/jiná plocha) a p. č. 2355
2

o výměře 67 m  (ostatní plocha/jiná plocha) v k. ú. 
Prostřední Lánov (podíl 1/1). Vlastníkem pozemku je Česká 
republika, resp. SPÚ, Husinecká 1024/11a, 130 00 Praha 3 - 
Žižkov. Jedná se o chodník a příkop, resp. pozemky místní 
komunikace IV. třídy.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 17/3/23 - Zastupitelstvo obce Lánov 

projednalo a schvaluje úplatný převod, nabytí pozemku
2

p. č. 1400/12 o výměře 1 379 m  (ostatní plocha/ostatní 

komunikace), vzniklého dle GPL č. 1275-224/2023 z p. č. 
21400/1 o výměře 11 045 m  (ostatní plocha/jiná plocha)

v k. ú., Prostřední Lánov (podíl 1/1). Vlastníkem pozemku je 

DS Transport Beton, s. r. o., čp. 169, 512 03 Libštát. Cena je 
2stanovena dohodou na částku 150 Kč/m , tj. celkem 206 805 

Kč s tím, že Obec Lánov uhradí náklady spojené s převodem 

a zápisem vlastnického práva do katastru nemovitostí. Jedná 

se o pozemek pod cyklostezkou.

Výsledek hlasován: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 18/3/23 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 
břemene mezi Františkem Havlíčkem, ..., 543 02 Vrchlabí 
jako povinným a Obcí Lánov jako oprávněnou ve věci 
zřízení služebnosti stezky a cesty v rozsahu – viz příloha,
a to na pozemcích p. č. 1540 a 2449, příp. 2446, 2448 a 2450 
v k. ú. Prostřední Lánov ve vlastnictví povinného. 
Jednorázová náhrada za zřízení věcného břemene na dobu 
neurčitou se stanovuje dohodou na částku 1 000 Kč (bez 
DPH) s tím, že oprávněná uhradí správní poplatek za vklad 
práva do KN.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 19/3/23 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-

nalo a schvaluje zpracovanou projektovou dokumentaci

pro změnu stavby před dokončením pro záměr s názvem 

„Multifunkční veřejná budova obce Lánov“, kterou 

zpracovala spol. Ilex architects, s. r. o., Korunní 2206/127, 

130 00 Praha, IČO: 10864857. Žádost o změnu stavby před 

dokončením byla podána na stavebním úřadě ve Vrchlabí 

dne 30. 5. 2023. Žádost o dotaci z MMR – Program rozvoje 

regionů – Podpora obnovy a rozvoje venkova – 

Rekonstrukce a přestavba veřejných budov byla podána dne 

31. 5. 2023. Předpokládaný termín pro zveřejnění výsledků 

získání dotace z MMR je září 2023.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 20/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje obecně závaznou vyhlášku, kterou se mění 
obecně závazná vyhláška č. 2/2020 o místním poplatku za 
užívání veřejného prostranství.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

Usnesení č. 21/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje jednací řád zastupitelstva obce. Tímto jednacím 
řádem se ruší jednací řád ZO ze dne 21. 6. 2001.
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 22/3/23 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje jednací řád kontrolního a finančního výboru 
zastupitelstva obce. 
Výsledek hlasování: Pro: 15  Proti: 0  Zdržel se: 0

DĚNÍ V OBCI



na podstavci pod sochou vytesán:

Vypadalo tedy poměrně jisté, že 
památku zřídila skutečně rodina 
Weissových ze dvacettrojky. Jak je 
známo, křestní jména se v rodině často 
dědila a tak i tady jméno Franz bylo 
ještě v roce 1911 uvedeno u tohoto 
domu (viz kniha Rolanda Zirma
o Lánovech).

Druhý den jsem se během řeči s paní 
starostkou náhodou dozvěděla, že její 
matka, paní Věra Rojtová, ví k tomuto 
pomníčku víc. Vyprávěla mi, že když 
jako dítě bydlela v domě čp. 165 
(Pacákovi), bydleli tam s nimi asi až do 
r. 1960 Brumlíkovi. Za nimi tam ze 
Žacléře jezdila stará paní Brumlíková, 
Němka, která pocházela z Lánova  
(zřejmě Ludmilla, rozená Lorenz, 
ročník 1882, z Dolního Lánova) a měla 
rodiče pochované u kostela v Dolním 
Lánově. Ta jim vyprávěla, že z velkého 
statku čp. 23, u něhož svého času býval 
dlouhý dřevěný kravín, jela s povozem 
taženým koňmi mladá dívka, asi dcera 
sedláka, a na cestě u místa, kde socha
P. Marie později stála, se jí koně 
splašili. Stalo se neštěstí a dívka 
zemřela. Na památku tam její rodina 
nechala postavit tento pomníček. 

Ještě po válce se dle Margity Capouš-
kové domu čp. 23 říkalo „u Weissů“. 
Kdy a za jakých okolností potom socha 
zmizela, nám není známo. Snad se to 
událo v 60. letech. U sochy stávaly dva 
cypřiše, které byly před pár lety pro 
špatný stav pokáceny. Časem by měla 
do blízkosti pomníčku přijít ještě 
lavička a k soše nějaké keříčky, aby 
nebyla tak opuštěná, ale zároveň aby 
nebyla příliš stíněna, což podobným 
památkám škodí.

Socha P. Marie není doslovnou kopií 
původní postavy, je to pouze typizo-
vaná plastika z prefabrikovaného 
pískovce. Náklady na opravdovou 
kopii, navíc podle ne optimální staré 
pohlednice, by byly příliš vysoké,
a proto se Obec rozhodla pro tuto 
variantu. Na závěr byla památka 
hydrofobně a biocidně ošetřena. 
Restaurátorské práce provedl kame-
nosochař a restaurátor Vít Kotrbáček 
z Hořic. Při této příležitosti bychom 
chtěli srdečně poděkovat panu Jiřímu 
Barkovi z Dolního Lánova, který na 

opravu P. Marie věnoval červený 
pískovcový podstavec. Ten pochází ze 
zbouraného mlýna čp. 166 v Dolním 
Lánově, na jehož místě dnes stojí dům 
p. Barka. Jedna památka tak pomohla 
té druhé.

Malá zajímavost na závěr - na boku 
památky je vytesán nápis se špatně 
čitelným „Kleinlangenau“, nyní 
zvýrazněným, její tvůrce tedy zřejmě 
pocházel z Malého Lánova.

Podle reakcí na facebooku Lánováci 
sami sobě tento počin spoustu lidí 
potěšil a to je dobře.

         Karolina Boková

 Melouny v Lánově?
 Proč ne!
Dostala se k nám do redakce potěšující 
zpráva o dalších zahrádkářských 
úspěších v Horním Lánově. Kromě 
krásných jiřin pana Nedeliaka se tu 
totiž daří i melounům, a to na zahradě 
pana Tomáše Kynského. Však posuďte 
dle fotografií sami. Sama rodina pana 
Kynského tomu prý dosud nemůže 
uvěřit. Ten největší z melounů, na který 
je pěstitel náležitě pyšný, vážil celých 
pět kilo!

Takovou hrdost naprosto chápu, o to 
víc, když lánovský úspěch srovnám
se svou rostlinou melounu vodního
v Čisté, která i na začátku srpna tvořila 
asi dvoucentimetrové bobulky, které 
buď zahnily či zvadly a upadly. Holt 
komu čest, tomu čest a jiný může 

zeleně ze závisti kvést ☺

         Karolina Boková

 XX. Krkonošské klání 
 Ve čtvrtek 4. srpna se na 
přípravě Klání podílelo stejné osazen-
stvo jako v loňském roce. V ten den se 
navážely překážky a stavěl se parkur - 
letos se jel trochu jiným směrem
a některým jezdcům to dělalo menší 
problémy.

V pátek pomocníci navozili stany
a lavice. Z JIPu přivezli proviant a
z řeznictví Valteřice maso a uzeninu. 
Naše Katka vyčistila lednice, aby se 
vše mohlo dát do chladu. Zemědělské 
družstvo nám opět zapůjčilo vlek na 
tribunu a pozemek na parkoviště.

Čtvrtek a pátek bylo slušné počasí, ale 
v sobotu ráno to dobře nevypadalo, 
bylo zamračeno a jen spadnout déšť. 
Ale i tak přijelo 33 jezdců a 32 koní. 

Letos také naše Lucka připravila novou 
soutěž hobby horsing. Je to soutěž, kde 
je na tyči hlava koně a dítě nebo 
dospělý to drží a skáče překážky.
Tuto soutěž v dětech vyhrála Sabina 
Kotyková. Dostala kokardu a pohár.

A pak se začalo soutěžit v parkurech.
Křížkový parkur s vodičem
-Viktorka Venclová - Jurášek

Křížkový junioři
- Katka Farská - Naomi

Křížkový dospělí
- Gábina Hromádková - Gip

ZM pony - Michaela Farská - Naomi

ZM koně - Jitka Kulhánková - Griff

ZM těžký kůň
- Tereza Erbenová - Gábina

Z junioři - nebyl vítěz

Z dospělí
- Tereza Jonová - Magic Moon

ZL dospělí
- Tereza Jonová - Niki Ray

Western dospělí
- Michaela Farská - Naomi

Western junioři
- Kristýna Kulhánková - Griff

Western těžký kůň
- Bára Kubíčková - Mates 

Western s vodičem
- Viki Venclová - Jurášek 

Western se jel jednokolově a skok 
mohutnosti se nejel vůbec, protože 
pršelo, a tak aby se jezdcům nebo 
koním nestal úraz a také aby se 
nenadělaly velké díry v trávě. Aby-
chom pro diváky něco udělali, byla 
pozvaná slečna Ilona Kalenská se 
svým psem, aby předvedli tanec.
A když se připravovalo vše k dekoro-
vání, tak nám pan Petr Pýcha předvedl 
vystoupení se svým koněm Valdou. 
Toto mělo velký ohlas mezi diváky, 
všem se to líbilo.

Po dekorování vítězů hlasatel zavolal 
paní Simonu Olhovou a byla jí předaná 
šerpa, cena a album všech ročníků 
našeho Klání, protože ona jako jediná 
se všech dvacet roků zúčastnila jako 
jezdec parkuru a westernu. Též i já 
jsem dostala od dcery Lucie dort za to, 
že tak dlouho připravuji a dělám Klání, 
ale toto poděkování patří všem, co nám 
pomáhají, bez nich by tak velkou akci 
nešlo dělat.

Pomocníci na Klání byli u masa Pepa 
Vydra, Tonda Kopecký, Michal Ma-
chačka, Karel Capoušek, Pepa Hof-
man, Lukáš Hofman, Petr Seifert, 
Markéta Zelinková a Jana Jehlíková.

Rodina Foubíkova čepovala pivo
a kávu a kofolu prodávala Bára Šedivá 
a Jarda Šedivý ml.

Na parkuru byl Jirka Novotný, Lucie 
Kopecká, Lucie Olhová a Simona 
Olhová. Veterinář Bára Holasová, 
dobrovolný vstup Jaroslava Viniklá-
řová a Gábina Viniklářová, na tribuně 

Katka Kopecká, Andy Midlochová, 
Petr Jandík, Slávek Pulpán a nový 
hlasatel Vladislav Pavlů. A Petr Hájek 
rovnal na parkovišti auta a pan Bohu-
mil Turner nám dělal nákupčího.

Též bylo dost sponzorů: ZOD Lánov, 
Obec Lánov, Diana Novotná a Milan 
Erben, hospodářství Basařovi, dva 
anonymní sponzoři, Lukáš Tuček, 
Hospůdka u Kotyků, Pro Hippo Kašov, 
Penzion Baron, manželé Singerovi,  
manželé Tryznovi, MVDr. Bára 
Holasová a MVDr. Pavla Zázvorková, 
Pavel Vališka, Secondhand Lánov, 
Lucie Olhová, Petra Buřičová, SHD 
Ervin Schreiber, Penzion Bílý hořec, 
Vladimír Mauer, Greenboss, s. r. o., 
Petr Vejdělek, Michala Buriánová
a Jezdecké potřeby Alba Galant.

Chtěla bych všem, kteří se zúčastnili 
letošního Klání, moc poděkovat.
V první řadě promoklým jezdcům
a koním, divákům, ale i všem, kteří se 
podíleli na letošním XX. Krkonošském 
klání, aby diváci měli dostatek 
občerstvení. Ještě jednou vám všem 
moc a moc děkuji. 

   Za Ranč na kopečku Helena Kopecká

 Vánoční turnaj
 v sálové kopané 
V letošním roce pořádáme o Vánocích, 
po Štědrém dnu, dne 25. 12. 2023 již 
TŘICÁTÝ ročník turnaje v sálové 
kopané, ve sportovní hale při ZŠ 
Lánov. Turnaj je určen pro lánovské i 
přespolní sportovce. 

Kategorie: 2008 a starší

Hrací systém: 3 + 1 (7-8 hráčů v týmu) 
pro 8 týmů

Systém: 2 skupiny a play-off  

Startovné: 800 Kč/tým

Kdy: PÁTEK 25. 12. 2023

          cca 8 – 16 hod.

Občerstvení: místní bufet nebo vlastní

Přihlášky: do 10. 12. 2023

na mail pulpmi@seznam.cz

nebo tel. 603 508 914 M. Pulpán

 603 825 842 J. Hartig
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Errichtet v. der Famili Weiss.                  Zřízeno rodinou Weiss.

MARIA                                                     MARIA
O, unbefleckte Jungfrau,                         Ó, neposkvrněná panno,
bitt für uns!                                              pros za nás!

Erbaut Ano 1885.                                     Postaveno roku 1885.

Vzezření památky po mnoho desetiletí.

Původní stav
(majitel staré pohlednice David Janeček). 

Stav po opravě.

Nápis na boku.
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Čtvrtek a pátek bylo slušné počasí, ale 
v sobotu ráno to dobře nevypadalo, 
bylo zamračeno a jen spadnout déšť. 
Ale i tak přijelo 33 jezdců a 32 koní. 

Letos také naše Lucka připravila novou 
soutěž hobby horsing. Je to soutěž, kde 
je na tyči hlava koně a dítě nebo 
dospělý to drží a skáče překážky.
Tuto soutěž v dětech vyhrála Sabina 
Kotyková. Dostala kokardu a pohár.

A pak se začalo soutěžit v parkurech.
Křížkový parkur s vodičem
-Viktorka Venclová - Jurášek

Křížkový junioři
- Katka Farská - Naomi

Křížkový dospělí
- Gábina Hromádková - Gip

ZM pony - Michaela Farská - Naomi

ZM koně - Jitka Kulhánková - Griff

ZM těžký kůň
- Tereza Erbenová - Gábina

Z junioři - nebyl vítěz

Z dospělí
- Tereza Jonová - Magic Moon

ZL dospělí
- Tereza Jonová - Niki Ray

Western dospělí
- Michaela Farská - Naomi

Western junioři
- Kristýna Kulhánková - Griff

Western těžký kůň
- Bára Kubíčková - Mates 

Western s vodičem
- Viki Venclová - Jurášek 

Western se jel jednokolově a skok 
mohutnosti se nejel vůbec, protože 
pršelo, a tak aby se jezdcům nebo 
koním nestal úraz a také aby se 
nenadělaly velké díry v trávě. Aby-
chom pro diváky něco udělali, byla 
pozvaná slečna Ilona Kalenská se 
svým psem, aby předvedli tanec.
A když se připravovalo vše k dekoro-
vání, tak nám pan Petr Pýcha předvedl 
vystoupení se svým koněm Valdou. 
Toto mělo velký ohlas mezi diváky, 
všem se to líbilo.

Po dekorování vítězů hlasatel zavolal 
paní Simonu Olhovou a byla jí předaná 
šerpa, cena a album všech ročníků 
našeho Klání, protože ona jako jediná 
se všech dvacet roků zúčastnila jako 
jezdec parkuru a westernu. Též i já 
jsem dostala od dcery Lucie dort za to, 
že tak dlouho připravuji a dělám Klání, 
ale toto poděkování patří všem, co nám 
pomáhají, bez nich by tak velkou akci 
nešlo dělat.

Pomocníci na Klání byli u masa Pepa 
Vydra, Tonda Kopecký, Michal Ma-
chačka, Karel Capoušek, Pepa Hof-
man, Lukáš Hofman, Petr Seifert, 
Markéta Zelinková a Jana Jehlíková.

Rodina Foubíkova čepovala pivo
a kávu a kofolu prodávala Bára Šedivá 
a Jarda Šedivý ml.

Na parkuru byl Jirka Novotný, Lucie 
Kopecká, Lucie Olhová a Simona 
Olhová. Veterinář Bára Holasová, 
dobrovolný vstup Jaroslava Viniklá-
řová a Gábina Viniklářová, na tribuně 

Katka Kopecká, Andy Midlochová, 
Petr Jandík, Slávek Pulpán a nový 
hlasatel Vladislav Pavlů. A Petr Hájek 
rovnal na parkovišti auta a pan Bohu-
mil Turner nám dělal nákupčího.

Též bylo dost sponzorů: ZOD Lánov, 
Obec Lánov, Diana Novotná a Milan 
Erben, hospodářství Basařovi, dva 
anonymní sponzoři, Lukáš Tuček, 
Hospůdka u Kotyků, Pro Hippo Kašov, 
Penzion Baron, manželé Singerovi,  
manželé Tryznovi, MVDr. Bára 
Holasová a MVDr. Pavla Zázvorková, 
Pavel Vališka, Secondhand Lánov, 
Lucie Olhová, Petra Buřičová, SHD 
Ervin Schreiber, Penzion Bílý hořec, 
Vladimír Mauer, Greenboss, s. r. o., 
Petr Vejdělek, Michala Buriánová
a Jezdecké potřeby Alba Galant.

Chtěla bych všem, kteří se zúčastnili 
letošního Klání, moc poděkovat.
V první řadě promoklým jezdcům
a koním, divákům, ale i všem, kteří se 
podíleli na letošním XX. Krkonošském 
klání, aby diváci měli dostatek 
občerstvení. Ještě jednou vám všem 
moc a moc děkuji. 

   Za Ranč na kopečku Helena Kopecká

 Vánoční turnaj
 v sálové kopané 
V letošním roce pořádáme o Vánocích, 
po Štědrém dnu, dne 25. 12. 2023 již 
TŘICÁTÝ ročník turnaje v sálové 
kopané, ve sportovní hale při ZŠ 
Lánov. Turnaj je určen pro lánovské i 
přespolní sportovce. 

Kategorie: 2008 a starší

Hrací systém: 3 + 1 (7-8 hráčů v týmu) 
pro 8 týmů

Systém: 2 skupiny a play-off  

Startovné: 800 Kč/tým

Kdy: PÁTEK 25. 12. 2023

          cca 8 – 16 hod.

Občerstvení: místní bufet nebo vlastní

Přihlášky: do 10. 12. 2023

na mail pulpmi@seznam.cz

nebo tel. 603 508 914 M. Pulpán

 603 825 842 J. Hartig
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Errichtet v. der Famili Weiss.                  Zřízeno rodinou Weiss.

MARIA                                                     MARIA
O, unbefleckte Jungfrau,                         Ó, neposkvrněná panno,
bitt für uns!                                              pros za nás!

Erbaut Ano 1885.                                     Postaveno roku 1885.

Vzezření památky po mnoho desetiletí.

Původní stav
(majitel staré pohlednice David Janeček). 

Stav po opravě.

Nápis na boku.



Pořadatelé zvou všechny aktivní
i pasivní příznivce kopané k účasti na 
turnaji a jejich příznivce k hlasité 
podpoře sportovců při utkáních.

 Za organizátory se na vás těší
Milan Pulpán a Stanislav Závodník st. 

 Klub důchodců
 bývalého státního
 statku
V květnu jsme pokračovali v činnosti,
a to zájezdem na zámek Sychrov 25. 5. 
Zámek byl vystavěn v novogotickém 
stylu a sloužil francouzskému rodu 
Rohanů. Prohlídka nám přiblížila, jak 
se ve 2. polovině 19. století žilo na 
venkovském sídle bohaté šlechtické 
rodině. Ještě jsme měli možnost 
prohlédnout si park, který je využíván 
pro svatební obřady a komerční účely. 
Samotný zámek posloužil při natáčení 
mnoha pohádek. Po prohlídce jsme 
odjeli do nedalekého Turnova, kde 
jsme měli možnost prohlédnout si střed 
města a občerstvit se. Počasí nám přálo 
a spokojeni, plni dojmů jsme se vrátili 
domů.

Další zájezd se konal do Mladé Bole-
slavi na exkurzi do provozu automo-
bilky Škoda. Měli jsme možnost s prů-
vodkyní dojet až na místo autobusem, 
projít si několik výrobních hal, větši-
nou s roboty. Bylo zajímavé dívat se, 
jak je vše zautomatizováno. Prohlídka 
nadchla hlavně mužskou část. Expo-
zici muzea Škoda jsme měli také
s průvodkyní, která nás seznámila se 
začátky vzniku Škodovky a zakladateli 
Laurinem a Klementem, a to od 
prvních jízdních kol až po nejnovější 
škodovky. V muzeu jsme viděli mnoho 
unikátů, které postupně vyměňují. 
Vedle hlavní expozice si zájemci mohli 
prohlédnout i depozitář se sportovními 
vozy a prototypy. Zážitek to byl pro nás 
pro všechny. Po malém občerstvení
v místní kavárně a okolí již na nás čekal 
p. Jeřábek s autobusem a odvezl nás 
příjemně unavené zpět domů.

23. června nás – oba kluby důchodců – 
pozvaly děti (předškoláci) z mateřské 
školy na besídku do budovy B. 
Ukázaly nám, co se vše v MŠ naučily
a jak jsou připraveny po prázdninách 
vstoupit do 1. třídy. Měli jsme možnost 
ohodnotit jejich umění potleskem
a konstatovat, jak jsou pod odborným 
vedením p. učitelek šikovné a co vše 
zvládají. Moc se nám vystoupení líbilo 
a budeme se těšit na další překvapení.

Koncem července naše hlavní vedoucí, 
předsedkyně a iniciátorka všech akcí, 
paní Margita Capoušková oslavila 
krásné 80. narozeniny. Všichni jí 
přejeme mnoho zdravíčka, úspěchů, 
elánu a inspirací v další práci i rodin-
ném životě.

              Dagmar Zaplatílková

 Jaro a léto v Klubu
 důchodců Lánov
V březnu už bylo lépe, čekalo nás jaro
a posléze léto a s ním i delší dny, hezké 
počasí a sluníčko. Vyhledáváme 
každou příležitost něco oslavit, a tak 
jsme nevynechali ani MDŽ. Maruška 
Černá nám všem vyrobila ozdobný 
ubrousek a také nás navštívily "děti
z MŠ" v podání M. Černé a V. 
Vejdělkové. Pěkně nás pobavily 
básničkami a vzpomínali jsme, jak 
probíhaly oslavy v minulosti.

Výlet na Lemberk se velmi vydařil, 
počasí nám přálo. I když byl zámek
v rekonstrukci, překvapil nevšední 
velikonoční výzdobou a bohatým 
interiérem. Někteří z nás navštívili věž 
zámku, odkud byl nádherný výhĺed do 
kraje. Nedaleko zámku byla Zdisla-
vina studánka, kam jsme se také 
vypravili. Po dobrém obědě jsme 
obdivovali historické centrum města 
Jablonné v Podještědí.

Velikonoce nás v klubu také neminuly. 
Paní M. Černá vyrobila drobné dáreč-
ky, ozdobili jsme si stoly v duchu 
těchto svátků a vzpomínali jsme na 
různé velikonoční zvyky. Na konci 
dubna se v ZŠ Lánov uskutečnilo jarní 
muzicírování pro lánovské seniory. 
Děti opět nezklamaly a předvedly nám 
to nejlepší ze svých hudebních a pohy-
bových dovedností. Bylo to krásné 
odpoledne a moc děkujeme za nevše-
dní zážitek nejen dětem, ale i vedení 
školy a učitelům.

5. května  se oba kluby důchodců sešly 
v H. Lánově na posezení s country 
kapelou a s občerstvením, které uspo-
řádala Obec a Sbor dobrovolných 
hasičů H. Lánova. Společně jsme si 
zazpívali, zatancovali a užili si pěkný 
podvečer. Velké poděkování patří 
všem, kteří se zasloužili o společný 
zážitek.

Díky p. A. Hájkové a jejím organi-
začním schopnostem jsme v květnu 
zavítali na zámek Žleby. Točila se zde 
řada pohádek, jako např. Kouzla králů, 
Nejkrásnější hádanka či Šípková 

Růženka a dalš. Byli jsme pozváni do 
zámecké kuchyně, kde kuchyňský 
personál sehrál humorné představení. 
Nejenže jsme se skvěle pobavili, ale
i koláč ochutnali.

11. května probíhal v ZŠ cirkusový 
projekt Happy Kids, kam nás škola 
pozvala na generálku. Pod odborným 
dohledem profesionálních artistů se 
děti naučily různá cirkusová a arti-
stická čísla. Zážitek to byl ohromný,
i když se nám občas tajil dech, co vše 
děti dokázaly. Aby toho nebylo málo, 
tak ještě týž den jsme měli posezení
v Lánovském dvoře u příležitosti Dne 
matek. Oběd byl perfektní, pak násle-
dovala kávička a zákusek a při dobrém 
víně a pivu naše povídání nebralo 
konce. Zkrátka zase den nabitý udá-
lostmi, domů jsme se vraceli s dobrým 
pocitem. Svátek matek jsme ještě 
jednou oslavili na jedné schůzce
v klubu. M. Černá opět perlila a vyro-
bila pěknou kytičku a ještě nás počas-
tovala vtipnou gratulací.
Maruško, díky!

V červnu jsme v klubu oslavili Den 
otců. I když do klubu docházejí jen
3 muži, oslava byla velkolepá - gratu-
lace a dárečky.

15. června jsme se vydali do Hradce 
Králové na prohlídku malé vodní 
elektrárny Hučák. Elektrárna je nově 
zrekonstruovaná a prohlídka s paní 
průvodkyní velmi zaujala. Elektrárna 
se nachází na jezu Hučák na řece Labi. 
Do provozu byla uvedena v roce 1912. 
Celá stavba je i architektonickým 
unikátem a chráněnou kulturní památ-
kou.

Na závěr školního roku jsme přijali 
pozvání do MŠ na besídku. Děti nám 
předvedly pohádku. Její nastudování 
dalo hodně práce nejen jim, ale
i p. učitelkám. Výsledek byl skvělý, 
děkujeme a těšíme se na další setkání.

8

Je před námi podzim a výlet do Poniklé 
na vánoční ozdoby. Stabilně se nás
v klubu schází 25 členů každých 14 
dnů. Vždy někdo slaví narozeniny
a připraví malé občerstvení pro ostatní. 
Pro ty z nás, kdo jsme sami, tato setkání 
znamenají mnoho. A ne všude v okolí 
to tak funguje. My se těšíme na 
společné akce, ale nic z toho by nebylo 
bez podpory Obce a hlavně bez 
obětavosti, schopnosti a trpělivosti 
naší Aničky Hájkové. Za což jsme 
oběma vděčni, moc díky, vážíme si 
toho.

       Za KD Lánov Jaromíra Půlpánová

 Nová trampolína
 ve školce
Třída Berušek z  MŠ Lánov se 
zúčastnila soutěže o vzduchovou 
trampolínu. S dětmi bylo natočeno 
video, za které se prostřednictvím 
losování umístily na druhém místě. 
Toto umístění představovalo 50 %
z celkové pořizovací hodnoty trampo-
líny. Základní škola Lánov k pořízení 
trampolíny využila investiční fond
a uhradila částku 101.473 Kč. Terénní 
práce a úpravy zajistil OÚ Lánov. 
Realizaci vzduchové trampolíny se 
podařilo uskutečnit během letních 
prázdnin v době uzavírky MŠ. Z tram-
políny máme velkou radost a děti se 
velice těší, až ji budou moci naplno 
užívat. 
      Kolektiv MŠ Lánov

 Exkurze ŠKODA
 AUTO Vrchlabí
Dne 18. 5. jsme se s Klubem nadaných 

dětí vydali na exkurzi do Škoda Auto 

ve Vrchlabí. Provozem nás provedli 

dva velmi zkušení průvodci, a to pan 

Adolf a pan Devátý.

Dozvěděli jsme se spoustu informací 

jak o vzniku firmy, tak i o současném 

stavu, tedy co se nyní ve Vrchlabí 

vyrábí. Prohlídku jsme měli totiž více 

zaměřenou na robotiku. V závodu jsme 

zhlédli několik robotů, které vykoná-

vají práci za lidi, nebo s nimi spolu-

pracují. Touto oblastí nás provedl

a spoustu informací nám předal pan 

Ing. Leoš Havel – koordinátor útvaru 

řídících systémů technologických zaří-

zení.

Exkurze se nám všem moc líbila. Bylo 

to velmi odborně pojaté téma. Všem 

zmíněným moc děkujeme.

Myslím, že pro nás všechny to bylo 

moc příjemně strávené odpoledne.

Soňa Matyášová

 Šikovní deváťáci
    Chtěl bych tímto poděkovat 

šikovným deváťákům z 9. A, kteří tento 

týden prokázali svoji zručnost a smon-

tovali pro mateřskou školku lavičky na 

sezení.

Není to ale jen tato ojedinělá aktivita, 

proto žáci obou devátých tříd zaslouží 

opravdu velkou pochvalu. Vždy, když 

jsou osloveni, pomohou s prací kolem 

školy, s novým hřištěm na budově B, 

nebo právě se zmíněnými lavičkami 

pro MŠ.

Tímto jim patří velké poděkování.

               Libor Spurný

 Florbalový turnaj
V pátek 2. června proběhlo ve 

sportovní hale v Hostinném krajské 
kolo ve florbalu smíšených družstev
4. a 5. tříd. Turnaje se zúčastnili
i vybraní žáci naší školy, ale bohužel 
tentokrát bylo složení týmu velmi 
složité. Čtvrté třídy totiž byly na výletě, 
v pátých třídách byli někteří hráči 
zraněni. Nakonec náš tým tvořilo 

pouze pět hráčů, kteří museli zvládnout 
odehrát sedm zápasů, který každý trval 
čtrnáct minut. 

Turnaj se hrál na dvě skupiny, ve které 
hrál každý s každým. První dvě 
družstva postoupila do velkého finále
a odehrála vyřazovací zápasy o umí-
stění na stupních vítězů. Třetí a čtvrtý 
tým ve skupině pak postoupil do 
malého finále a odehrály vyřazovací 
zápasy o páté až osmé místo. Kluci 
odehráli asi nejlepší a nejatraktivnější 
zápas právě ve vyřazovací části.
K prvnímu zápasu nastoupili proti ZŠ 
Trutnov, Náchodská. V celém zápase 
se se soupeřem neustále přetahovali
o vedení a ještě půl minuty před 
koncem vedli 3:2, ale soupeři se 
podařilo vyrovnat. Na řadu tedy přišly 
tři samostatné nájezdy. Náš tým začínal 
a Denys Juryk hned první nájezd 
proměnil. Pak se do branky postavil 
Jirka Matyáš a první nájezd soupeře 
zlikvidoval. Ke druhému nájezdu se 
pak postavil Fanda Javor a taktéž byl 
úspěšný a svůj nájezd proměnil. Pak
se do branky znovu postavil Jirka
a záleželo právě na něm, jestli tento 
zápas ukončí, nebo dojde na poslední, 
třetí sérii nájezdů. Jirka nakonec i na 
podruhé úspěšný byl, vychytal i další 
nájezd a poslal náš tým do dalšího kola. 
Tento zápas byl velmi atraktivní
a přilákal téměř všechny, kteří byli 
zrovna v hale ke sledování, čímž 
vytvořili vynikající atmosféru.

Náš tým nakonec obsadil velmi slušné 
šesté místo a všichni zaslouží opravdu 
velkou pochvalu, protože celý turnaj 
zvládli odehrát pouze s jedním hráčem 
na střídání a bojovali opravdu vždy až 
do konce. Kluci se opravdu nemají za 
co stydět, protože v celém turnaji hráli 
velmi dobře. Všem hráčům velice 
děkuji a přeji mnoho dalších úspěchů.
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Pořadatelé zvou všechny aktivní
i pasivní příznivce kopané k účasti na 
turnaji a jejich příznivce k hlasité 
podpoře sportovců při utkáních.

 Za organizátory se na vás těší
Milan Pulpán a Stanislav Závodník st. 

 Klub důchodců
 bývalého státního
 statku
V květnu jsme pokračovali v činnosti,
a to zájezdem na zámek Sychrov 25. 5. 
Zámek byl vystavěn v novogotickém 
stylu a sloužil francouzskému rodu 
Rohanů. Prohlídka nám přiblížila, jak 
se ve 2. polovině 19. století žilo na 
venkovském sídle bohaté šlechtické 
rodině. Ještě jsme měli možnost 
prohlédnout si park, který je využíván 
pro svatební obřady a komerční účely. 
Samotný zámek posloužil při natáčení 
mnoha pohádek. Po prohlídce jsme 
odjeli do nedalekého Turnova, kde 
jsme měli možnost prohlédnout si střed 
města a občerstvit se. Počasí nám přálo 
a spokojeni, plni dojmů jsme se vrátili 
domů.

Další zájezd se konal do Mladé Bole-
slavi na exkurzi do provozu automo-
bilky Škoda. Měli jsme možnost s prů-
vodkyní dojet až na místo autobusem, 
projít si několik výrobních hal, větši-
nou s roboty. Bylo zajímavé dívat se, 
jak je vše zautomatizováno. Prohlídka 
nadchla hlavně mužskou část. Expo-
zici muzea Škoda jsme měli také
s průvodkyní, která nás seznámila se 
začátky vzniku Škodovky a zakladateli 
Laurinem a Klementem, a to od 
prvních jízdních kol až po nejnovější 
škodovky. V muzeu jsme viděli mnoho 
unikátů, které postupně vyměňují. 
Vedle hlavní expozice si zájemci mohli 
prohlédnout i depozitář se sportovními 
vozy a prototypy. Zážitek to byl pro nás 
pro všechny. Po malém občerstvení
v místní kavárně a okolí již na nás čekal 
p. Jeřábek s autobusem a odvezl nás 
příjemně unavené zpět domů.

23. června nás – oba kluby důchodců – 
pozvaly děti (předškoláci) z mateřské 
školy na besídku do budovy B. 
Ukázaly nám, co se vše v MŠ naučily
a jak jsou připraveny po prázdninách 
vstoupit do 1. třídy. Měli jsme možnost 
ohodnotit jejich umění potleskem
a konstatovat, jak jsou pod odborným 
vedením p. učitelek šikovné a co vše 
zvládají. Moc se nám vystoupení líbilo 
a budeme se těšit na další překvapení.

Koncem července naše hlavní vedoucí, 
předsedkyně a iniciátorka všech akcí, 
paní Margita Capoušková oslavila 
krásné 80. narozeniny. Všichni jí 
přejeme mnoho zdravíčka, úspěchů, 
elánu a inspirací v další práci i rodin-
ném životě.

              Dagmar Zaplatílková

 Jaro a léto v Klubu
 důchodců Lánov
V březnu už bylo lépe, čekalo nás jaro
a posléze léto a s ním i delší dny, hezké 
počasí a sluníčko. Vyhledáváme 
každou příležitost něco oslavit, a tak 
jsme nevynechali ani MDŽ. Maruška 
Černá nám všem vyrobila ozdobný 
ubrousek a také nás navštívily "děti
z MŠ" v podání M. Černé a V. 
Vejdělkové. Pěkně nás pobavily 
básničkami a vzpomínali jsme, jak 
probíhaly oslavy v minulosti.

Výlet na Lemberk se velmi vydařil, 
počasí nám přálo. I když byl zámek
v rekonstrukci, překvapil nevšední 
velikonoční výzdobou a bohatým 
interiérem. Někteří z nás navštívili věž 
zámku, odkud byl nádherný výhĺed do 
kraje. Nedaleko zámku byla Zdisla-
vina studánka, kam jsme se také 
vypravili. Po dobrém obědě jsme 
obdivovali historické centrum města 
Jablonné v Podještědí.

Velikonoce nás v klubu také neminuly. 
Paní M. Černá vyrobila drobné dáreč-
ky, ozdobili jsme si stoly v duchu 
těchto svátků a vzpomínali jsme na 
různé velikonoční zvyky. Na konci 
dubna se v ZŠ Lánov uskutečnilo jarní 
muzicírování pro lánovské seniory. 
Děti opět nezklamaly a předvedly nám 
to nejlepší ze svých hudebních a pohy-
bových dovedností. Bylo to krásné 
odpoledne a moc děkujeme za nevše-
dní zážitek nejen dětem, ale i vedení 
školy a učitelům.

5. května  se oba kluby důchodců sešly 
v H. Lánově na posezení s country 
kapelou a s občerstvením, které uspo-
řádala Obec a Sbor dobrovolných 
hasičů H. Lánova. Společně jsme si 
zazpívali, zatancovali a užili si pěkný 
podvečer. Velké poděkování patří 
všem, kteří se zasloužili o společný 
zážitek.

Díky p. A. Hájkové a jejím organi-
začním schopnostem jsme v květnu 
zavítali na zámek Žleby. Točila se zde 
řada pohádek, jako např. Kouzla králů, 
Nejkrásnější hádanka či Šípková 

Růženka a dalš. Byli jsme pozváni do 
zámecké kuchyně, kde kuchyňský 
personál sehrál humorné představení. 
Nejenže jsme se skvěle pobavili, ale
i koláč ochutnali.

11. května probíhal v ZŠ cirkusový 
projekt Happy Kids, kam nás škola 
pozvala na generálku. Pod odborným 
dohledem profesionálních artistů se 
děti naučily různá cirkusová a arti-
stická čísla. Zážitek to byl ohromný,
i když se nám občas tajil dech, co vše 
děti dokázaly. Aby toho nebylo málo, 
tak ještě týž den jsme měli posezení
v Lánovském dvoře u příležitosti Dne 
matek. Oběd byl perfektní, pak násle-
dovala kávička a zákusek a při dobrém 
víně a pivu naše povídání nebralo 
konce. Zkrátka zase den nabitý udá-
lostmi, domů jsme se vraceli s dobrým 
pocitem. Svátek matek jsme ještě 
jednou oslavili na jedné schůzce
v klubu. M. Černá opět perlila a vyro-
bila pěknou kytičku a ještě nás počas-
tovala vtipnou gratulací.
Maruško, díky!

V červnu jsme v klubu oslavili Den 
otců. I když do klubu docházejí jen
3 muži, oslava byla velkolepá - gratu-
lace a dárečky.

15. června jsme se vydali do Hradce 
Králové na prohlídku malé vodní 
elektrárny Hučák. Elektrárna je nově 
zrekonstruovaná a prohlídka s paní 
průvodkyní velmi zaujala. Elektrárna 
se nachází na jezu Hučák na řece Labi. 
Do provozu byla uvedena v roce 1912. 
Celá stavba je i architektonickým 
unikátem a chráněnou kulturní památ-
kou.

Na závěr školního roku jsme přijali 
pozvání do MŠ na besídku. Děti nám 
předvedly pohádku. Její nastudování 
dalo hodně práce nejen jim, ale
i p. učitelkám. Výsledek byl skvělý, 
děkujeme a těšíme se na další setkání.

8

Je před námi podzim a výlet do Poniklé 
na vánoční ozdoby. Stabilně se nás
v klubu schází 25 členů každých 14 
dnů. Vždy někdo slaví narozeniny
a připraví malé občerstvení pro ostatní. 
Pro ty z nás, kdo jsme sami, tato setkání 
znamenají mnoho. A ne všude v okolí 
to tak funguje. My se těšíme na 
společné akce, ale nic z toho by nebylo 
bez podpory Obce a hlavně bez 
obětavosti, schopnosti a trpělivosti 
naší Aničky Hájkové. Za což jsme 
oběma vděčni, moc díky, vážíme si 
toho.

       Za KD Lánov Jaromíra Půlpánová

 Nová trampolína
 ve školce
Třída Berušek z  MŠ Lánov se 
zúčastnila soutěže o vzduchovou 
trampolínu. S dětmi bylo natočeno 
video, za které se prostřednictvím 
losování umístily na druhém místě. 
Toto umístění představovalo 50 %
z celkové pořizovací hodnoty trampo-
líny. Základní škola Lánov k pořízení 
trampolíny využila investiční fond
a uhradila částku 101.473 Kč. Terénní 
práce a úpravy zajistil OÚ Lánov. 
Realizaci vzduchové trampolíny se 
podařilo uskutečnit během letních 
prázdnin v době uzavírky MŠ. Z tram-
políny máme velkou radost a děti se 
velice těší, až ji budou moci naplno 
užívat. 
      Kolektiv MŠ Lánov

 Exkurze ŠKODA
 AUTO Vrchlabí
Dne 18. 5. jsme se s Klubem nadaných 

dětí vydali na exkurzi do Škoda Auto 

ve Vrchlabí. Provozem nás provedli 

dva velmi zkušení průvodci, a to pan 

Adolf a pan Devátý.

Dozvěděli jsme se spoustu informací 

jak o vzniku firmy, tak i o současném 

stavu, tedy co se nyní ve Vrchlabí 

vyrábí. Prohlídku jsme měli totiž více 

zaměřenou na robotiku. V závodu jsme 

zhlédli několik robotů, které vykoná-

vají práci za lidi, nebo s nimi spolu-

pracují. Touto oblastí nás provedl

a spoustu informací nám předal pan 

Ing. Leoš Havel – koordinátor útvaru 

řídících systémů technologických zaří-

zení.

Exkurze se nám všem moc líbila. Bylo 

to velmi odborně pojaté téma. Všem 

zmíněným moc děkujeme.

Myslím, že pro nás všechny to bylo 

moc příjemně strávené odpoledne.

Soňa Matyášová

 Šikovní deváťáci
    Chtěl bych tímto poděkovat 

šikovným deváťákům z 9. A, kteří tento 

týden prokázali svoji zručnost a smon-

tovali pro mateřskou školku lavičky na 

sezení.

Není to ale jen tato ojedinělá aktivita, 

proto žáci obou devátých tříd zaslouží 

opravdu velkou pochvalu. Vždy, když 

jsou osloveni, pomohou s prací kolem 

školy, s novým hřištěm na budově B, 

nebo právě se zmíněnými lavičkami 

pro MŠ.

Tímto jim patří velké poděkování.

               Libor Spurný

 Florbalový turnaj
V pátek 2. června proběhlo ve 

sportovní hale v Hostinném krajské 
kolo ve florbalu smíšených družstev
4. a 5. tříd. Turnaje se zúčastnili
i vybraní žáci naší školy, ale bohužel 
tentokrát bylo složení týmu velmi 
složité. Čtvrté třídy totiž byly na výletě, 
v pátých třídách byli někteří hráči 
zraněni. Nakonec náš tým tvořilo 

pouze pět hráčů, kteří museli zvládnout 
odehrát sedm zápasů, který každý trval 
čtrnáct minut. 

Turnaj se hrál na dvě skupiny, ve které 
hrál každý s každým. První dvě 
družstva postoupila do velkého finále
a odehrála vyřazovací zápasy o umí-
stění na stupních vítězů. Třetí a čtvrtý 
tým ve skupině pak postoupil do 
malého finále a odehrály vyřazovací 
zápasy o páté až osmé místo. Kluci 
odehráli asi nejlepší a nejatraktivnější 
zápas právě ve vyřazovací části.
K prvnímu zápasu nastoupili proti ZŠ 
Trutnov, Náchodská. V celém zápase 
se se soupeřem neustále přetahovali
o vedení a ještě půl minuty před 
koncem vedli 3:2, ale soupeři se 
podařilo vyrovnat. Na řadu tedy přišly 
tři samostatné nájezdy. Náš tým začínal 
a Denys Juryk hned první nájezd 
proměnil. Pak se do branky postavil 
Jirka Matyáš a první nájezd soupeře 
zlikvidoval. Ke druhému nájezdu se 
pak postavil Fanda Javor a taktéž byl 
úspěšný a svůj nájezd proměnil. Pak
se do branky znovu postavil Jirka
a záleželo právě na něm, jestli tento 
zápas ukončí, nebo dojde na poslední, 
třetí sérii nájezdů. Jirka nakonec i na 
podruhé úspěšný byl, vychytal i další 
nájezd a poslal náš tým do dalšího kola. 
Tento zápas byl velmi atraktivní
a přilákal téměř všechny, kteří byli 
zrovna v hale ke sledování, čímž 
vytvořili vynikající atmosféru.

Náš tým nakonec obsadil velmi slušné 
šesté místo a všichni zaslouží opravdu 
velkou pochvalu, protože celý turnaj 
zvládli odehrát pouze s jedním hráčem 
na střídání a bojovali opravdu vždy až 
do konce. Kluci se opravdu nemají za 
co stydět, protože v celém turnaji hráli 
velmi dobře. Všem hráčům velice 
děkuji a přeji mnoho dalších úspěchů.
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Náš tým – Jiří Matyáš, František Javor, 
Denys Juryk, Michal Kaňkovský, 
Martin Materna.
                        Libor Spurný

  Historiáda
  V pátek 2. června se čtveřice 
lánovských žáků zúčastnila dějepisné 
soutěže Historiáda. Letošní rok hostila 
účastníky ZŠ Školní Vrchlabí.

Hlavním cílem Historiády je naučit 
žáky spolupracovat a pomáhat si, proto 
jsou také sestavené týmy tak, aby 
každý žák zastupoval jednu třídu
z druhého stupně. Za lánovskou školu 
to byli Petr Brádler, Matyáš Vich, 
Kateryna Juryk a Jakub Vydra. Našim 
svěřencům se dařilo zejména ve 
venkovní výzvě, kde měli poznávat 
historické centrum Vrchlabí. Zde se 
ukázala i výhoda pro nás skoro domov-
ské půdy. Celkově se žáci umístili na 
10. místě jen o pouhý bod za domácím 
týmem. Konkurence byla velká, 
soutěže se mohly zúčastnit základní 
školy a gymnázia z celé republiky.

Chtěla bych všechny moc pochválit, 
protože odvedli kus práce a vše brali
s humorem. Tak snad za rok naše 
umístění ještě vylepšíme.

                               Barbora Krulišová

  Dětský den
  na naší škole
Dne 1. června, jak všichni víme, se 
slaví Mezinárodní den dětí.

Tento významný den jsme slavili 
společně i v naší škole. Žáci devátých 
tříd si připravili různá stanoviště kolem 

školy, kde děti během dopoledne plnily 
úkoly. Všechna stanoviště byla věno-
vána pohádkám a jejich postavám. Děti 
se mohly rozcvičit s Bobem a Bobkem, 
také poznávaly znělky z pohádek, 
proběhly se opičí dráhou, zahrály si 
židličkovanou a vyzkoušely si mnoho 
dalších zábavných a naučných aktivit. 
Děti za splnění úkolu obdržely malou 
sladkost a ve své cestě pokračovaly dál.

Velké poděkování patří žákům devá-
tých tříd, protože se toho zdárně 
zhostili a pro děti prvního stupně 
připravili tak příjemné dopoledne.
Na dětech bylo vidět, že si to náramně 
užily.

      Za celý tým Soňa Matyášová

  Návštěva OÚ
  v Lánově
Se šestou třídou jsme se v rámci 
předmětu výchova k občanství vydali 
na prohlídku obecního úřadu v Lánově. 
Ve výchově k občanství je téma obec 
aktuální, tak proč jen tyto informace 
číst z učebnice. Na úřadě nás přivítala 
paní starostka s paní místostarostkou, 
kterým moc děkujeme za jejich čas 
strávený s námi. Během hodinky se 
žáci dozvěděli o naší obci spoustu 
zajímavých poznatků a je možné, že
i v této šesté třídě se možná rýsují 
někteří zastupitelé.
       Soňa Matyášová

  Běh Harteckou alejí
  Dne 7. června 2023 se žáci 
druhých až pátých tříd ZŠ a MŠ Lánov 
zúčastnili závodu v běhu na 1 km ve 
Vrchlabí. Na „Běh Harteckou alejí“
za příznivého počasí pro běh vyrazilo 
celkem 27 chlapců a dívek naší školy. 
Někteří se závodu účastnili již po páté, 
pro některé to byla premiéra. Novinkou 
na letošním 20. ročníku závodu byla 
profesionální časomíra. Čipy připev-
něné na startovních číslech umožnily 
měřit časy s velkou přesností a okam-
žitým zpracováním výsledků.

Na závodech se nám dařilo. „Cinklo“ 
nám pět cenných kovů a tři bram-
bory. Než přejdeme ke konkrétním 
úspěchům, ráda bych za pedagogický 
doprovod pochválila všechny mladé 
běžce a běžkyně, kteří se odvážili 
postavit na trať, která není vůbec 
jednoduchá. Všichni žáci se snažili 
běžet čestně, z výrazů ve tvářích,
z bolavých nohou a zadýchaných těl
v cíli bylo znát velké nasazení a snaha. 
Velmi se těším z toho, že si žáci 
vzájemně fandili a dodržovali zásady 
fair play. Sport by měl přinášet u dětí 
hlavně radost z pohybu a vzájemný 
respekt k soupeři. 

Na medailových a bramborových 
pozicích se umístili:

Kristýna Tošovská – 1. místo,

kategorie dívky 2. tř., čas 4:20 s

Jan Jirka – 2. místo,

kategorie chlapci 2. tř., čas 4:10 s

Lucie Kratochvílová – 3. místo,

 kategorie dívky 3. tř., čas 4:20 s

Michaela Novotná – 4. místo,

 kategorie dívky 3. tř., čas 4:21 s

Adam Farský – 2. místo,

kategorie chlapci 4. tř., čas 3:53 s

Daniel Farský – 3. místo,

kategorie chlapci 4. tř., čas 4:04 s

Matyáš Holubec – 4. místo,

kategorie chlapci 4. tř., čas 4:08 s

Artem Tkachuk – 4. místo,

kategorie chlapci 5. tř., čas 3:44 s

Výsledky všech kategorií zde:

https://sportchallenge.cz/cz/beh-
harteckou-aleji/2023/vysledky

Profesionální fotografie zde:

https://hartanet.rajce.idnes .cz/BEH_H
ARTECKOU_ALEJI_7.6.2023/

Děkujeme všem zúčastněným a těšíme 
se na příště!

     Kučerová, Klepak, Novotná

 Škola v přírodě nebo

 příroda ve škole?
30. května jsem s kolegyní a 15 
svěřenci vyrazila na čtyřdenní pobyt do 
Horních Albeřic. Zjistili jsme, že spolu 
umíme pracovat i jinde než ve škole
a delší dobu než je pět hodin. Děti 
prošly matematickou hrou, v obráz-
kové poznávaly i historické osobnosti. 
Při zápisu toho, co viděly, musely dbát 
na pravopis. V průběhu výletů na 
Lysečinskou boudu a Rýchory se žáci 
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seznamovali s okolními výhledy, lomy 
a turistickými cestami, které jsme 
míjeli. Připomínali jsme si jména 
rostlin, které žáci znají z přírodovědy,
a učili se nové. Jejich vnímavost byla 
prověřena při večerní poznávačce 
rostlin. Po celou dobu žáci sbírali
za rozličné úkoly razítka (napočítali 
jsme jich první den po výletě přes 
dvacet) a poslední den dopoledne 
proběhlo vyhodnocení s odměnou. 
Sama za sebe mohu napsat, že tento 
pobyt byl dobrý nápad ☺

            Ivana Malínská

A teď jak to vidí děti:

Když jsme přijeli, šli jsme na pokoje do 
penzionu. Odpoledne jsme šli na výlet. 
Na výlet jsme chodili každý den. 
Myslela jsem, že to nezvládnu, ale 
zvládla jsem to, bylo to super. Ráno 
jsme měli rozcvičku a snídani, byla 
dobrá. Měla jsem s holkami společný 
pokoj po pěti, tak jsem si to užila.
U penzionu byly houpačky a prolé-
začky, tak jsme se houpaly a kluci hráli 
fotbal.         

                  N. Dušková

Když jsme přijeli k penzionu, který se 
jmenoval U Dána, tak jsme si řekli, kdo 
v jakém pokoji bude, a pak jsme si 
vybalovali věci. Vařili tam dobré jídlo, 
např. špagety, knedlík, maso a omáčka. 
Chodili jsme hodně na výlety, např. na 
polskou hranici.   

     M. Koutová

Každý den ráno jsme měli rozcvičku. 
Jsem rád, že jsem na školu v přírodě jel, 
protože jsem se tam naučil novou hru, 
která se jmenuje mrkaná.                                                  

         L. Hejral

V úterý jsme přijeli k penzionu U Dána. 
Když jsme se zabydleli, tak jsme šli na 
oběd a poté na výlet na hranice s Pol-
skem. Po večeři jsme si v jídelně 
všichni četli a hráli jsme kolíčkovanou. 
Ve středu po rozcvičce a po snídani 
jsme šli do lesa, kde jsme stavěli 
domečky a hráli početní hru. Po obědě 
jsme šli na Lysečinskou boudu, kde 
jsme se naučili novou hru mrkanou. 
Večer jsme hráli kytičkiádu, za kterou 
jsem já dostala diplom. Ve čtvrtek jsme 
šli do lesa, kde jsme stavěli domečky
a hráli pamatovací hru. Odpoledne 
jsme byli na Rýchorské boudě, večer 
jsme hráli učitelskou flašku. V pátek 
jsme balili a balili. A mimochodem - 

celý pobyt jsme sbírali razítka a potom 
jsme vyhlašovali vítěze, kterým byl 
Adam Koudelka. Všichni jsme dostali 
malý dárek. A to byl pobyt na škole
v přírodě 4. A.

             M. Čermáková

Vyhrál jsem hru razítkovanou. Paní 
učitelky mi chtěly smazat nějaké 
razítko, ale neměly za co. 

    A. Koudelka

První den jsme vytáhli branky a hráli 
fotbal. Bavil mě i basketbal. Potom 
jsme šli na oběd a po něm jsme šli na 
celkem dlouhou procházku. Druhý den 
jsme měli rozcvičku, snídani a taky 
velký turnaj v kolíčkované. Dostal 
jsem se do finále, ale ujel mi kolíček
a vzdal jsem to. Dostal jsem ale razítko. 
Třetí den nebyl nijak zábavný, ale 
bavila mě 10kilometrová procházka
na Rýchorskou boudu.   

        A. Farský

 Atletický trojboj
    Na atletickém trojboji v Trut-
nově naše družstva ze 3. a 5. třídy 
předvedla skvělé výkony. 

Děti soutěžily ve skoku do dálky, 
sprintu na 50 metrů, hodu míčkem
a štafetách. První družstvo obsadilo 14. 
místo a druhé družstvo 17. místo. 
Gratulujeme všem sportovcům k jejich 
úspěchu! 

Už teď se těšíme na další atletické 
soutěže. 

           Tomáš Korbelář

 Školní výlet 4. B
 Ve čtvrtek 1. 6. jsme vyrazili na 
náš školní výlet. Celý výlet jsme 
započali prohlídkou Starých Hradů, 
kde jsme se dozvěděli spoustu zajíma-
vých informací o rodu draků, kteří 
místní hrad obývají. Po výborném 
obědě jsme se přesunuli do Jičína, kde 
na nás čekala Cipískova stezka plná 
úkolů. Příjemnou procházkou Jičínem 
jsme úspěšně vyřešili všechny úkoly, 
za které poté následovala sladká 
odměna. Později odpoledne jsme se již 
přesunuli na místo našeho ubytování, 
tedy do kempu v Jinolicích. Další den 
jsme se ještě vydali do Prachovských 
skal a po obědě už zpět do školy. Počasí 
nám přálo, proto jsme si celý výlet 
všichni velmi užili.

      Kristýna Beranová

1. června 4. B vyrazila na výlet do 
Jinolic. První zastávka byla na Starých 
Hradech. Všechny postavy zde byly 
fakt nádherné. Potom jsme jeli ještě do 
Jičína na Cipískovu stezku plnit úkoly. 
A pak jsme vyjeli do Jinolic na pokoj. 
Všichni jsme si museli povléknout 
postele a pak jsme šli na večeři. Byl 
smažák a brambory. Pak jsme si šli 
namočit nohy do rybníku a blbnout
v písku. Poté jsme si šli zahrát na písek 
volejbal, ten, kdo chtěl. Mohli jsme 
dělat různé sporty a mít volnou zábavu. 
Bylo to fakt zábavné. Druhý den jsme 
ještě byli v Prachovských skalách. 
Výlet se nám moc líbil!

       Michael Šír za 4. B

 8. A na cestách
 Náš školní výlet jsme si 
rozdělili na dvě části. Ve středu jsme po 
přespání ve škole vyrazili na vyhlídky 
na Stráži u Rokytnice nad Jizerou. 
Nejdříve jsme využili  veřejnou 
dopravu a dojeli jsme do Jablonce nad 
Jizerou, odsud jsme šli pěšky ostře 
vzhůru na Stráž a tamější vyhlídky se 
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Náš tým – Jiří Matyáš, František Javor, 
Denys Juryk, Michal Kaňkovský, 
Martin Materna.
                        Libor Spurný

  Historiáda
  V pátek 2. června se čtveřice 
lánovských žáků zúčastnila dějepisné 
soutěže Historiáda. Letošní rok hostila 
účastníky ZŠ Školní Vrchlabí.

Hlavním cílem Historiády je naučit 
žáky spolupracovat a pomáhat si, proto 
jsou také sestavené týmy tak, aby 
každý žák zastupoval jednu třídu
z druhého stupně. Za lánovskou školu 
to byli Petr Brádler, Matyáš Vich, 
Kateryna Juryk a Jakub Vydra. Našim 
svěřencům se dařilo zejména ve 
venkovní výzvě, kde měli poznávat 
historické centrum Vrchlabí. Zde se 
ukázala i výhoda pro nás skoro domov-
ské půdy. Celkově se žáci umístili na 
10. místě jen o pouhý bod za domácím 
týmem. Konkurence byla velká, 
soutěže se mohly zúčastnit základní 
školy a gymnázia z celé republiky.

Chtěla bych všechny moc pochválit, 
protože odvedli kus práce a vše brali
s humorem. Tak snad za rok naše 
umístění ještě vylepšíme.

                               Barbora Krulišová

  Dětský den
  na naší škole
Dne 1. června, jak všichni víme, se 
slaví Mezinárodní den dětí.

Tento významný den jsme slavili 
společně i v naší škole. Žáci devátých 
tříd si připravili různá stanoviště kolem 

školy, kde děti během dopoledne plnily 
úkoly. Všechna stanoviště byla věno-
vána pohádkám a jejich postavám. Děti 
se mohly rozcvičit s Bobem a Bobkem, 
také poznávaly znělky z pohádek, 
proběhly se opičí dráhou, zahrály si 
židličkovanou a vyzkoušely si mnoho 
dalších zábavných a naučných aktivit. 
Děti za splnění úkolu obdržely malou 
sladkost a ve své cestě pokračovaly dál.

Velké poděkování patří žákům devá-
tých tříd, protože se toho zdárně 
zhostili a pro děti prvního stupně 
připravili tak příjemné dopoledne.
Na dětech bylo vidět, že si to náramně 
užily.

      Za celý tým Soňa Matyášová

  Návštěva OÚ
  v Lánově
Se šestou třídou jsme se v rámci 
předmětu výchova k občanství vydali 
na prohlídku obecního úřadu v Lánově. 
Ve výchově k občanství je téma obec 
aktuální, tak proč jen tyto informace 
číst z učebnice. Na úřadě nás přivítala 
paní starostka s paní místostarostkou, 
kterým moc děkujeme za jejich čas 
strávený s námi. Během hodinky se 
žáci dozvěděli o naší obci spoustu 
zajímavých poznatků a je možné, že
i v této šesté třídě se možná rýsují 
někteří zastupitelé.
       Soňa Matyášová

  Běh Harteckou alejí
  Dne 7. června 2023 se žáci 
druhých až pátých tříd ZŠ a MŠ Lánov 
zúčastnili závodu v běhu na 1 km ve 
Vrchlabí. Na „Běh Harteckou alejí“
za příznivého počasí pro běh vyrazilo 
celkem 27 chlapců a dívek naší školy. 
Někteří se závodu účastnili již po páté, 
pro některé to byla premiéra. Novinkou 
na letošním 20. ročníku závodu byla 
profesionální časomíra. Čipy připev-
něné na startovních číslech umožnily 
měřit časy s velkou přesností a okam-
žitým zpracováním výsledků.

Na závodech se nám dařilo. „Cinklo“ 
nám pět cenných kovů a tři bram-
bory. Než přejdeme ke konkrétním 
úspěchům, ráda bych za pedagogický 
doprovod pochválila všechny mladé 
běžce a běžkyně, kteří se odvážili 
postavit na trať, která není vůbec 
jednoduchá. Všichni žáci se snažili 
běžet čestně, z výrazů ve tvářích,
z bolavých nohou a zadýchaných těl
v cíli bylo znát velké nasazení a snaha. 
Velmi se těším z toho, že si žáci 
vzájemně fandili a dodržovali zásady 
fair play. Sport by měl přinášet u dětí 
hlavně radost z pohybu a vzájemný 
respekt k soupeři. 

Na medailových a bramborových 
pozicích se umístili:

Kristýna Tošovská – 1. místo,

kategorie dívky 2. tř., čas 4:20 s

Jan Jirka – 2. místo,

kategorie chlapci 2. tř., čas 4:10 s

Lucie Kratochvílová – 3. místo,

 kategorie dívky 3. tř., čas 4:20 s

Michaela Novotná – 4. místo,

 kategorie dívky 3. tř., čas 4:21 s

Adam Farský – 2. místo,

kategorie chlapci 4. tř., čas 3:53 s

Daniel Farský – 3. místo,

kategorie chlapci 4. tř., čas 4:04 s

Matyáš Holubec – 4. místo,

kategorie chlapci 4. tř., čas 4:08 s

Artem Tkachuk – 4. místo,

kategorie chlapci 5. tř., čas 3:44 s

Výsledky všech kategorií zde:

https://sportchallenge.cz/cz/beh-
harteckou-aleji/2023/vysledky

Profesionální fotografie zde:

https://hartanet.rajce.idnes .cz/BEH_H
ARTECKOU_ALEJI_7.6.2023/

Děkujeme všem zúčastněným a těšíme 
se na příště!

     Kučerová, Klepak, Novotná

 Škola v přírodě nebo

 příroda ve škole?
30. května jsem s kolegyní a 15 
svěřenci vyrazila na čtyřdenní pobyt do 
Horních Albeřic. Zjistili jsme, že spolu 
umíme pracovat i jinde než ve škole
a delší dobu než je pět hodin. Děti 
prošly matematickou hrou, v obráz-
kové poznávaly i historické osobnosti. 
Při zápisu toho, co viděly, musely dbát 
na pravopis. V průběhu výletů na 
Lysečinskou boudu a Rýchory se žáci 
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seznamovali s okolními výhledy, lomy 
a turistickými cestami, které jsme 
míjeli. Připomínali jsme si jména 
rostlin, které žáci znají z přírodovědy,
a učili se nové. Jejich vnímavost byla 
prověřena při večerní poznávačce 
rostlin. Po celou dobu žáci sbírali
za rozličné úkoly razítka (napočítali 
jsme jich první den po výletě přes 
dvacet) a poslední den dopoledne 
proběhlo vyhodnocení s odměnou. 
Sama za sebe mohu napsat, že tento 
pobyt byl dobrý nápad ☺

            Ivana Malínská

A teď jak to vidí děti:

Když jsme přijeli, šli jsme na pokoje do 
penzionu. Odpoledne jsme šli na výlet. 
Na výlet jsme chodili každý den. 
Myslela jsem, že to nezvládnu, ale 
zvládla jsem to, bylo to super. Ráno 
jsme měli rozcvičku a snídani, byla 
dobrá. Měla jsem s holkami společný 
pokoj po pěti, tak jsem si to užila.
U penzionu byly houpačky a prolé-
začky, tak jsme se houpaly a kluci hráli 
fotbal.         

                  N. Dušková

Když jsme přijeli k penzionu, který se 
jmenoval U Dána, tak jsme si řekli, kdo 
v jakém pokoji bude, a pak jsme si 
vybalovali věci. Vařili tam dobré jídlo, 
např. špagety, knedlík, maso a omáčka. 
Chodili jsme hodně na výlety, např. na 
polskou hranici.   

     M. Koutová

Každý den ráno jsme měli rozcvičku. 
Jsem rád, že jsem na školu v přírodě jel, 
protože jsem se tam naučil novou hru, 
která se jmenuje mrkaná.                                                  

         L. Hejral

V úterý jsme přijeli k penzionu U Dána. 
Když jsme se zabydleli, tak jsme šli na 
oběd a poté na výlet na hranice s Pol-
skem. Po večeři jsme si v jídelně 
všichni četli a hráli jsme kolíčkovanou. 
Ve středu po rozcvičce a po snídani 
jsme šli do lesa, kde jsme stavěli 
domečky a hráli početní hru. Po obědě 
jsme šli na Lysečinskou boudu, kde 
jsme se naučili novou hru mrkanou. 
Večer jsme hráli kytičkiádu, za kterou 
jsem já dostala diplom. Ve čtvrtek jsme 
šli do lesa, kde jsme stavěli domečky
a hráli pamatovací hru. Odpoledne 
jsme byli na Rýchorské boudě, večer 
jsme hráli učitelskou flašku. V pátek 
jsme balili a balili. A mimochodem - 

celý pobyt jsme sbírali razítka a potom 
jsme vyhlašovali vítěze, kterým byl 
Adam Koudelka. Všichni jsme dostali 
malý dárek. A to byl pobyt na škole
v přírodě 4. A.

             M. Čermáková

Vyhrál jsem hru razítkovanou. Paní 
učitelky mi chtěly smazat nějaké 
razítko, ale neměly za co. 

    A. Koudelka

První den jsme vytáhli branky a hráli 
fotbal. Bavil mě i basketbal. Potom 
jsme šli na oběd a po něm jsme šli na 
celkem dlouhou procházku. Druhý den 
jsme měli rozcvičku, snídani a taky 
velký turnaj v kolíčkované. Dostal 
jsem se do finále, ale ujel mi kolíček
a vzdal jsem to. Dostal jsem ale razítko. 
Třetí den nebyl nijak zábavný, ale 
bavila mě 10kilometrová procházka
na Rýchorskou boudu.   

        A. Farský

 Atletický trojboj
    Na atletickém trojboji v Trut-
nově naše družstva ze 3. a 5. třídy 
předvedla skvělé výkony. 

Děti soutěžily ve skoku do dálky, 
sprintu na 50 metrů, hodu míčkem
a štafetách. První družstvo obsadilo 14. 
místo a druhé družstvo 17. místo. 
Gratulujeme všem sportovcům k jejich 
úspěchu! 

Už teď se těšíme na další atletické 
soutěže. 

           Tomáš Korbelář

 Školní výlet 4. B
 Ve čtvrtek 1. 6. jsme vyrazili na 
náš školní výlet. Celý výlet jsme 
započali prohlídkou Starých Hradů, 
kde jsme se dozvěděli spoustu zajíma-
vých informací o rodu draků, kteří 
místní hrad obývají. Po výborném 
obědě jsme se přesunuli do Jičína, kde 
na nás čekala Cipískova stezka plná 
úkolů. Příjemnou procházkou Jičínem 
jsme úspěšně vyřešili všechny úkoly, 
za které poté následovala sladká 
odměna. Později odpoledne jsme se již 
přesunuli na místo našeho ubytování, 
tedy do kempu v Jinolicích. Další den 
jsme se ještě vydali do Prachovských 
skal a po obědě už zpět do školy. Počasí 
nám přálo, proto jsme si celý výlet 
všichni velmi užili.

      Kristýna Beranová

1. června 4. B vyrazila na výlet do 
Jinolic. První zastávka byla na Starých 
Hradech. Všechny postavy zde byly 
fakt nádherné. Potom jsme jeli ještě do 
Jičína na Cipískovu stezku plnit úkoly. 
A pak jsme vyjeli do Jinolic na pokoj. 
Všichni jsme si museli povléknout 
postele a pak jsme šli na večeři. Byl 
smažák a brambory. Pak jsme si šli 
namočit nohy do rybníku a blbnout
v písku. Poté jsme si šli zahrát na písek 
volejbal, ten, kdo chtěl. Mohli jsme 
dělat různé sporty a mít volnou zábavu. 
Bylo to fakt zábavné. Druhý den jsme 
ještě byli v Prachovských skalách. 
Výlet se nám moc líbil!

       Michael Šír za 4. B

 8. A na cestách
 Náš školní výlet jsme si 
rozdělili na dvě části. Ve středu jsme po 
přespání ve škole vyrazili na vyhlídky 
na Stráži u Rokytnice nad Jizerou. 
Nejdříve jsme využili  veřejnou 
dopravu a dojeli jsme do Jablonce nad 
Jizerou, odsud jsme šli pěšky ostře 
vzhůru na Stráž a tamější vyhlídky se 
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zajímavými názvy – Ovce, Medvěd, 
Liška a Horník. Počasí nám přálo, 
viditelnost byla velmi dobrá, a tak jsme 
dohlédli na Ještěd i vzdálenější Bezděz, 
a také krkonošské vrcholy byly jako na 
dlani. Cesta zpět byla o poznání 
jednodušší (stále z kopce), v Jablone-
čku jsme si dali zastávku na zmrzlinu
a vlakem a autobusy jsme se vrátili 
domů.

Ve čtvrtek jsme jeli společně se 6. A do 
Liberce – navštívili jsme park iQLan-
dia, kde jsme si vyzkoušeli mnoho 
různých pokusů z nejrůznějších oborů. 
Protože se schylovalo k dešti, místo na 
Ještěd jsme odpoledne zamířili do bota-
nické zahrady, kde jsme se přenesli do 
nejrůznějších krajin – např. do tropic-
kého pralesa, australské savany nebo 
americké pouště. Botanická zahrada 
měla u dětí velký úspěch.

         O. Čermáková, P. Ježková

 Cesta do hlubin
 Břehů
Brzy ráno po rozbřesku
děti vyšly na svou stezku.
Dominik však nestíhal
 a vlak rychle dobíhal.

Děti z vlaku vystoupily 
a hned zase nastoupily.
K Břehům dále uháněly,
ve vodě se potápěly.

Na průzkum hned vyrazily,
rybníky písáky objevily.
Naše volba byla jasná,
Kutná Hora byla krásná.

Sportovci v kempu zůstali,
chvilku klidu však neměli.
Každý večer po setmění
na pokojích klidu není.

Třetí den čekaly nás Kladruby,
nikdo z nás neměl tričko naruby.
V hřebčíně mají koně krásné,
pro některé to bylo vzácné.

Zpáteční cestou z Přelouče
jeli jsme přes Pardubky do Trauče.
Výlet jsme si užili,
hodně dobrodružství zažili.

           Výletům zdar, 7. A, 7. B

 Máchovo jezero 6. B
 Ve dnech 19. - 21. 6. jsme 
vyrazili se 6. B na třídní výlet k Mácho-
vu jezeru. Počasí nám celou dobu přálo, 
bylo teplo, a tak jsme si mohli plnými 
doušky vychutnat „plážing“ a koupání 
ve vodě. Ubytovaní jsme byli v auto-
kempu Klůček ve velmi pěkných 
chatičkách a stravovali se v restauraci 
Lesní bouda, kde nám opravdu velmi 
chut-nalo.

První den jsme se vydali na procházku 
do obce Doksy, kde jsme navštívili mini 
ZOO Doksyland a prohlídli si místní 
zámek. Nechybělo vyprávění o Karlu 
Hynku Máchovi a jeho nejznámější 
básni Máj. Druhý den jsme se vydali na 
delší pěší výlet na hrad Bezděz. Všichni 
šlapali statečně, co jim síly stačily.
Ale protože bylo velmi teplé počasí,
po prohlídce hradu jsme se „utábořili“
v podhradí u místního rybníka s hou-
pačkami a zpáteční cestu jsme dojeli 
autobusem. Ani druhý den nemohly 
chybět radovánky na pláži. Tentokrát
s romantickým západem slunce. Celý 
pobyt jsme si zpříjemňovali hrami
v lese a na rozvoj komunikace. 

Doufáme, že se žákům výlet líbil a těší-
me se na další společná dobrodružství!

  Kučerová L., Korbelář T., Boháčová I.

         Výprava za pramenem
          a na farmu
Dne  22 .  če rvna  j sme  se ,  j ako 
nadpoloviční většina 9. B, sešli před 
budovou školy za účelem navštívit 
léčivý (projímavý) pramen ve vesnici 
Rudník – Lázně Fořt.

Během cesty, skrz pole a lesy, byli 
někteří žáci schopni z místní flory 
vytvořit herbář na svých zádech. Po 
dlouhých 6 km se nám povedlo dorazit k 
prioritnímu cíli výletu, během toho 
někteří jedinci přešli hranice své 
psychiky. Léčivý pramen měl výrazné 
vajíčkové aroma. Třídní gurmáni se 

rozhodli pramen degustovat, aby poslé-
ze zjistili, že léčivá voda z pramenu 
chutná jako voda. Při krátké prohlídce 
sousedního Fořtu jsme navštívili 
biofarmu, kde nás provedla paní 
učitelka Brejšová a ukázala jiné 
způsoby zemědělství. Cestou zpátky 
většině došla hydratace a kvůli nudě 
naši spolužáci odcizili kaučukové kolo, 
které následně použili jako multi-
funkční hračku.

Naše třída by chtěla poděkovat paní 
Čermákové, jež nás zachránila před 
nástrahami učení a vrátila v celku 
zpátky, a paní Brejšové, která nás 
provedla skrz biofarmu.

Nakonec lze jen dodat, že tento výlet byl 
intenzivní a že určitě uvízne v našich 
vzpomínkách.

               Jan Haláček a Jan Antoš z 9. B

 Kinder surprise
 aneb 3 v 1 v 1. B
Ve čtvrtek 15. června se kolem půl 
čtvrté odpoledne do naší třídy začali 
trousit první rodiče, prarodiče, souro-
zenci a kamarádi. V 16 hodin totiž 
začínalo naše vystoupení, které jsme 
poměrně dlouhou dobu trénovali. 
Prostřednictvím básniček, písniček
a tanečků se společně s námi mohli 
vrátit v čase a projít celým školním 
rokem.

Na základě dlouhého a bouřlivého 
potlesku si myslíme, že se naše vystou-
pení všem líbilo, a proto jsme neváhali 
ani minutu a přidali jsme i přídavek – 
moderní tanec na píseň od Shakiry – 
Waka, Waka …

Všechny účinkující děti si vystoupení 
užívaly a byly moc spokojené, když jim 
cca 50 diváků tleskalo do rytmu 
písničky.

Po vystoupení se děti s rodiči rozloučily 
a začínala nám druhá akce, a sice 
přespání ve škole. 

Nejprve jsme si navlékali korálky
a snažili se vyrobit náramek přátelství. 
Po večeři jsme procházeli po skupin-
kách ztemnělou školní budovou a plnili 
úkoly, které jsme museli nasvěcovat 
speciální baterkou – byly totiž napsané 
neviditelnou fixou, a tudíž na běžný 
pohled neviditelné. Důkazem splnění 
byl podpis všech účastníků na listině 
statečných.

Pak jsme si museli rychle vyčistit zuby 
a upravit ležení, čekalo nás totiž čtení
z knížky Konec zlobení. S paní asistent-
kou jsem se střídala ve čtení a děti se 
dozvěděly, jak stará kouzelná tabule 
pomáhala mladé začínající paní uči-
telce napravovat velké zlobivce a ne-
zbedníky, se kterými si nikdo ve škole 
nedokázal poradit. 

Bylo moc fajn pozorovat, jak děti se 
zaujetím poslouchaly a vůbec se 
nedožadovaly pohádky z YouTube.
Po přečtení kapitoly chtěly poslouchat 
další a další. Nakonec jsme přečetli 
skoro celou knížku a děti usnuly kolem 
půl jedenácté.

Ráno jsme se probudili ve škole, umyli 
se a dali si snídani. Maminky nám 
nezapomněly připravit dobroty a nape-
čené bábovky, muffiny i ovoce přišly
k chuti.

Před námi už byla jen třetí akce – pěší 
výlet do Měsíčního údolí. Protože celý 
týden byly přeháňky, měli jsme trošku 
obavy z počasí. Potřebovali jsme 
dopoledne bez deště, chtěli jsme si totiž 
opéci buřty. Naštěstí bylo slunečno – 
jako na objednávku, a tak jsme mohli 
vyrazit. Cesta nám rychle ubíhala
i proto, že jsme plnili úkoly, ověřovali 
své znalosti o přírodě a pozorovali 
rozkvetlé stromy, keře a kytky na louce. 

Na výlet se s námi vypravil i manžel 
paní asistentky a rozdělal nám oheň, 
takže náš hlavní cíl byl splněn. Každý, 
kdo chtěl, si sám opekl svůj špeká-
ček/chleba/rohlík … a hlasitý mlaskot 
byl důkazem, že nám chutnalo. Chvíli 
jsme si pak pohráli s míčem – hlavně 
chlapci se pořádně zapotili při fotbalu
a do hry vtáhli i pana Šafáře. 

Největší atrakcí však bylo uhašení ohně 
– všichni se aktivně zapojili a nosili 
vodu z potoka. Nezbývalo pak už nic 
dalšího než jen udělat společnou fotku 
na památku a vydat se zpátky do školy. 

Sluníčko ukazovalo svoji sílu a bylo 
opravdu velké horko, ale my to 
nevzdali a dorazili zpátky do cíle
s písničkou Sláva, nazdar výletu, 
nezmokli jsme a jsme tu … 

Tak zase za rok, a to už můžeme zkusit 
delší výlet a třeba i mimo katastr 
Lánova, protože už budeme druháci.

           Jana Reilová, třídní učitelka 1. B

 Den šílených účesů
 Na Den šílených účesů se naše 
škola proměnila v kreativní účesový 
salon plný barev a fantazie. Několik 
odvážných žáků druhého stupně se
s nadšením zapojilo do této veselé akce 
a předvedlo různorodé účesy plné nápa-
ditosti. I přes malý počet zapojených 
žáků nám tento den přinesl zábavu, 
příležitost projevit se a ukázat svou 
kreativitu. Jsme pyšní na odvahu těchto 
žáků, kteří rozesmáli celou školu svými 
unikátními účesy.

           Tomáš Korbelář

 Jinolické rybníky
 – výlet 8. B
Školní výlet 8. B k jinolickým rybní-
kům se konal od 21. do 23. června a byl 
naplněn zábavou a dobrodružstvím. 

Spali jsme pod stany a vychutnávali si 
krásu přírody kolem nás. Hráli jsme 
beach volejbal na písčité pláži u ryb-
níků a prožívali společně skvělý čas. 
Nezapomenutelným zážitkem byl výlet 
na hrad Pařez a do Prachovských skal, 
kde jsme se seznámili s historií vzniku 
hradu a geologií vzniku skal. Samo-
zřejmě jsme si také užili osvěžujícího 
koupání v rybníku a vyzkoušeli si jízdu 
na paddleboardech.

Celý výlet byl plný radosti a nezapome-
nutelných momentů, které nás budou 
provázet ještě dlouho.

           Tomáš Korbelář

Začátkem dubna, na Zelený čtvrtek
o velikonočních prázdninách, jsme 
pořádali příměstský tábor, kterého se 
zúčastnila početná skupina dětí, které 
rády tvoří. Zapojili jsme se do veliko-
nočního tvoření, které probíhalo ve 
škole. Měli jsme své stanoviště s našimi 
dobrovolnicemi, u něhož si rodiče
s dětmi mohli vyrobit velikonočního 

králíka. Stanovišť bylo několik, byla 
rozdělena do třech tříd. Mohli jsme si 
různou technikou vyrobit velikonoční 
vejce, věnec na dveře, uplést pomlázku 
nebo košíček, odrátkovat vejce, kytičku 
a spoustu jiného zajímavého tvoření. 
Odcházeli jsme dobře naladěni na 
velikonoční svátky a s plnou náručí 
krásných výrobků.

Poslední dubnový čarodějnický den 
jsme strávili přípravou a výrobou 
čarodějnic k upálení. Také jsme se 
zkrášlili, abychom tematicky zapadli.
V květnu se ve škole završil celoroční 
školní projekt „Rok umění, dovedností 
a talentu aneb bude CIRKUS“.
Do Lánova přijel Cirkus Happy Kids.

Děti byly rozděleny do dvou skupin A – 
B, které se střídaly s tréninkem a vý-
ukou. Podle svých znalostí, dovedností 
a talentu si mohly zvolit, jestli chtějí 
vystupovat jako klauni, fakíři, prova-
zolezci, kouzelníci, žongléři, atleti, 
akrobati nebo v černém divadle.

Za těch pár hodin tréninku vzniklo 
famózní vystoupení, které se promítlo 
do dvouhodinového představení. Velký 
obdiv patří trenérům a žákům, byl to 
úžasný zážitek, na který se jen tak 
nezapomíná. Byli pozváni všichni 
lánovští občané a díky spolupráci
s Místní akční skupinou Krkonoše se 
mohli na děti zdarma přijít podívat 
senioři z Lánova. Celkem se jich sešlo 
24. Vstupné bylo hrazeno z prostředků 
OP Zaměstnanost plus v rámci projektu 
Komunitní život v Krkonoších.

Počasí je čím dál příjemnější a teplejší, 
proto s dětmi trávíme většinu času 
venku na školní zahradě, kde mají 
krásné vyžití. Máme tam lanovku, která 
je velmi oblíbená, dále prolézačky, 
houpačky, pískoviště, naučné prvky 
jako pexeso, zvonkohru, piškvorky
a různé kvízy. Součástí naší zahrady je 
menší lesík, kde si děti stavějí domečky 
pro skřítky, šneky, někdo i pro sebe. 
Děvčata míchají různé polévky, 

lektvary, pak nás zvou k obědu ☺

Také rádi tvoříme, vyrábíme, malujeme 
a sportujeme. Denně hrajeme spole-
čenské hry, nejčastěji Sequence, 
Farmáře, Ubongo, Autobus a spoustu 
jiných her. V hodně teplém počasí rádi 
využíváme vodní spršku, abychom se 
osvěžili, nebo si zajdeme k rybníčku 
vedle naší školy.
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zajímavými názvy – Ovce, Medvěd, 
Liška a Horník. Počasí nám přálo, 
viditelnost byla velmi dobrá, a tak jsme 
dohlédli na Ještěd i vzdálenější Bezděz, 
a také krkonošské vrcholy byly jako na 
dlani. Cesta zpět byla o poznání 
jednodušší (stále z kopce), v Jablone-
čku jsme si dali zastávku na zmrzlinu
a vlakem a autobusy jsme se vrátili 
domů.

Ve čtvrtek jsme jeli společně se 6. A do 
Liberce – navštívili jsme park iQLan-
dia, kde jsme si vyzkoušeli mnoho 
různých pokusů z nejrůznějších oborů. 
Protože se schylovalo k dešti, místo na 
Ještěd jsme odpoledne zamířili do bota-
nické zahrady, kde jsme se přenesli do 
nejrůznějších krajin – např. do tropic-
kého pralesa, australské savany nebo 
americké pouště. Botanická zahrada 
měla u dětí velký úspěch.

         O. Čermáková, P. Ježková

 Cesta do hlubin
 Břehů
Brzy ráno po rozbřesku
děti vyšly na svou stezku.
Dominik však nestíhal
 a vlak rychle dobíhal.

Děti z vlaku vystoupily 
a hned zase nastoupily.
K Břehům dále uháněly,
ve vodě se potápěly.

Na průzkum hned vyrazily,
rybníky písáky objevily.
Naše volba byla jasná,
Kutná Hora byla krásná.

Sportovci v kempu zůstali,
chvilku klidu však neměli.
Každý večer po setmění
na pokojích klidu není.

Třetí den čekaly nás Kladruby,
nikdo z nás neměl tričko naruby.
V hřebčíně mají koně krásné,
pro některé to bylo vzácné.

Zpáteční cestou z Přelouče
jeli jsme přes Pardubky do Trauče.
Výlet jsme si užili,
hodně dobrodružství zažili.

           Výletům zdar, 7. A, 7. B

 Máchovo jezero 6. B
 Ve dnech 19. - 21. 6. jsme 
vyrazili se 6. B na třídní výlet k Mácho-
vu jezeru. Počasí nám celou dobu přálo, 
bylo teplo, a tak jsme si mohli plnými 
doušky vychutnat „plážing“ a koupání 
ve vodě. Ubytovaní jsme byli v auto-
kempu Klůček ve velmi pěkných 
chatičkách a stravovali se v restauraci 
Lesní bouda, kde nám opravdu velmi 
chut-nalo.

První den jsme se vydali na procházku 
do obce Doksy, kde jsme navštívili mini 
ZOO Doksyland a prohlídli si místní 
zámek. Nechybělo vyprávění o Karlu 
Hynku Máchovi a jeho nejznámější 
básni Máj. Druhý den jsme se vydali na 
delší pěší výlet na hrad Bezděz. Všichni 
šlapali statečně, co jim síly stačily.
Ale protože bylo velmi teplé počasí,
po prohlídce hradu jsme se „utábořili“
v podhradí u místního rybníka s hou-
pačkami a zpáteční cestu jsme dojeli 
autobusem. Ani druhý den nemohly 
chybět radovánky na pláži. Tentokrát
s romantickým západem slunce. Celý 
pobyt jsme si zpříjemňovali hrami
v lese a na rozvoj komunikace. 

Doufáme, že se žákům výlet líbil a těší-
me se na další společná dobrodružství!

  Kučerová L., Korbelář T., Boháčová I.

         Výprava za pramenem
          a na farmu
Dne  22 .  če rvna  j sme  se ,  j ako 
nadpoloviční většina 9. B, sešli před 
budovou školy za účelem navštívit 
léčivý (projímavý) pramen ve vesnici 
Rudník – Lázně Fořt.
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někteří jedinci přešli hranice své 
psychiky. Léčivý pramen měl výrazné 
vajíčkové aroma. Třídní gurmáni se 

rozhodli pramen degustovat, aby poslé-
ze zjistili, že léčivá voda z pramenu 
chutná jako voda. Při krátké prohlídce 
sousedního Fořtu jsme navštívili 
biofarmu, kde nás provedla paní 
učitelka Brejšová a ukázala jiné 
způsoby zemědělství. Cestou zpátky 
většině došla hydratace a kvůli nudě 
naši spolužáci odcizili kaučukové kolo, 
které následně použili jako multi-
funkční hračku.

Naše třída by chtěla poděkovat paní 
Čermákové, jež nás zachránila před 
nástrahami učení a vrátila v celku 
zpátky, a paní Brejšové, která nás 
provedla skrz biofarmu.

Nakonec lze jen dodat, že tento výlet byl 
intenzivní a že určitě uvízne v našich 
vzpomínkách.

               Jan Haláček a Jan Antoš z 9. B

 Kinder surprise
 aneb 3 v 1 v 1. B
Ve čtvrtek 15. června se kolem půl 
čtvrté odpoledne do naší třídy začali 
trousit první rodiče, prarodiče, souro-
zenci a kamarádi. V 16 hodin totiž 
začínalo naše vystoupení, které jsme 
poměrně dlouhou dobu trénovali. 
Prostřednictvím básniček, písniček
a tanečků se společně s námi mohli 
vrátit v čase a projít celým školním 
rokem.

Na základě dlouhého a bouřlivého 
potlesku si myslíme, že se naše vystou-
pení všem líbilo, a proto jsme neváhali 
ani minutu a přidali jsme i přídavek – 
moderní tanec na píseň od Shakiry – 
Waka, Waka …

Všechny účinkující děti si vystoupení 
užívaly a byly moc spokojené, když jim 
cca 50 diváků tleskalo do rytmu 
písničky.

Po vystoupení se děti s rodiči rozloučily 
a začínala nám druhá akce, a sice 
přespání ve škole. 

Nejprve jsme si navlékali korálky
a snažili se vyrobit náramek přátelství. 
Po večeři jsme procházeli po skupin-
kách ztemnělou školní budovou a plnili 
úkoly, které jsme museli nasvěcovat 
speciální baterkou – byly totiž napsané 
neviditelnou fixou, a tudíž na běžný 
pohled neviditelné. Důkazem splnění 
byl podpis všech účastníků na listině 
statečných.

Pak jsme si museli rychle vyčistit zuby 
a upravit ležení, čekalo nás totiž čtení
z knížky Konec zlobení. S paní asistent-
kou jsem se střídala ve čtení a děti se 
dozvěděly, jak stará kouzelná tabule 
pomáhala mladé začínající paní uči-
telce napravovat velké zlobivce a ne-
zbedníky, se kterými si nikdo ve škole 
nedokázal poradit. 

Bylo moc fajn pozorovat, jak děti se 
zaujetím poslouchaly a vůbec se 
nedožadovaly pohádky z YouTube.
Po přečtení kapitoly chtěly poslouchat 
další a další. Nakonec jsme přečetli 
skoro celou knížku a děti usnuly kolem 
půl jedenácté.

Ráno jsme se probudili ve škole, umyli 
se a dali si snídani. Maminky nám 
nezapomněly připravit dobroty a nape-
čené bábovky, muffiny i ovoce přišly
k chuti.

Před námi už byla jen třetí akce – pěší 
výlet do Měsíčního údolí. Protože celý 
týden byly přeháňky, měli jsme trošku 
obavy z počasí. Potřebovali jsme 
dopoledne bez deště, chtěli jsme si totiž 
opéci buřty. Naštěstí bylo slunečno – 
jako na objednávku, a tak jsme mohli 
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takže náš hlavní cíl byl splněn. Každý, 
kdo chtěl, si sám opekl svůj špeká-
ček/chleba/rohlík … a hlasitý mlaskot 
byl důkazem, že nám chutnalo. Chvíli 
jsme si pak pohráli s míčem – hlavně 
chlapci se pořádně zapotili při fotbalu
a do hry vtáhli i pana Šafáře. 

Největší atrakcí však bylo uhašení ohně 
– všichni se aktivně zapojili a nosili 
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s písničkou Sláva, nazdar výletu, 
nezmokli jsme a jsme tu … 

Tak zase za rok, a to už můžeme zkusit 
delší výlet a třeba i mimo katastr 
Lánova, protože už budeme druháci.

           Jana Reilová, třídní učitelka 1. B
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salon plný barev a fantazie. Několik 
odvážných žáků druhého stupně se
s nadšením zapojilo do této veselé akce 
a předvedlo různorodé účesy plné nápa-
ditosti. I přes malý počet zapojených 
žáků nám tento den přinesl zábavu, 
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           Tomáš Korbelář

Začátkem dubna, na Zelený čtvrtek
o velikonočních prázdninách, jsme 
pořádali příměstský tábor, kterého se 
zúčastnila početná skupina dětí, které 
rády tvoří. Zapojili jsme se do veliko-
nočního tvoření, které probíhalo ve 
škole. Měli jsme své stanoviště s našimi 
dobrovolnicemi, u něhož si rodiče
s dětmi mohli vyrobit velikonočního 

králíka. Stanovišť bylo několik, byla 
rozdělena do třech tříd. Mohli jsme si 
různou technikou vyrobit velikonoční 
vejce, věnec na dveře, uplést pomlázku 
nebo košíček, odrátkovat vejce, kytičku 
a spoustu jiného zajímavého tvoření. 
Odcházeli jsme dobře naladěni na 
velikonoční svátky a s plnou náručí 
krásných výrobků.

Poslední dubnový čarodějnický den 
jsme strávili přípravou a výrobou 
čarodějnic k upálení. Také jsme se 
zkrášlili, abychom tematicky zapadli.
V květnu se ve škole završil celoroční 
školní projekt „Rok umění, dovedností 
a talentu aneb bude CIRKUS“.
Do Lánova přijel Cirkus Happy Kids.

Děti byly rozděleny do dvou skupin A – 
B, které se střídaly s tréninkem a vý-
ukou. Podle svých znalostí, dovedností 
a talentu si mohly zvolit, jestli chtějí 
vystupovat jako klauni, fakíři, prova-
zolezci, kouzelníci, žongléři, atleti, 
akrobati nebo v černém divadle.

Za těch pár hodin tréninku vzniklo 
famózní vystoupení, které se promítlo 
do dvouhodinového představení. Velký 
obdiv patří trenérům a žákům, byl to 
úžasný zážitek, na který se jen tak 
nezapomíná. Byli pozváni všichni 
lánovští občané a díky spolupráci
s Místní akční skupinou Krkonoše se 
mohli na děti zdarma přijít podívat 
senioři z Lánova. Celkem se jich sešlo 
24. Vstupné bylo hrazeno z prostředků 
OP Zaměstnanost plus v rámci projektu 
Komunitní život v Krkonoších.

Počasí je čím dál příjemnější a teplejší, 
proto s dětmi trávíme většinu času 
venku na školní zahradě, kde mají 
krásné vyžití. Máme tam lanovku, která 
je velmi oblíbená, dále prolézačky, 
houpačky, pískoviště, naučné prvky 
jako pexeso, zvonkohru, piškvorky
a různé kvízy. Součástí naší zahrady je 
menší lesík, kde si děti stavějí domečky 
pro skřítky, šneky, někdo i pro sebe. 
Děvčata míchají různé polévky, 

lektvary, pak nás zvou k obědu ☺

Také rádi tvoříme, vyrábíme, malujeme 
a sportujeme. Denně hrajeme spole-
čenské hry, nejčastěji Sequence, 
Farmáře, Ubongo, Autobus a spoustu 
jiných her. V hodně teplém počasí rádi 
využíváme vodní spršku, abychom se 
osvěžili, nebo si zajdeme k rybníčku 
vedle naší školy.
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Jak šel čas  v Lánováku
od dubna do června



 

Ve venkovských oblastech naší země 
hrají důležitou roli místní akční 
skupiny (MAS). K rozvoji regionů 
přispívají tvorbou společné strate-
gie, propojováním aktivních lidí, 
dotační agendou a v neposlední řadě 
i poradenskými službami. Ty jsou 
zaměřené na energetiku, vzdělávání, 
regionální produkci nebo sociální 
oblast. 

OPZ Plus – OP Zaměstnanost plus

MASka rozšířila v tomto roce své 
služby o pomoc v komunitní oblasti. 
ZŠ a MŠ v Lánově tak mohla navázat 
na dětský klub, který funguje při škole 
a je určen pro žáky od 3. – 5. třídy.
Ve Vrchlabí nově funguje tzv. „létající“ 
klub pod vedením EDDA Krkonoše
a v Čisté se dětský klub otevře od září 
při ZŠ a MŠ Černý Důl. Volnočasové 
aktivity dětí jsou obohaceny i o pří-
městské komunitní tábory, aby se 
pomohlo pracujícím rodičům.

Nezapomínáme ani na seniory. 
Nabídky vzdělávání a volnočasových 
aktivit nabízíme skrze komunitního 

pracovníka klubům důchodců, domo-
vům a penzionům pro seniory či 
pečovatelským domovům. Velmi žáda-
né jsou vědomostní kvízy. Propojování 
generací se daří realizovat díky řeme-
slným dílnám na školách. 

NZÚ Light – Nová zelená úsporám 
Light

Od ledna 2023 jsme se stali součástí 
sítě energetických poradců Státního 
fondu životního prostředí. Zájemci
z řad seniorů a občanů pobírající 
příspěvky na bydlení si mohou požádat 
o dotaci na zateplení, výměnu oken
a dveří v rodinném domě a nově i na 
fotovoltaické a termické panely na 
ohřev vody. Omezujícím hlediskem je, 
aby v domácnosti nebydlela pracující 
osoba. Pracujeme v týmu technik
a poradkyně kanceláře MAS. 

OP TAK – OP Technologie a aplikace 
pro konkurenceschopnost

Dotační příležitosti přes MAS Krko-
noše jsou rozšířeny pro malé a střední 
podnikatele. Ti si budou moci požádat 
o příspěvek na nákup nových techno-
logií a vybavení umožňující následnou 
digitalizaci a automatizaci výroby. 
Jedná se např. o nákup čteček pro 
sklad, vybavení softwarem či aplikací, 
které usnadní fungování firmy. 

IROP – Integrovaný regionální 
operační program

Pro období 2023 – 2027 získala MAS 
Krkonoše 62 milionů, které pomohou
k rozvoji infrastruktury v obcích. 
Podpořen tak bude rozvoj a moder-
nizace škol či sociálních služeb, 
dopravní bezpečnost a veřejná pro-
stranství v obcích, hasiči, kultura
a cestovní ruch. Momentálně se 
scházejí pracovní skupiny, které nasta-
vují kritéria pro vyhlášení regionálních 
výzev. V minulém programovém 
období bylo díky Strategii komunitně 
vedeného místního rozvoje (SCLLD) 
podpořeno přes 100 projektů a některé 
z nich se dokončují, jako např. pěší 
přechod přes komunikaci k aquacentru 
se světelným semaforem ve Vrchlabí. 

PRV - Program rozvoje venkova/ 
Společná zemědělská politika (SZP)

Je určen především pro zemědělský 
sektor. Výrobci regionálních potravin, 
farmáři, ale i živnostníci a řemeslníci si 
mohou požádat o dotace do jedné
z fichí – investice do zemědělských 
produktů a podniků, diverzifikace 
zemědělství a na základní služby
a obnovu vesnic. V novém progra-
movém období podporu naleznete pod 
pojmem Společná zemědělská politika 

V plné síle se opět shledáme v září,
s některými už na táboře. Toť vše od nás 
z Lánováku, zdraví vás Janka a Iveta.

             Jana Vališková

 Indiánský školní
 výlet 1. A
V úterý se naše třída vydala na školní 
výlet na chatu Bumbálku, rozhodnuta 
čelit samotě v lese bez vodovodu, elek-

třiny a bez splachovacího záchodu ☺ S 

myšlenkou na spaní bez maminek však 
výlet probíhal v dobré náladě. Energie 
nám nechyběla. Naše děti byly úžasné, 
okamžitě si dokázaly najít zábavu v lese 
a kolem chaty. Odpoledne jsme se 
vydali  na pěší  výlet  do kempu 
Slunečná, kde byla odměnou zmrzlina. 
O obědy, které přivážel pan školník, se 
nám postarala naše školní jídelna. Večer 
jsme si opékali buřty a děti uvařily 
česnečku. Jak se blížil večer, přišly 
lehké mrzutosti a stesk po domově.
I to se nám společně podařilo překonat
a děti ulehly na palandu ke spánku. 
Ráno nás čekala vydatná snídaně
a úklid. Před posledním obědem v divo-
čině jsme se vydali stavět do lesa 
domečky. Nakonec jsme se před 
odchodem domů rozloučili s chatou
a hurá za rodiči. 

     Barbora Mertlíková

 Výlety 6. A
          I když jsme si přespávací výlet
v červnu nedopřáli, užili jsme si mnoho 
jiných krásných zážitků, které nás 
obohatily a bavily.

Myslím, že mohu za celou šestou A 
napsat, že nejlepší výletní zážitek 
máme z Vrchlabí, kde jsme si tento 
týden zahráli kuželky. Někteří z nás je 
hráli poprvé, ostatní byli již zkušenější. 
I když jsme soutěžili, nejvíce jsme si 
užili radost z pohybu a ze vzájemné 
společnosti. Slibuji, moji milí žáci,
že kuželky určitě zopakujeme.

Během června jsme prožili bezvadný 
dětský den, který pro nás připravili naši 
deváťáci. Vzhledem k tomu, že máme 
moc rádi sport, to pro nás byla super 
příležitost zahrát si florbal, pétanque
a další nejen sportovní aktivity.

V polovině června jsme vyrazili do 
Liberce za věděním do iQLANDIE
a do botanické zahrady, která je v naší 
republice nejstarší takovou zahradou. 
Někteří z nás ji navštívili poprvé
a dovolím si říci, že jsme všichni 
obdivovali úžasné květiny, kaktusy, 
keře a další exponáty.

V dalším týdnu jsme se vydali hlavně 
po svých nožkách. Trochu jsme si 
pomohli autobusy, které nás odvezly
z Vrchlabí do Rokytnice nad Jizerou
a zpět z Jablonce nad Jizerou do 
Vrchlabí, ale jinak jsme šlapali a šlapali 
do kopce, z kopce, po schodech nahoru 
a dolů. Navštívili jsme působivý 
vyhlídkový lesopark Hlídka na Stráži, 
který zahrnuje čtyři nové vyhlídky 
Horník, Liška, Ovce a Medvěd. 
Výhledy do okolí nás opravdu uchvá-
tily a myslím, že se na tak krásné místo 
ještě vrátíme. V Jablonečku jsme si 
vychutnali zaslouženou zmrzlinku.

Myslím, že jsme toho za celý školní rok 
prožili mnoho, nejen výlety a projek-
tové dny, ale i besídku, jarmark, 
povídání si a sdílení, co se komu 
povedlo nebo naopak, jak se komu daří.

Za celou 6. A – bezvadnou třídu

             Nina Javorová.

         Školní florbalová liga 
      Ve čtvrtek 29. června proběhl
závěr naší školní florbalové ligy – play-
off. 

Zde už šlo opravdu o všechno, protože 
postoupit dál a vyhrát mohl pouze 
jeden. Každý tým hrál opravdu naplno
a nebyla nouze o vynikající akce, 
výborné zákroky brankářů a zápasy, 
kdy o postupujícím musely rozhodnout 
samostatné nájezdy. Do finále se 
nakonec probojovaly týmy Černý gang 
a Fortnajťáci s. r. o. Druhý jmenovaný 
tým se dostal jako první do vedení, ale 
soupeř dokázal rychle vyrovnat. Oba 
týmy hrály velmi aktivně a záleželo 
pouze na tom, který z nich udělá chybu. 
Před koncem zápasu vedl Černý gang 
3:2 a Fortnajťáci s. r. o. měli tlak, ale 
bohužel při rychlém protiútoku soupeře 

udělali velkou chybu a soupeř získal 
možnost rozhodnout v posledních 
vteřinách samostatným nájezdem. Tak 
se také stalo a z vítězství se nakonec 
radovali hráči týmu Černý gang a stali 
se tak prvním vítězem naší školní 
florbalové ligy.

Výsledky:

1. místo Černý gang

2. místo Fortnajťáci s. r. o.

3. místo L. P. S.

Individuální ocenění:

Vítěz kanadského bodování: 
Matěj Michal, 9. A

Nejlepší brankář:  
Vojtěch Žďárský, 7. A

Nejužitečnější hráč:  
Adam Beran, 9. B

Všem týmům velice děkuji za účast, 
nasazení a předvedené výkony. Gratu-
luji vítězům a těším se, že příští rok 
proběhne druhý ročník ŠFL.

Mějte se všichni krásně a přeji hezké
a odpočinkové prázdniny.

Libor Spurný

 Rozloučení
 devátých tříd
S koncem školního roku se už jako 

každoročně loučíme s žáky devátých 

tříd. Tentokrát to bylo ve čtvrtek 30. 

června v 16 hodin. V tento čas jsme se 

sešli v polytechnickém centru v naší 

škole. Vše bylo skvěle připraveno. 

Velké poděkování patří paní učitelce 

Javorové za pomoc při organizaci

a přípravu a paní učitelce Lorencové za 

hudební doprovod během celého 

odpoledne. Myslím si, že jsme si 

všichni tento okamžik příjemně užili.

Absolventům devátých tříd přejeme 

mnoho úspěchů na jejich nových 

školách a krásné prázdniny všem.

          Soňa Matyášová

         Školní rok 2023-2024  

        Prázdniny utekly jako voda.

V pondělí 4. září se škola opět otevřela 

pro všechny žáky. Na sportovišti za 

budovou A se shromáždily všechny 

ročníky i se svými třídními učiteli.

S velkým očekáváním přišli budoucí 

prvňáčci se svými rodiči. Po přivítání

a hudebním vystoupení našich zpě-

váčků pod vedením paní učitelky 

Lorencové nastal okamžik, kdy se z dětí 

MŠ stávají žáci ZŠ. Čekal nás však ještě 

jeden host. Stejně jako v pohádce, 

objevil se pán hor Krakonoš a spolu

s deváťáky provedl děti branou do 

školy a předal jim malý dárek.

A co nás tento rok čeká? Samozřejmě 

získávání nových vědomostí a doved-

ností ve výuce. Novinkou je připravo-

vaná „Cena ředitelky školy“. Je přece 

důležité, aby každý ve škole věděl

a možná i pochopil, že dobře se učit, 

slušně se chovat a být úspěšný je fajn

a ne ostuda. A není to jen o známkách, 

ale i snaha se cení.

Také budeme v rámci celoročního 

tématu „Krkonoše křížem krážem“ 

poznávat naše hory a vše, co s nimi 

souvisí. Provázet nás bude náš Krako-

noš. Čekají nás projektové dny, vánoční 

jarmark, exkurze i besedy. Budeme se 

učit, sportovat, malovat, zpívat, vytvá-

řet, hrát si, pracovat… Rodiče se 

mohou těšit na společnou zahradní 

slavnost a také na „Jarní Krakonošovu 

zábavu“.

Tak krásný nový školní rok nám všem. 
Hodně radosti, trpělivosti a úsměvů!

                   Radka Koniková,
             ředitelka školy
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INFO Z ÍČKA

S čím vám MAS Krkonoše
může pomoci



 

Ve venkovských oblastech naší země 
hrají důležitou roli místní akční 
skupiny (MAS). K rozvoji regionů 
přispívají tvorbou společné strate-
gie, propojováním aktivních lidí, 
dotační agendou a v neposlední řadě 
i poradenskými službami. Ty jsou 
zaměřené na energetiku, vzdělávání, 
regionální produkci nebo sociální 
oblast. 

OPZ Plus – OP Zaměstnanost plus

MASka rozšířila v tomto roce své 
služby o pomoc v komunitní oblasti. 
ZŠ a MŠ v Lánově tak mohla navázat 
na dětský klub, který funguje při škole 
a je určen pro žáky od 3. – 5. třídy.
Ve Vrchlabí nově funguje tzv. „létající“ 
klub pod vedením EDDA Krkonoše
a v Čisté se dětský klub otevře od září 
při ZŠ a MŠ Černý Důl. Volnočasové 
aktivity dětí jsou obohaceny i o pří-
městské komunitní tábory, aby se 
pomohlo pracujícím rodičům.

Nezapomínáme ani na seniory. 
Nabídky vzdělávání a volnočasových 
aktivit nabízíme skrze komunitního 

pracovníka klubům důchodců, domo-
vům a penzionům pro seniory či 
pečovatelským domovům. Velmi žáda-
né jsou vědomostní kvízy. Propojování 
generací se daří realizovat díky řeme-
slným dílnám na školách. 

NZÚ Light – Nová zelená úsporám 
Light

Od ledna 2023 jsme se stali součástí 
sítě energetických poradců Státního 
fondu životního prostředí. Zájemci
z řad seniorů a občanů pobírající 
příspěvky na bydlení si mohou požádat 
o dotaci na zateplení, výměnu oken
a dveří v rodinném domě a nově i na 
fotovoltaické a termické panely na 
ohřev vody. Omezujícím hlediskem je, 
aby v domácnosti nebydlela pracující 
osoba. Pracujeme v týmu technik
a poradkyně kanceláře MAS. 

OP TAK – OP Technologie a aplikace 
pro konkurenceschopnost

Dotační příležitosti přes MAS Krko-
noše jsou rozšířeny pro malé a střední 
podnikatele. Ti si budou moci požádat 
o příspěvek na nákup nových techno-
logií a vybavení umožňující následnou 
digitalizaci a automatizaci výroby. 
Jedná se např. o nákup čteček pro 
sklad, vybavení softwarem či aplikací, 
které usnadní fungování firmy. 

IROP – Integrovaný regionální 
operační program

Pro období 2023 – 2027 získala MAS 
Krkonoše 62 milionů, které pomohou
k rozvoji infrastruktury v obcích. 
Podpořen tak bude rozvoj a moder-
nizace škol či sociálních služeb, 
dopravní bezpečnost a veřejná pro-
stranství v obcích, hasiči, kultura
a cestovní ruch. Momentálně se 
scházejí pracovní skupiny, které nasta-
vují kritéria pro vyhlášení regionálních 
výzev. V minulém programovém 
období bylo díky Strategii komunitně 
vedeného místního rozvoje (SCLLD) 
podpořeno přes 100 projektů a některé 
z nich se dokončují, jako např. pěší 
přechod přes komunikaci k aquacentru 
se světelným semaforem ve Vrchlabí. 

PRV - Program rozvoje venkova/ 
Společná zemědělská politika (SZP)

Je určen především pro zemědělský 
sektor. Výrobci regionálních potravin, 
farmáři, ale i živnostníci a řemeslníci si 
mohou požádat o dotace do jedné
z fichí – investice do zemědělských 
produktů a podniků, diverzifikace 
zemědělství a na základní služby
a obnovu vesnic. V novém progra-
movém období podporu naleznete pod 
pojmem Společná zemědělská politika 

V plné síle se opět shledáme v září,
s některými už na táboře. Toť vše od nás 
z Lánováku, zdraví vás Janka a Iveta.

             Jana Vališková

 Indiánský školní
 výlet 1. A
V úterý se naše třída vydala na školní 
výlet na chatu Bumbálku, rozhodnuta 
čelit samotě v lese bez vodovodu, elek-

třiny a bez splachovacího záchodu ☺ S 

myšlenkou na spaní bez maminek však 
výlet probíhal v dobré náladě. Energie 
nám nechyběla. Naše děti byly úžasné, 
okamžitě si dokázaly najít zábavu v lese 
a kolem chaty. Odpoledne jsme se 
vydali  na pěší  výlet  do kempu 
Slunečná, kde byla odměnou zmrzlina. 
O obědy, které přivážel pan školník, se 
nám postarala naše školní jídelna. Večer 
jsme si opékali buřty a děti uvařily 
česnečku. Jak se blížil večer, přišly 
lehké mrzutosti a stesk po domově.
I to se nám společně podařilo překonat
a děti ulehly na palandu ke spánku. 
Ráno nás čekala vydatná snídaně
a úklid. Před posledním obědem v divo-
čině jsme se vydali stavět do lesa 
domečky. Nakonec jsme se před 
odchodem domů rozloučili s chatou
a hurá za rodiči. 

     Barbora Mertlíková

 Výlety 6. A
          I když jsme si přespávací výlet
v červnu nedopřáli, užili jsme si mnoho 
jiných krásných zážitků, které nás 
obohatily a bavily.

Myslím, že mohu za celou šestou A 
napsat, že nejlepší výletní zážitek 
máme z Vrchlabí, kde jsme si tento 
týden zahráli kuželky. Někteří z nás je 
hráli poprvé, ostatní byli již zkušenější. 
I když jsme soutěžili, nejvíce jsme si 
užili radost z pohybu a ze vzájemné 
společnosti. Slibuji, moji milí žáci,
že kuželky určitě zopakujeme.

Během června jsme prožili bezvadný 
dětský den, který pro nás připravili naši 
deváťáci. Vzhledem k tomu, že máme 
moc rádi sport, to pro nás byla super 
příležitost zahrát si florbal, pétanque
a další nejen sportovní aktivity.

V polovině června jsme vyrazili do 
Liberce za věděním do iQLANDIE
a do botanické zahrady, která je v naší 
republice nejstarší takovou zahradou. 
Někteří z nás ji navštívili poprvé
a dovolím si říci, že jsme všichni 
obdivovali úžasné květiny, kaktusy, 
keře a další exponáty.

V dalším týdnu jsme se vydali hlavně 
po svých nožkách. Trochu jsme si 
pomohli autobusy, které nás odvezly
z Vrchlabí do Rokytnice nad Jizerou
a zpět z Jablonce nad Jizerou do 
Vrchlabí, ale jinak jsme šlapali a šlapali 
do kopce, z kopce, po schodech nahoru 
a dolů. Navštívili jsme působivý 
vyhlídkový lesopark Hlídka na Stráži, 
který zahrnuje čtyři nové vyhlídky 
Horník, Liška, Ovce a Medvěd. 
Výhledy do okolí nás opravdu uchvá-
tily a myslím, že se na tak krásné místo 
ještě vrátíme. V Jablonečku jsme si 
vychutnali zaslouženou zmrzlinku.

Myslím, že jsme toho za celý školní rok 
prožili mnoho, nejen výlety a projek-
tové dny, ale i besídku, jarmark, 
povídání si a sdílení, co se komu 
povedlo nebo naopak, jak se komu daří.

Za celou 6. A – bezvadnou třídu

             Nina Javorová.

         Školní florbalová liga 
      Ve čtvrtek 29. června proběhl
závěr naší školní florbalové ligy – play-
off. 

Zde už šlo opravdu o všechno, protože 
postoupit dál a vyhrát mohl pouze 
jeden. Každý tým hrál opravdu naplno
a nebyla nouze o vynikající akce, 
výborné zákroky brankářů a zápasy, 
kdy o postupujícím musely rozhodnout 
samostatné nájezdy. Do finále se 
nakonec probojovaly týmy Černý gang 
a Fortnajťáci s. r. o. Druhý jmenovaný 
tým se dostal jako první do vedení, ale 
soupeř dokázal rychle vyrovnat. Oba 
týmy hrály velmi aktivně a záleželo 
pouze na tom, který z nich udělá chybu. 
Před koncem zápasu vedl Černý gang 
3:2 a Fortnajťáci s. r. o. měli tlak, ale 
bohužel při rychlém protiútoku soupeře 

udělali velkou chybu a soupeř získal 
možnost rozhodnout v posledních 
vteřinách samostatným nájezdem. Tak 
se také stalo a z vítězství se nakonec 
radovali hráči týmu Černý gang a stali 
se tak prvním vítězem naší školní 
florbalové ligy.

Výsledky:

1. místo Černý gang

2. místo Fortnajťáci s. r. o.

3. místo L. P. S.

Individuální ocenění:

Vítěz kanadského bodování: 
Matěj Michal, 9. A

Nejlepší brankář:  
Vojtěch Žďárský, 7. A

Nejužitečnější hráč:  
Adam Beran, 9. B

Všem týmům velice děkuji za účast, 
nasazení a předvedené výkony. Gratu-
luji vítězům a těším se, že příští rok 
proběhne druhý ročník ŠFL.

Mějte se všichni krásně a přeji hezké
a odpočinkové prázdniny.

Libor Spurný

 Rozloučení
 devátých tříd
S koncem školního roku se už jako 

každoročně loučíme s žáky devátých 

tříd. Tentokrát to bylo ve čtvrtek 30. 

června v 16 hodin. V tento čas jsme se 

sešli v polytechnickém centru v naší 

škole. Vše bylo skvěle připraveno. 

Velké poděkování patří paní učitelce 

Javorové za pomoc při organizaci

a přípravu a paní učitelce Lorencové za 

hudební doprovod během celého 

odpoledne. Myslím si, že jsme si 

všichni tento okamžik příjemně užili.

Absolventům devátých tříd přejeme 

mnoho úspěchů na jejich nových 

školách a krásné prázdniny všem.

          Soňa Matyášová

         Školní rok 2023-2024  

        Prázdniny utekly jako voda.

V pondělí 4. září se škola opět otevřela 

pro všechny žáky. Na sportovišti za 

budovou A se shromáždily všechny 

ročníky i se svými třídními učiteli.

S velkým očekáváním přišli budoucí 

prvňáčci se svými rodiči. Po přivítání

a hudebním vystoupení našich zpě-

váčků pod vedením paní učitelky 

Lorencové nastal okamžik, kdy se z dětí 

MŠ stávají žáci ZŠ. Čekal nás však ještě 

jeden host. Stejně jako v pohádce, 

objevil se pán hor Krakonoš a spolu

s deváťáky provedl děti branou do 

školy a předal jim malý dárek.

A co nás tento rok čeká? Samozřejmě 

získávání nových vědomostí a doved-

ností ve výuce. Novinkou je připravo-

vaná „Cena ředitelky školy“. Je přece 

důležité, aby každý ve škole věděl

a možná i pochopil, že dobře se učit, 

slušně se chovat a být úspěšný je fajn

a ne ostuda. A není to jen o známkách, 

ale i snaha se cení.

Také budeme v rámci celoročního 

tématu „Krkonoše křížem krážem“ 

poznávat naše hory a vše, co s nimi 

souvisí. Provázet nás bude náš Krako-

noš. Čekají nás projektové dny, vánoční 

jarmark, exkurze i besedy. Budeme se 

učit, sportovat, malovat, zpívat, vytvá-

řet, hrát si, pracovat… Rodiče se 

mohou těšit na společnou zahradní 

slavnost a také na „Jarní Krakonošovu 

zábavu“.

Tak krásný nový školní rok nám všem. 
Hodně radosti, trpělivosti a úsměvů!

                   Radka Koniková,
             ředitelka školy
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donesl do školy svou kasičku k 
vyprázdnění. Výsledek: 324 říšských 
marek. Tímto dnem nastal náhle silný 
mráz a sněžení.

10. 11. – Dnešního dne nastoupil učitel 
Vinzenz Donth opět do služby na zdejší 
škole. Marie Mateasko ji ale opouští. 
Odteď je škola vedena jakou dvou-
třídní. 1. třída zahrnuje 1. – 3. ročník,
2. třída 4. – 8. ročník. Vyučuje se teď 
celý den dle nového, už schváleného 
rozvrhu.

18. 11. – Začali jsme se stavbou 
větroňů jako s novým vyučovacím 
předmětem. Byly pořízeny požado-
vané materiály.

Výsledek posledních sbírek - 11 kg 
šípků a 2 kg kopřivových stonků byl 
odvezen do Vrchlabí.

Řídící učitel Futschig coby učitel 
protiletecké obrany dvakrát týdně 
přednáší místnímu obyvatelstvu ve 
škole. Celkem to bude 12 přednášek.

14. 12. 1940 – V obci je na několik 
týdnů ubytováno vojsko. Škola hostí
3 muže. Je to jako v době obsazení
r. 1938, jen trošku jinak. Je válka
a poměry se změnily. Panuje velmi 
silné sněžení a zima až – 30 °. 
Zastavení dopravy je na denním 
pořádku.

19. 12. 1940 – Vodovod ve škole
v důsledku velkých mrazů zamrzl.
Při vyučování stále hodnotíme velké 
úspěchy německého loďstva a letectva.

22. 12. – Vánoční prázdniny trvají od 
22. 12. 1940 do 6. 1. 1941. Jsou to 
druhé válečné Vánoce a lid slaví tento 
čas obvyklým, ale letos tichým 
způsobem. Nedostatek zboží nutí
k nejzazším omezením. Sněžení a mráz 
nabývají na intenzitě. 

Tak doznívají poslední hodiny starého 
roku a jen nemnozí vážně přemýšlejí
o věčné vládě Prozřetelnosti. Budouc-
nost ale leží zahalena v nepronik-
nutelné tmě, každý nový den píše čistý 
list,  dějiny vedou pisátko.

Nový rok 1941 – Už několik dní zuří 
sněhová bouře, jakou ještě nikdo 
nezažil. Písku podobný, jemný sníh se 
kupí do metrové výšky, celé sněhové 
hromady blokují cesty a často se 
sněhové masy tyčí až po okapy. Dveře 
nejdou otevřít, žádné auto není schop-
no jet, autobusy a také provoz na 

železnicích jsou zastaveny. Škody se 
ještě nedají odhadnout. Má to být 
předzvěst do budoucna? Bouře
a vichřice se denně ženou přes 
kontinent. 

6. 1. 1941 – Nastalo opět vyučování.

31. 1. 1941 – Tuhá zima se svými 
masami sněhu trvá dál v nezmenšené 
míře a zde ubytované vojsko mělo
až do svého odchodu do pole 25. 1. 
těžkou službu. Nyní je v obci opět 
klidněji a hostinští si mohou oddech-
nout, ačkoli měli dobré kšefty s brandy.

1. pololetí bylo uzavřeno 31. 1. a toho 
dne se také rozdávalo vysvědčení.

Den převzetí moci byl jako obyčejně 
důstojně oslaven proslovem a písní, 
protože to zrovna tak musí být.

Od 1. do 16. února 1941 byly nařízeny 
uhelné prázdniny. Žákům byly rozdány 
úkoly k domácímu vypracování. Stále 
více se bohužel ukazuje, že výkony 
klesají a disciplína ve škole a mimo
ni se z rozličných důvodů uvolnila. 
Vůči těmto skutečnostem je učitel 
bezmocný. Snad lépe zapůsobí nový 
trestní zákon pro mládež.

Březen 1941 – V první půli měsíce se 
ve škole konal kurs laických pomocnic. 
Od 15. března se dětem promítaly 
školní filmy.

Nedostatek pracovníků ve všech 
ostatních profesích je hrozný.

29. 6. se na sále hostince „U Pošty“ 
konalo malé žákovské představení pro 
6 – 10leté děti. Na jevišti se představily 
malé dětské scény a bylo předneseno 
množství písní a básní. Písně vedl
řídící učitel J. Futschig. Hned potom 
předvedl Svaz německých dívek 
loutkové divadlo.

Červenec 1941 – Školní rok se blíží ke 
svému konci. Studijní horlivosti žáků 
by v těchto posledních dnech bylo 
možno leccos vytknout, už mají v krvi 
prázdninovou horečku. S radostí byly 
tedy uvítány školní výlety 1. 7. a 4. 7. 
do hor.

16. 7. 1941 bylo vyučování uzavřeno. 
Konala se krátká školní oslava
a vycházejícím žákům ředitel po 
proslovu daroval knihu. Ředitel školy 
pak předal pokyny na prázdniny
a všechny nabádal, aby se vždy 
projevovali jako věrní vojáci národa

a dobří kamarádi. Potom se mládež 
vyhrnula ven, kéž je provází radost
a chuť do života, aby jednou život 
dobře zvládli.

Srpen 1941 – V posledním červen-
covém týdnu byl ve škole zřízen
sklad Svazu německých dívek. Úklid
a oprava školních prostor si letos 
vyžádaly mnoho času. Třídy, chodby, 
školní kuchyně a místnost na učební 
pomůcky byly vymalovány. Prostory 
opět působí přátelským dojmem. 
Během prázdnin vykonávali učitelé
a žáci dle potřeby službu při žních. 
Venku vybojovávala naše vojska 
vítězství za vítězstvím a o konečném 
vítězství je každý, kromě mě, přes-
vědčen.

Prázdniny trvaly do 10. 9. 1941.

 Lánov a naši sousedé
  Seriál na pokračování

(v minulém čísle jsme vynechali, díl se 
nevešel)

- čerpáno z rukopisu s pracovním 
názvem Vlastivědné toulky krkonoš-
ským podhůřím, v němž František 
Jirásko pojednává o obcích bývalého 
vrchlabského okresu a který v červenci 
2021 vyšel jako kniha s názvem Toulky 
podkrkonošskou minulostí

19. část 

– SZP ve finančním objemu 30 milionů 
korun.

KOP – Krkonoše originální produkt

Podpora lokální produkce je důležitá 
pro udržení cestovního ruchu a služeb
v obcích. MASka je koordinátorem 
regionální značky KRKONOŠE 
originální produkt® a spolupracuje
s místními živnostníky a podnikateli na 
projektech. Certifikace nových zájem-
ců o značku probíhá 2x za rok. 
Spolupracujeme na kampaních, jako
je Liberecký kraj sobě nebo Regiony 
sobě. Informujeme zástupce značky
o dotačních programech a propojujeme 
je s organizacemi na podporu podni-
kání. 
www.regionalni-znacky.cz/krkonose

Mgr. Petra Hartmanová
         Tel. 608 218 799  
             hartmanova@maskrkonose.cz

(22. díl)

Materiál poskytl Ladislav Kadavý,
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny 
přeložila Karolina Boková.

Školní rok 1940 – 41

Školní rok 1939/40 ještě nepřinesl 
vytoužený mír a tak lze jako válečný 
označit také školní rok 1940/41. 
Pravidelné vyučování začalo 2. září 
1940. Opět se přihrnula školní mládež, 
ale bez v dřívějších letech obvyklé 
školní bohoslužby. Žactvo se shromá-
ždilo ve svých třídách a konala se 
prostá, válečným okolnostem přizpů-
sobená oslava, kterou vedl řídící učitel 
a jež trvala asi jednu hodinu. Poté 
následovalo rozdělení žáků do jedno-
livých tříd a oddělení. Stav žáků činil 
106 školáků.  28 žáků a  žaček 
navštěvuje měšťanskou školu.

Učitelský sbor doznal 1. 9. změny. 
Učitel Willibald Garbe byl přeložen do 
Hořejšího Vrchlabí. Tím by došlo ke 

snížení počtu tříd na dvě. V této nouzi 
přiskočila na pomoc 75letá penziono-
vaná učitelka Maria Mateasko a vyučo-
vala v 1. třídě. Toto nesobecké zastou-
pení v čase nouze je hodno nejvyššího 
ocenění. Ve 2. třídě vyučuje řídící 
učitel Josef Futschig a ve 3. třídě učitel 
Vinzenz Donth. Učitelkou ručních 
prací je paní Marie Schreier a nábo-
ženství učí farář p. Driemer a farář 
Heinrich Zinnecker. Budiž zmíněno,
že od 10. 8. bez přestávky prší. Sklizeň 
na polích se ztratila na polovinu a sami 
staří lidé potvrdili, že něco takového 
nezažili už desetiletí. Déšť trval přes
1 měsíc.

Během prázdnin byly prostory školy 
renovovány, dvoje nová kamna 
„Triumph“ se osvědčila nejlépe.

Otevření mateřské školy: 10. 8. 1940.

10. 9. 1940 – Letecká válka proti
Anglii zuří se vší ostrostí. Každý let 
nepřátelských letců do Německa je 
desetinásobně splacen. Žáci jsou denně 
o událostech průběžně informováni. 
Na objednávku jsou ve 3. třídě školním 
rozhlasem poslouchány vojenské 
zprávy!

16. 9. 1940 – Chladné a deštivé počasí 
trvá nadále. Mezi zemědělci je zoufalá 
nálada. Starší žáci pracují po vyu-
čování u sedláků.

17. 9. 1940 – Pan školní rada Steinitz 

dnes prodléval 2,5 hodiny při krátké 
inspekci na naší škole.

1. 10. 1940 – Ještě stále přetrvává 
abnormální  počasí ,  což  má za 
následek, že se ve třídách už musí topit. 
Zda vystačí zásoby uhlí, je sporné. 
Uskutečnila se první filmová promítání 
pro žáky. K jejich usnadnění byla
v 1. třídě namontována elektrická 
zásuvka. 3. třída dostala reproduktor.

4. 10. 1940 – Poprvé byly letos 
nařízeny bramborové prázdniny. 
Trvaly až do 12. 10. Během nich museli 
všichni žáci nad 10 let pomáhat
u sklizně okopanin a museli se prokázat 
potvrzeními. Vlastní školní kázeň je 
těžší udržovat, protože provoz mateř-
ské školy se jeví jako značně rušivý.

23. 10. 1940 – Učitele Vinzenze 
Dontha povolali dnešního dne do 
Prostředního Lánova k zastupování
za ochořelého učitele. Současně ozna-
muje důchodkyně M. Mateasko,
že chce ze zdravotních důvodů k 1. 11. 
znova opustit službu ve škole.

27. 10. – Tohoto dne se na sále hostince 
„U Pošty“ konala slavnost na uctění 
padlých - Gerharda Mahrleho a Rudiho 
Bönische. Projev měl ředitel školy 
Meissner z Kněžic. Poté následovalo 
položení věnců u pomníku padlých.

30. 10. 1940 – Žáci byli poučeni
o významu dne spoření. Každý žák 
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HISTORICKÉ
OKÉNKO

Kronika obecné školy
Horní Lánov 1917-1945 Třídní foto 1. a 2. třídy,

ročník asi 1919 a 1920, vlevo učitel Bilas.

Školní výlet ročníků 1919 a 1920
s řídícím učitelem Futschigem

20. července 1929.



donesl do školy svou kasičku k 
vyprázdnění. Výsledek: 324 říšských 
marek. Tímto dnem nastal náhle silný 
mráz a sněžení.

10. 11. – Dnešního dne nastoupil učitel 
Vinzenz Donth opět do služby na zdejší 
škole. Marie Mateasko ji ale opouští. 
Odteď je škola vedena jakou dvou-
třídní. 1. třída zahrnuje 1. – 3. ročník,
2. třída 4. – 8. ročník. Vyučuje se teď 
celý den dle nového, už schváleného 
rozvrhu.

18. 11. – Začali jsme se stavbou 
větroňů jako s novým vyučovacím 
předmětem. Byly pořízeny požado-
vané materiály.

Výsledek posledních sbírek - 11 kg 
šípků a 2 kg kopřivových stonků byl 
odvezen do Vrchlabí.

Řídící učitel Futschig coby učitel 
protiletecké obrany dvakrát týdně 
přednáší místnímu obyvatelstvu ve 
škole. Celkem to bude 12 přednášek.

14. 12. 1940 – V obci je na několik 
týdnů ubytováno vojsko. Škola hostí
3 muže. Je to jako v době obsazení
r. 1938, jen trošku jinak. Je válka
a poměry se změnily. Panuje velmi 
silné sněžení a zima až – 30 °. 
Zastavení dopravy je na denním 
pořádku.

19. 12. 1940 – Vodovod ve škole
v důsledku velkých mrazů zamrzl.
Při vyučování stále hodnotíme velké 
úspěchy německého loďstva a letectva.

22. 12. – Vánoční prázdniny trvají od 
22. 12. 1940 do 6. 1. 1941. Jsou to 
druhé válečné Vánoce a lid slaví tento 
čas obvyklým, ale letos tichým 
způsobem. Nedostatek zboží nutí
k nejzazším omezením. Sněžení a mráz 
nabývají na intenzitě. 

Tak doznívají poslední hodiny starého 
roku a jen nemnozí vážně přemýšlejí
o věčné vládě Prozřetelnosti. Budouc-
nost ale leží zahalena v nepronik-
nutelné tmě, každý nový den píše čistý 
list,  dějiny vedou pisátko.

Nový rok 1941 – Už několik dní zuří 
sněhová bouře, jakou ještě nikdo 
nezažil. Písku podobný, jemný sníh se 
kupí do metrové výšky, celé sněhové 
hromady blokují cesty a často se 
sněhové masy tyčí až po okapy. Dveře 
nejdou otevřít, žádné auto není schop-
no jet, autobusy a také provoz na 

železnicích jsou zastaveny. Škody se 
ještě nedají odhadnout. Má to být 
předzvěst do budoucna? Bouře
a vichřice se denně ženou přes 
kontinent. 

6. 1. 1941 – Nastalo opět vyučování.

31. 1. 1941 – Tuhá zima se svými 
masami sněhu trvá dál v nezmenšené 
míře a zde ubytované vojsko mělo
až do svého odchodu do pole 25. 1. 
těžkou službu. Nyní je v obci opět 
klidněji a hostinští si mohou oddech-
nout, ačkoli měli dobré kšefty s brandy.

1. pololetí bylo uzavřeno 31. 1. a toho 
dne se také rozdávalo vysvědčení.

Den převzetí moci byl jako obyčejně 
důstojně oslaven proslovem a písní, 
protože to zrovna tak musí být.

Od 1. do 16. února 1941 byly nařízeny 
uhelné prázdniny. Žákům byly rozdány 
úkoly k domácímu vypracování. Stále 
více se bohužel ukazuje, že výkony 
klesají a disciplína ve škole a mimo
ni se z rozličných důvodů uvolnila. 
Vůči těmto skutečnostem je učitel 
bezmocný. Snad lépe zapůsobí nový 
trestní zákon pro mládež.

Březen 1941 – V první půli měsíce se 
ve škole konal kurs laických pomocnic. 
Od 15. března se dětem promítaly 
školní filmy.

Nedostatek pracovníků ve všech 
ostatních profesích je hrozný.

29. 6. se na sále hostince „U Pošty“ 
konalo malé žákovské představení pro 
6 – 10leté děti. Na jevišti se představily 
malé dětské scény a bylo předneseno 
množství písní a básní. Písně vedl
řídící učitel J. Futschig. Hned potom 
předvedl Svaz německých dívek 
loutkové divadlo.

Červenec 1941 – Školní rok se blíží ke 
svému konci. Studijní horlivosti žáků 
by v těchto posledních dnech bylo 
možno leccos vytknout, už mají v krvi 
prázdninovou horečku. S radostí byly 
tedy uvítány školní výlety 1. 7. a 4. 7. 
do hor.

16. 7. 1941 bylo vyučování uzavřeno. 
Konala se krátká školní oslava
a vycházejícím žákům ředitel po 
proslovu daroval knihu. Ředitel školy 
pak předal pokyny na prázdniny
a všechny nabádal, aby se vždy 
projevovali jako věrní vojáci národa

a dobří kamarádi. Potom se mládež 
vyhrnula ven, kéž je provází radost
a chuť do života, aby jednou život 
dobře zvládli.

Srpen 1941 – V posledním červen-
covém týdnu byl ve škole zřízen
sklad Svazu německých dívek. Úklid
a oprava školních prostor si letos 
vyžádaly mnoho času. Třídy, chodby, 
školní kuchyně a místnost na učební 
pomůcky byly vymalovány. Prostory 
opět působí přátelským dojmem. 
Během prázdnin vykonávali učitelé
a žáci dle potřeby službu při žních. 
Venku vybojovávala naše vojska 
vítězství za vítězstvím a o konečném 
vítězství je každý, kromě mě, přes-
vědčen.

Prázdniny trvaly do 10. 9. 1941.

 Lánov a naši sousedé
  Seriál na pokračování

(v minulém čísle jsme vynechali, díl se 
nevešel)

- čerpáno z rukopisu s pracovním 
názvem Vlastivědné toulky krkonoš-
ským podhůřím, v němž František 
Jirásko pojednává o obcích bývalého 
vrchlabského okresu a který v červenci 
2021 vyšel jako kniha s názvem Toulky 
podkrkonošskou minulostí

19. část 

– SZP ve finančním objemu 30 milionů 
korun.

KOP – Krkonoše originální produkt

Podpora lokální produkce je důležitá 
pro udržení cestovního ruchu a služeb
v obcích. MASka je koordinátorem 
regionální značky KRKONOŠE 
originální produkt® a spolupracuje
s místními živnostníky a podnikateli na 
projektech. Certifikace nových zájem-
ců o značku probíhá 2x za rok. 
Spolupracujeme na kampaních, jako
je Liberecký kraj sobě nebo Regiony 
sobě. Informujeme zástupce značky
o dotačních programech a propojujeme 
je s organizacemi na podporu podni-
kání. 
www.regionalni-znacky.cz/krkonose

Mgr. Petra Hartmanová
         Tel. 608 218 799  
             hartmanova@maskrkonose.cz

(22. díl)

Materiál poskytl Ladislav Kadavý,
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny 
přeložila Karolina Boková.

Školní rok 1940 – 41

Školní rok 1939/40 ještě nepřinesl 
vytoužený mír a tak lze jako válečný 
označit také školní rok 1940/41. 
Pravidelné vyučování začalo 2. září 
1940. Opět se přihrnula školní mládež, 
ale bez v dřívějších letech obvyklé 
školní bohoslužby. Žactvo se shromá-
ždilo ve svých třídách a konala se 
prostá, válečným okolnostem přizpů-
sobená oslava, kterou vedl řídící učitel 
a jež trvala asi jednu hodinu. Poté 
následovalo rozdělení žáků do jedno-
livých tříd a oddělení. Stav žáků činil 
106 školáků.  28 žáků a  žaček 
navštěvuje měšťanskou školu.

Učitelský sbor doznal 1. 9. změny. 
Učitel Willibald Garbe byl přeložen do 
Hořejšího Vrchlabí. Tím by došlo ke 

snížení počtu tříd na dvě. V této nouzi 
přiskočila na pomoc 75letá penziono-
vaná učitelka Maria Mateasko a vyučo-
vala v 1. třídě. Toto nesobecké zastou-
pení v čase nouze je hodno nejvyššího 
ocenění. Ve 2. třídě vyučuje řídící 
učitel Josef Futschig a ve 3. třídě učitel 
Vinzenz Donth. Učitelkou ručních 
prací je paní Marie Schreier a nábo-
ženství učí farář p. Driemer a farář 
Heinrich Zinnecker. Budiž zmíněno,
že od 10. 8. bez přestávky prší. Sklizeň 
na polích se ztratila na polovinu a sami 
staří lidé potvrdili, že něco takového 
nezažili už desetiletí. Déšť trval přes
1 měsíc.

Během prázdnin byly prostory školy 
renovovány, dvoje nová kamna 
„Triumph“ se osvědčila nejlépe.

Otevření mateřské školy: 10. 8. 1940.

10. 9. 1940 – Letecká válka proti
Anglii zuří se vší ostrostí. Každý let 
nepřátelských letců do Německa je 
desetinásobně splacen. Žáci jsou denně 
o událostech průběžně informováni. 
Na objednávku jsou ve 3. třídě školním 
rozhlasem poslouchány vojenské 
zprávy!

16. 9. 1940 – Chladné a deštivé počasí 
trvá nadále. Mezi zemědělci je zoufalá 
nálada. Starší žáci pracují po vyu-
čování u sedláků.

17. 9. 1940 – Pan školní rada Steinitz 

dnes prodléval 2,5 hodiny při krátké 
inspekci na naší škole.

1. 10. 1940 – Ještě stále přetrvává 
abnormální  počasí ,  což  má za 
následek, že se ve třídách už musí topit. 
Zda vystačí zásoby uhlí, je sporné. 
Uskutečnila se první filmová promítání 
pro žáky. K jejich usnadnění byla
v 1. třídě namontována elektrická 
zásuvka. 3. třída dostala reproduktor.

4. 10. 1940 – Poprvé byly letos 
nařízeny bramborové prázdniny. 
Trvaly až do 12. 10. Během nich museli 
všichni žáci nad 10 let pomáhat
u sklizně okopanin a museli se prokázat 
potvrzeními. Vlastní školní kázeň je 
těžší udržovat, protože provoz mateř-
ské školy se jeví jako značně rušivý.

23. 10. 1940 – Učitele Vinzenze 
Dontha povolali dnešního dne do 
Prostředního Lánova k zastupování
za ochořelého učitele. Současně ozna-
muje důchodkyně M. Mateasko,
že chce ze zdravotních důvodů k 1. 11. 
znova opustit službu ve škole.

27. 10. – Tohoto dne se na sále hostince 
„U Pošty“ konala slavnost na uctění 
padlých - Gerharda Mahrleho a Rudiho 
Bönische. Projev měl ředitel školy 
Meissner z Kněžic. Poté následovalo 
položení věnců u pomníku padlých.

30. 10. 1940 – Žáci byli poučeni
o významu dne spoření. Každý žák 
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Kronika obecné školy
Horní Lánov 1917-1945 Třídní foto 1. a 2. třídy,

ročník asi 1919 a 1920, vlevo učitel Bilas.

Školní výlet ročníků 1919 a 1920
s řídícím učitelem Futschigem

20. července 1929.



a nezřídka i dluhy – vše leželo na 
bedrech poddaných sedláků, tkalců
a řemeslníků poddanských měst. 
Nevolnictví se utužovalo. Úřednický 
aparát panství byl hodnocen jen potud, 
kolik pánovi přináší na zisku. Jeho 
početná garnitura se též snažila 
bohatnout na výnosech hospodaření. 
Hejtmani, purkrabí, důchodní, písaři, 
pojezdní a poklasní* hospodařili do 
vlastní kapsy, na účet poddaných
a pána. Kontrola byla velmi malá. 
Vždyť např. o vlčicko-sejfské vrch-
nosti nemáme ani jednu zprávu
o osobní návštěvě někoho z nich
v krajině pod Černou horou.

Hospodářsky vyčerpávaná krajina 
našeho venkova zůstává jaksi stranou 
barokní nádhery v pražské metropoli, 
případně jednotlivě i jinde. Baroko
tu reprezentuje poměrně skromně areál 
augustiniánského klášterního kom-
plexu s chrámem sv. Augustina ve 
Vrchlabí (1705-1733) nebo strohý 
objekt kláštera františkánů s dvou-
lodním chrámem v Hostinném (1678-
1684), který zdobí jen jméno jednoho 
člena početné rodiny barokních mistrů 
architektů a stavitelů -  Dienzenhoferů. 
J inak sem možno zařadit  ještě 
monumentální stavbu farního kostela 
sv. Vavřince podle projektu pražského 
architekta J. J. Aichbauera z let 1729-

1736. Jinak patronátní vrchnosti ve 
výstavbě svatostánků dosti šetří. 
Probíhají jen drobnější úpravy budov
z období renesance a gotiky, doplněné 
barevně pestrou úpravou interiérů.

Jako dar měšťanům vyrostly dva 
barokní mariánské morové sloupy. 
Jeden ve Vrchlabí na kostelním 
náměstí od Morzinů z roku 1696 a další 
od paní Sibyly z Lamboyů z roku 1678 
na rynku v Hostinném. Obraz měst
a vsí z této doby zdobí drobnější stavby 
kaplí, kamenné plastiky svatých (sv. 
Jan Nepomucký) nebo mizející kříže
a boží muka s kapličkami ve volné 
přírodě. Zkrátka – poněkud skromnější 
obrázek proti nedalekému majestát-
nímu komplexu zámku, kláštera, 
chrámu a hospitálu Šporkova Kuksu 
nebo proti benediktinské klášterní 
rezidenci v Broumově. Monarchie 
barokních panovníků Leopolda I., 
Josefa I. a Karla VI. vede v dlouho-
letých válkách zápas o udržení vůdčího 
postavení v Evropě. Tento zápas je mj. 
hlavně finančně náročný. Naštěstí pro 
nás v kraji pod horami a vůbec
v Čechách válečná tažení a bitvy 
probíhají mimo a jinde.

Jde tu také o dlouhodobé turecké 
nebezpečí, během něhož se r. 1683 do 
obležení vojskem Kara Mustafy 
dostala dokonce Vídeň. Zachránila se 

polskou pomocí krále Jana Sobies-
kého. Pro stát vyčerpávající byl spor
o dědictví španělské s Francií a docela 
nebezpečná povstání uherské šlechty. 
Krom většího finančního zatížení
hrozí na vsích i městech daň krve – 
rekrutýrka (vojenský odvod).

Na závěr kapitoly o tomto období je 
třeba připomenout, že nové rody 
držitelů zdejších panství se u nás 
udomácnily. Jedná se tu o Harrachy, 
Morziny a Schwarzenberky. Jistou 
výjimkou z trvale obsazených panství 
jedním rodem je Hostinné. Tam se po 
třech generacích Lamboyů (vymřeli 
roku 1683) vrchnosti střídají neuvěři-
telně rychle. Kinští do roku 1703, 
potom Morzinové do roku 1719, dál 
Schlickové do roku 1750. I v dalším 
období změny pokračují.

Období vlády panovníků Marie Terezie 
a Josefa II. od roku 1740 nazýváme 
osvícenským absolutismem. To přine-
slo též řadu dalších válek, ale i řadu 
změn do života poddaných na našich 
panstvích. Přehnala se tu dokonce 
válečná vichřice a nevolnické bouře. 
Nicméně – doba temna končí ...                  

* Pomocník správce statku/dvora 
(šafáře), organizoval a řídil práce 
čeledi, staral se o koně, zem. výrobu
a chod hospodářství.

Jan Amos Komenský u nás

Popisovaná doba v předchozích 
kapitolách a její obraz by jaksi nebyl 
úplný, kdyby v něm chyběla životní 
epizoda učitele národů, Jana Amose 
Komenského (1590-1672). Svými 
jednotlivostmi velmi pěkně ilustruje 
poměry a život u nás, v pohnuté době 
kolem vydání Obnoveného zřízení 
zemského roku 1627.

Komenský s manželkou Dorotou přišel 
na sklonku roku 1626 se skupinou 
bratrských kněží na panství Jiřího 
Sadovského ze Sloupna do Bílé 
Třemešné. Tento bratrský šlechtic 
získal skromný statek pod horou 
Zvičinou po konfiskaci poměrně 
rozsáhlých majetků v kraji. Bratrské 
kněze v čele se seniorem Janem 
Cyrilem vzal Jiří Sadovský pod 
ochranu, když se jejich dosavadní 
útulek na panství v Brandýse nad Orlicí 
v majetku vlivného Karla staršího ze 
Žerotína ukázal ne zcela bezpečným. 
Zde, v zátiší pod horami, kněží stín míti 
mohli. Jeden z nich, Jan Stadius, zde 
působil jako vychovatel tří synů pana 
Sadovského,  jemuž Komenský 
pomáhal. Vzpomíná na to, jak se
s chlapci vypravili na poněkud dobro-
družnou cestu o psích dnech (dies 
caniculares – prázdniny) do Vlčic. 
Přilákala ho sem na zámek bohatá 
knihovna po paní Beatrici, tetě proná-
sledovaných pánů Zilvárů ze Silber-
štejna. Zde se seznámil s knihou Eliáše 
Bodina o výchově. Později to byl 
impuls k napsání velkolepé Didaktiky.  

Třetí místo pod horami, poznamenané 
přítomností Komenského v kraji, je 
Horní Branná ve stínu mohutného 
Žalého. Tam byl Komenský jako učený 
muž přivolán ke zvláštní události. V té 
době byl majitelem zámku a panství 
Václav Záruba z Hustířan. Jeho 
manželka, paní Angelina Zárubová, 
rozená ze Selkingu, přijala do péče 
mladičkou Kristinu Poniatowskou, 
dceru bratrského kněze Juliana 
Poniatowského. Dívenka trpěla nebez-
pečnými hystericko-epileptickými 
záchvaty s řadou vidění do budouc-
nosti. Zdravotní stav Kristiny jako 
velmi vážný shledal i přivolaný lékař 
Libavius z Hostinného.

Vidění spojená s proroctvími Komen-
ského jako člověka své doby natolik 
zaujala, že je zapsal a později s dalšími 
proroctvími přítele Drabíka a jircháře 
Kottera ze Šprotavy vydal knižně.

Opakovaná proroctví nedala spát paní 
Zárubové, zvlášť když obsahovala 
varování Albrechtu z Valdštejna, které 

dívka vymáhala předat v Jičíně. Aby ji 
uklidnili, vydala se výprava paní 
Zárubové a Sadovské s lékařem Liba-
viem do Jičína, kde byla přijata 
manželkou vévodovou, paní Isabelou
z Harrachu dne 29. ledna 1628. Ačkoli 
bylo v poselství konkrétní varování 
Valdštejna před císařem, kupodivu 
nebyla výprava zadržena a vrátila se 
zpět do Branné bez úhony.

Zatím se na zámku v Horní Branné pod 
vedením Komenského konaly poslední 
přípravy k odchodu ze země. Hlouček 
exulantů vyrazil dne 3. února 1628
a vydal se přes Svobodu nad Úpou, 
Kalnou Vodu a Babí do Žacléře. Zde se 
spojili s hlavním proudem Jiřího 
Sadovského z Bílé Třemešné a po 
přenocování překročili zemskou 
hranici u Černé Vody do Slezska. Dne 
8. února 1628 šťastně dorazili do 
pohostinného Lešna ve Velkopolsku. 
Mezi poutníky byla i uzdravivší
se Kristina Poniatowská a Komen-
ského žena Dorota s nedávno naro-
zenou dceruškou v peřince Kristinou 
Dorotou.

Jako malý dovětek je zpráva, že násle-
dujícího roku 1629 se na zámek
v Horní Branné dostavila Kristina 
Poniatowská s pozváním od přátel
z Jednoty do Lešna pro paní Angelinu. 
Manžel však jejímu odchodu do exilu 
tvrdě zabránil. Zárubové pak v letech 
1632 a 1639 zemřeli. Ale to už branské 
valdštejnské manství v roce 1632 
koupil hrabě Ota Bedřich z Harrachu.

Jiří Sadovský ze Sloupna se stal 
čelným představitelem lešenské bra-
trské jednoty a dospělí synové, bývalí 
žáci Stadiovi a Komenského, důstoj-
níky ve švédských službách. Nejstarší 
ze tří, Václav Ferdinand, je dokonce 
autorem vážného, byť marného pokusu 
roku 1654, po uzavření Vestfálského 
míru roku 1648, získat do boje proti 
Habsburkům protestantskou Anglii.

Doba temna – ano i ne

Toto pojmenování období, zachycující 
rozsah jednoho století od roku 1650 do 
nástupu Marie Terezie na trůn, mu dal 
mistr Alois Jirásek. Pro souhlas s oním 
„ano“ svědčí utužení nevolnictví 
poddaného lidu, monopol římsko-
katolické církve na myšlení a hluboký 
úpadek češtiny, přežívající až na 
výjimky ve vrstvách venkovského 
lidu.

Na druhém pólu hodnocení doby ale 
stojí české baroko. Umělecký sloh
s jeho nádherou, kterou dostalo
v našem prostředí a jehož plody ve 

všech formách výtvarného umění, tj.
v architektuře, sochařství a malířství, 
jsou zvláště v naší metropoli uznávané 
a obdivované. Podobně je to s hudbou, 
jejíž mistrní interpreti i tvůrci dokonce 
značně obohatili i celou Evropu. A co 
tzv. selské baroko s bohatstvím lido-
vých písní, poezie, krojů a venkovské 
architektury statků?

Toto „ne“ zdůrazňuje s jistým opráv-
něním část našich historiků a snáší pro 
své tvrzení řadu dokladů. Vystupují 
proti tradičnímu pojetí dějin Františka 
Palackého, rozvíjenému pak Tomášem
G. Masarykem.

Pohlédneme-li na toto období očima 
regionálního historika Vrchlabska
a Hostinska, dáme za pravdu zřejmě 
mistru Jiráskovi. Šlo tu opravdu o dobu 
temna. Nepřipadal tu ale v úvahu prvek 
jazykového a národnostního útlaku. 
Většina obcí byla až na malé výjimky 
(Čistá, Kalná, Ždírnice a Horní Bran-
ná) německá a shodovala se v tom
s vrchnostmi, pokud rodiny nepouží-
valy módní italštinu a francouzštinu. 
Týkalo se to na západě Harrachů,
v střední části to byli Morzinové
a Lamboyové z Desseneru, na východě 
pak Schwarzenberkové. Drobná 
rytířská zboží jako Javorník, Čermná
a Chotěvice ztrácejí samostatnost a již 
dříve splynula s většími celky. Jistou 
výjimkou je stateček Fořt s Čistou
v Krkonoších získaný po Valdštejnech 
Kotulínskými a po nich Chorynskými.

Harrachové rozšiřují panství Branná 
roku 1701 po Harantech o Jilemnicko. 
Vilém z Lamboyů připojil již dříve
k Hostinnému Nové Zámky, vlčické 
panství koupil roku 1675 jihočeský 
magnát Jan Adolf ze Schwarzenberka a 
roku 1703 bylo rozšířeno o Heřmanovy 
Sejfy s Javorníkem.

Představitelé těchto rodů se povětšině 
jako dvořané, diplomaté nebo vojáci a 
katoličtí církevní hodnostáři pohybo-
vali poblíž dvora ve Vídni nebo žili
v Praze. Krajinu s jejich panstvími 
navštěvovali jen zřídka a o majetky 
měli zájem jen potud, jaký zisk jim 
přinášejí. Náklady na reprezentaci 
rodin byly nemalé. Schwarzenberkové 
a Morzinové budovali v metropolích 
honosné barokní paláce, financovali 
přední umělce z řad architektů, 
stavitelů, sochařů a malířů. Domácí 
kapela Václava z Morzinu měla 
vynikající zvuk nejen v Praze.
Italský hudební skladatel Antonio 
Vivaldi pobíral od Václava z Morzinu 
pravidelnou roční podporu.

Rub věci – krytí vysokých výdajů
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a nezřídka i dluhy – vše leželo na 
bedrech poddaných sedláků, tkalců
a řemeslníků poddanských měst. 
Nevolnictví se utužovalo. Úřednický 
aparát panství byl hodnocen jen potud, 
kolik pánovi přináší na zisku. Jeho 
početná garnitura se též snažila 
bohatnout na výnosech hospodaření. 
Hejtmani, purkrabí, důchodní, písaři, 
pojezdní a poklasní* hospodařili do 
vlastní kapsy, na účet poddaných
a pána. Kontrola byla velmi malá. 
Vždyť např. o vlčicko-sejfské vrch-
nosti nemáme ani jednu zprávu
o osobní návštěvě někoho z nich
v krajině pod Černou horou.

Hospodářsky vyčerpávaná krajina 
našeho venkova zůstává jaksi stranou 
barokní nádhery v pražské metropoli, 
případně jednotlivě i jinde. Baroko
tu reprezentuje poměrně skromně areál 
augustiniánského klášterního kom-
plexu s chrámem sv. Augustina ve 
Vrchlabí (1705-1733) nebo strohý 
objekt kláštera františkánů s dvou-
lodním chrámem v Hostinném (1678-
1684), který zdobí jen jméno jednoho 
člena početné rodiny barokních mistrů 
architektů a stavitelů -  Dienzenhoferů. 
J inak sem možno zařadit  ještě 
monumentální stavbu farního kostela 
sv. Vavřince podle projektu pražského 
architekta J. J. Aichbauera z let 1729-

1736. Jinak patronátní vrchnosti ve 
výstavbě svatostánků dosti šetří. 
Probíhají jen drobnější úpravy budov
z období renesance a gotiky, doplněné 
barevně pestrou úpravou interiérů.

Jako dar měšťanům vyrostly dva 
barokní mariánské morové sloupy. 
Jeden ve Vrchlabí na kostelním 
náměstí od Morzinů z roku 1696 a další 
od paní Sibyly z Lamboyů z roku 1678 
na rynku v Hostinném. Obraz měst
a vsí z této doby zdobí drobnější stavby 
kaplí, kamenné plastiky svatých (sv. 
Jan Nepomucký) nebo mizející kříže
a boží muka s kapličkami ve volné 
přírodě. Zkrátka – poněkud skromnější 
obrázek proti nedalekému majestát-
nímu komplexu zámku, kláštera, 
chrámu a hospitálu Šporkova Kuksu 
nebo proti benediktinské klášterní 
rezidenci v Broumově. Monarchie 
barokních panovníků Leopolda I., 
Josefa I. a Karla VI. vede v dlouho-
letých válkách zápas o udržení vůdčího 
postavení v Evropě. Tento zápas je mj. 
hlavně finančně náročný. Naštěstí pro 
nás v kraji pod horami a vůbec
v Čechách válečná tažení a bitvy 
probíhají mimo a jinde.

Jde tu také o dlouhodobé turecké 
nebezpečí, během něhož se r. 1683 do 
obležení vojskem Kara Mustafy 
dostala dokonce Vídeň. Zachránila se 

polskou pomocí krále Jana Sobies-
kého. Pro stát vyčerpávající byl spor
o dědictví španělské s Francií a docela 
nebezpečná povstání uherské šlechty. 
Krom většího finančního zatížení
hrozí na vsích i městech daň krve – 
rekrutýrka (vojenský odvod).

Na závěr kapitoly o tomto období je 
třeba připomenout, že nové rody 
držitelů zdejších panství se u nás 
udomácnily. Jedná se tu o Harrachy, 
Morziny a Schwarzenberky. Jistou 
výjimkou z trvale obsazených panství 
jedním rodem je Hostinné. Tam se po 
třech generacích Lamboyů (vymřeli 
roku 1683) vrchnosti střídají neuvěři-
telně rychle. Kinští do roku 1703, 
potom Morzinové do roku 1719, dál 
Schlickové do roku 1750. I v dalším 
období změny pokračují.

Období vlády panovníků Marie Terezie 
a Josefa II. od roku 1740 nazýváme 
osvícenským absolutismem. To přine-
slo též řadu dalších válek, ale i řadu 
změn do života poddaných na našich 
panstvích. Přehnala se tu dokonce 
válečná vichřice a nevolnické bouře. 
Nicméně – doba temna končí ...                  

* Pomocník správce statku/dvora 
(šafáře), organizoval a řídil práce 
čeledi, staral se o koně, zem. výrobu
a chod hospodářství.

Jan Amos Komenský u nás

Popisovaná doba v předchozích 
kapitolách a její obraz by jaksi nebyl 
úplný, kdyby v něm chyběla životní 
epizoda učitele národů, Jana Amose 
Komenského (1590-1672). Svými 
jednotlivostmi velmi pěkně ilustruje 
poměry a život u nás, v pohnuté době 
kolem vydání Obnoveného zřízení 
zemského roku 1627.

Komenský s manželkou Dorotou přišel 
na sklonku roku 1626 se skupinou 
bratrských kněží na panství Jiřího 
Sadovského ze Sloupna do Bílé 
Třemešné. Tento bratrský šlechtic 
získal skromný statek pod horou 
Zvičinou po konfiskaci poměrně 
rozsáhlých majetků v kraji. Bratrské 
kněze v čele se seniorem Janem 
Cyrilem vzal Jiří Sadovský pod 
ochranu, když se jejich dosavadní 
útulek na panství v Brandýse nad Orlicí 
v majetku vlivného Karla staršího ze 
Žerotína ukázal ne zcela bezpečným. 
Zde, v zátiší pod horami, kněží stín míti 
mohli. Jeden z nich, Jan Stadius, zde 
působil jako vychovatel tří synů pana 
Sadovského,  jemuž Komenský 
pomáhal. Vzpomíná na to, jak se
s chlapci vypravili na poněkud dobro-
družnou cestu o psích dnech (dies 
caniculares – prázdniny) do Vlčic. 
Přilákala ho sem na zámek bohatá 
knihovna po paní Beatrici, tetě proná-
sledovaných pánů Zilvárů ze Silber-
štejna. Zde se seznámil s knihou Eliáše 
Bodina o výchově. Později to byl 
impuls k napsání velkolepé Didaktiky.  

Třetí místo pod horami, poznamenané 
přítomností Komenského v kraji, je 
Horní Branná ve stínu mohutného 
Žalého. Tam byl Komenský jako učený 
muž přivolán ke zvláštní události. V té 
době byl majitelem zámku a panství 
Václav Záruba z Hustířan. Jeho 
manželka, paní Angelina Zárubová, 
rozená ze Selkingu, přijala do péče 
mladičkou Kristinu Poniatowskou, 
dceru bratrského kněze Juliana 
Poniatowského. Dívenka trpěla nebez-
pečnými hystericko-epileptickými 
záchvaty s řadou vidění do budouc-
nosti. Zdravotní stav Kristiny jako 
velmi vážný shledal i přivolaný lékař 
Libavius z Hostinného.

Vidění spojená s proroctvími Komen-
ského jako člověka své doby natolik 
zaujala, že je zapsal a později s dalšími 
proroctvími přítele Drabíka a jircháře 
Kottera ze Šprotavy vydal knižně.

Opakovaná proroctví nedala spát paní 
Zárubové, zvlášť když obsahovala 
varování Albrechtu z Valdštejna, které 

dívka vymáhala předat v Jičíně. Aby ji 
uklidnili, vydala se výprava paní 
Zárubové a Sadovské s lékařem Liba-
viem do Jičína, kde byla přijata 
manželkou vévodovou, paní Isabelou
z Harrachu dne 29. ledna 1628. Ačkoli 
bylo v poselství konkrétní varování 
Valdštejna před císařem, kupodivu 
nebyla výprava zadržena a vrátila se 
zpět do Branné bez úhony.

Zatím se na zámku v Horní Branné pod 
vedením Komenského konaly poslední 
přípravy k odchodu ze země. Hlouček 
exulantů vyrazil dne 3. února 1628
a vydal se přes Svobodu nad Úpou, 
Kalnou Vodu a Babí do Žacléře. Zde se 
spojili s hlavním proudem Jiřího 
Sadovského z Bílé Třemešné a po 
přenocování překročili zemskou 
hranici u Černé Vody do Slezska. Dne 
8. února 1628 šťastně dorazili do 
pohostinného Lešna ve Velkopolsku. 
Mezi poutníky byla i uzdravivší
se Kristina Poniatowská a Komen-
ského žena Dorota s nedávno naro-
zenou dceruškou v peřince Kristinou 
Dorotou.

Jako malý dovětek je zpráva, že násle-
dujícího roku 1629 se na zámek
v Horní Branné dostavila Kristina 
Poniatowská s pozváním od přátel
z Jednoty do Lešna pro paní Angelinu. 
Manžel však jejímu odchodu do exilu 
tvrdě zabránil. Zárubové pak v letech 
1632 a 1639 zemřeli. Ale to už branské 
valdštejnské manství v roce 1632 
koupil hrabě Ota Bedřich z Harrachu.

Jiří Sadovský ze Sloupna se stal 
čelným představitelem lešenské bra-
trské jednoty a dospělí synové, bývalí 
žáci Stadiovi a Komenského, důstoj-
níky ve švédských službách. Nejstarší 
ze tří, Václav Ferdinand, je dokonce 
autorem vážného, byť marného pokusu 
roku 1654, po uzavření Vestfálského 
míru roku 1648, získat do boje proti 
Habsburkům protestantskou Anglii.

Doba temna – ano i ne

Toto pojmenování období, zachycující 
rozsah jednoho století od roku 1650 do 
nástupu Marie Terezie na trůn, mu dal 
mistr Alois Jirásek. Pro souhlas s oním 
„ano“ svědčí utužení nevolnictví 
poddaného lidu, monopol římsko-
katolické církve na myšlení a hluboký 
úpadek češtiny, přežívající až na 
výjimky ve vrstvách venkovského 
lidu.

Na druhém pólu hodnocení doby ale 
stojí české baroko. Umělecký sloh
s jeho nádherou, kterou dostalo
v našem prostředí a jehož plody ve 

všech formách výtvarného umění, tj.
v architektuře, sochařství a malířství, 
jsou zvláště v naší metropoli uznávané 
a obdivované. Podobně je to s hudbou, 
jejíž mistrní interpreti i tvůrci dokonce 
značně obohatili i celou Evropu. A co 
tzv. selské baroko s bohatstvím lido-
vých písní, poezie, krojů a venkovské 
architektury statků?

Toto „ne“ zdůrazňuje s jistým opráv-
něním část našich historiků a snáší pro 
své tvrzení řadu dokladů. Vystupují 
proti tradičnímu pojetí dějin Františka 
Palackého, rozvíjenému pak Tomášem
G. Masarykem.

Pohlédneme-li na toto období očima 
regionálního historika Vrchlabska
a Hostinska, dáme za pravdu zřejmě 
mistru Jiráskovi. Šlo tu opravdu o dobu 
temna. Nepřipadal tu ale v úvahu prvek 
jazykového a národnostního útlaku. 
Většina obcí byla až na malé výjimky 
(Čistá, Kalná, Ždírnice a Horní Bran-
ná) německá a shodovala se v tom
s vrchnostmi, pokud rodiny nepouží-
valy módní italštinu a francouzštinu. 
Týkalo se to na západě Harrachů,
v střední části to byli Morzinové
a Lamboyové z Desseneru, na východě 
pak Schwarzenberkové. Drobná 
rytířská zboží jako Javorník, Čermná
a Chotěvice ztrácejí samostatnost a již 
dříve splynula s většími celky. Jistou 
výjimkou je stateček Fořt s Čistou
v Krkonoších získaný po Valdštejnech 
Kotulínskými a po nich Chorynskými.

Harrachové rozšiřují panství Branná 
roku 1701 po Harantech o Jilemnicko. 
Vilém z Lamboyů připojil již dříve
k Hostinnému Nové Zámky, vlčické 
panství koupil roku 1675 jihočeský 
magnát Jan Adolf ze Schwarzenberka a 
roku 1703 bylo rozšířeno o Heřmanovy 
Sejfy s Javorníkem.

Představitelé těchto rodů se povětšině 
jako dvořané, diplomaté nebo vojáci a 
katoličtí církevní hodnostáři pohybo-
vali poblíž dvora ve Vídni nebo žili
v Praze. Krajinu s jejich panstvími 
navštěvovali jen zřídka a o majetky 
měli zájem jen potud, jaký zisk jim 
přinášejí. Náklady na reprezentaci 
rodin byly nemalé. Schwarzenberkové 
a Morzinové budovali v metropolích 
honosné barokní paláce, financovali 
přední umělce z řad architektů, 
stavitelů, sochařů a malířů. Domácí 
kapela Václava z Morzinu měla 
vynikající zvuk nejen v Praze.
Italský hudební skladatel Antonio 
Vivaldi pobíral od Václava z Morzinu 
pravidelnou roční podporu.

Rub věci – krytí vysokých výdajů
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- ordinace pro děti a dorost 605 773 384

VRCHLABÍ - Slovanská 94   

Aktuální informace sledujte na:

www.alped.cz

MUDr. Jaromír PAUKERT

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

12:00 - 18:00

10:00 - 13:00

7:00 - 8:00

Út:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

St:   

Čt:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

O D B Ě RY, I N J E K C E A K U T N Í S TAV Y J E N O B J E D N A N Í

Pozemky, stavby 

ITC, kabelová TV

Investice

Poplatky

OBECNÍ ÚŘAD
LÁNOV

www.lanov.cz

Prostřední Lánov 200
543 41  LÁNOV

obec@lanov.cz

TURISTICKÉ
INFOCENTRUM
A OBECNÍ KNIHOVNA

Starostka starosta@lanov.cz 

asistentka@lanov.cz 

provoz@lanov.cz

499 432 211

493 314 598

Místostarostka 

Asistentka Renata Srnská

Milan Ježek

Eliška Rojtová

Provoz obce 499 432 220
725 951 722

Účetnictví Ilona Kobrlová ucetni@lanov.cz 499 432 234

Jaroslav Hanč 

Radovan Jákl, DiS

Eva Kaválková

Jaroslava Kučerová

hanc@lanov.cz 

admin@lanov.cz

investice@lanov.cz

poplatky@lanov.cz

499 432 051

607 602 738

722 992 103

493 314 599

Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

LÁNOV
INFOCENTRUM

v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní bolestivé

případy budou

po osobní

nebo telefonické

domluvě ošetřeny

v nejbližším

volném termínu.

499 432 298

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

Provozní doba
kanceláře:

vodalanov@vodalanov.cz

info@vodalanov.cz
www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

Ladislava Šedivá      mistostarosta@lanov.cz  493 314 596 
601 697 365  

(odečty, smlouvy, fakturace - vodné a stočné)

Ing. Jana Beranová (ředitelka)                             tel.: 737 726 837
                                                     e-mail: vodalanov@vodalanov.cz
Tomáš Bachtík (vedoucí provozu, havárie)          tel.: 732 891 565
Jiří Materna (provoz, havárie)                              tel.: 605 265 094
Ladislav Hospodka (provoz)                                tel.: 605 253 467
Milena Knapíková Kavánová (účetní)    499 522 331, 602 300 234
                                                              e-mail: info@vodalanov.cz
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7/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o podpoře 
provozu prodejny potravin v obci Dolní Lánov mezi Janou 
Vejnarovou, Dolní Lánov čp. ..., 543 41 Lánov, IČO: 
87194457 a Obcí Dolní Lánov.       (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

8/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 
stavby č. IV-12-2026599 s ČEZ Distribuce, a. s., se sídlem 
Teplická 874/8, Děčín IV-Podmokly, 405 02 Děčín, IČO: 
24729035, DIČ: CZ24729035, zastoupena ELEKTRO 
SCHEJBAL, s. r. o., se sídlem Kocbeře 90, 544 64 Kocbeře, 
IČO: 07215878, DIČ: CZ07215878, s Obcí Dolní Lánov.                                                        
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

9/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje akci: „Komplexní 
rekonstrukce čerpací stanice vody Za školou“. Rekonstrukce 
bude hrazena z fondu „Plán financování obnovy vodovodu
a kanalizace v majetku Obce Dolní Lánov“.
                                           (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

10/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje neúčelový finanční 
dar na náklady Hospice Anežky České, 5. května 1170, 549 
41 Červený Kostelec, IČO: 48623814, DIČ: CZ48623814
ve výši 10 000 Kč.                           (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

11/3-23  Zastupitelstvo obce neschvaluje neúčelový finanční 
dar dobročinné organizaci Zdravotní klaun, o. p. s., Paříkova 
355/7, 190 00 Praha 9 – Vysočany, IČ: 26547953, DIČ: 
CZ26547953 ve výši 5 000 Kč.       (pro 4, proti 4, zdržel se 1)

12/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje prodej obecního 
pozemku p. č. 2860/2 k. ú. Dolní Lánov vedený jako ostatní 
plocha o výměře 255 za cenu 175 bez DPH za . Tržní 2 2

m m
ocenění – cena obvyklá nemovitosti se pohybuje v rozmezí 
175 - 200 Kč bez DPH za .           (pro 9, proti 0, zdržel se 0)2 m

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1. Žádost o dotaci na stavbu chodníku 

               Místostarosta Ing. Tomáš Hanč v. r.

       Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r.

 Požár v obci 
   V červnu neznámý pachatel způsobil požár na 
pozemku obývaném panem Lubošem Buluškem na 
Kovářově. Při něm uhořeli oba koně, vycvičení pro práci
v lese, které pan Bulušek vlastnil. Shořely i veškeré cenné 
věci uložené v plechové garáži. 

Obrovská tragédie, která postihla tohoto člověka, se dotýká
i Obce Dolní Lánov, která je soudem určeným opatrovníkem 
pana Buluška. Zřídili jsme proto účet, který je pana Buluška, 
ale spravuje ho Obec, na který mohou lidé zasílat finanční 
dar. 

Velmi všem těmto dárcům děkujeme za jakýkoli příspěvek. 

            Kateřina Svatá, DiS.

 Odpadové hospodářství
 Umístění sběrných nádob a velkoobjemových 
kontejnerů po obci Dolní Lánov:

· U čp. 204 – plast, sklo 1x 1500 l

· U čp. 179 (autobusová zastávka pod kostelem) – plast 1x, 
sklo 1x 1100 l, papír 1x, plechovky 2x, oleje 1x

· U čp. 142 (restaurace Dřevěnka) – plast 1x, sklo 1x 1500 l, 
papír 1x

· Za obecním úřadem - plast 1x, sklo 1x 1500 l, papír 1x, 
plechovky 2x, oleje 1x, velkoobjemový kontejner 2x, 
nově během září 2023 kontejner na sběr oděvů, obuvi a 
textilu      

· U čp. 90 (prodejna potravin) – plast 1x, sklo 1x 1100 l, 
plechovky 2x, oleje 1x, kontejner na sběr oděvů, obuvi
a textilu

· U ZŠ a MŠ Dolní Lánov – papír 1x, plast 1x

· U čp. 234 (autobusová zastávka pod školou) - plast 1x, 
sklo 1x 1100 l, papír 1x

· U čp. 223 (nová zástavba rodinných domků) – plast 1x, 
sklo 1x 1500 l, papír 1x, plechovky 2x, oleje 1x

· U čp. 233 (autobusová zastávka) – plast 1x, sklo 1x 1500 l, 
papír 1x

Kovy
Pozemek vedle myslivny naproti Obecnímu úřadu Dolní 
Lánov, čp. 106.

Sběr biologických odpadů rostlinného původu
Sběr se zajišťuje celoročně. V období od 1. listopadu do 31. 
března následujícího kalendářního roku bude přizpůsobeno 
klimatickým podmínkám a množství produkovaných biolo-
gických odpadů. Dva velkoobjemové kontejnery jsou 
umístěny na pozemku p. č. 89 v k. ú. Dolní Lánov (plocha za 
garážemi u restaurace Dřevěnka):
- velkoobjemový kontejner určen pouze na trávu a listí

- velkoobjemový kontejner určen pouze na větve

Nově během srpna 2023 umístěny dva velkoobjemové 
kontejnery do prostranství za most směrem na Kunčice 
n. L:
- velkoobjemový kontejner určen pouze na trávu a listí

- velkoobjemový kontejner určen pouze na větve

Jedlé oleje a tuky
Lze odevzdávat do hnědých nádob k tomu určených
na stanovištích: 1x zastávka pod kostelem u čp. 179, 1x
za obecním úřadem, 1x u prodejny potravin v Dolním 
Lánově čp. 90, 1x nová zástavba rodinných domků u čp. 223.

Sběr a svoz nebezpečných složek komunálního odpadu
Lze odevzdávat za budovu obecního úřadu na sběrné místo 
nebezpečného odpadu – plechová buňka.

Sběr a svoz objemného odpadu
Lze odevzdávat do velkoobjemových kontejnerů za budovou 
obecního úřadu.

A opět - co je objemný odpad? Objemný odpad je ten druh 
našeho domácího odpadu, který nelze odkládat do 
kontejnerů na směsný ani tříděný odpad. Tímto druhem 
odpadu rozumíme například nábytek, koberce, linoleum, 
matrace, vany, umyvadla, záchodové mísy, rámy oken a dveří 
apod. Určitě sem nepatří tabulkové sklo a zrcadla, 
chemikálie a odpad, který je možno vhodit do standardních 
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KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: Ing. Tomáš Hanč

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Kateřina Svatá

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané
již po třetí se letos setkáváme na stránkách Zpravodaje.

Léto a prázdniny jsou za námi a nastupuje podzim se všemi 

svými barvami. 

V obci během léta probíhalo a stále pokračuje zpřesňování 
hranic v zastavěné části obce (dříve intravilánu). Je to 
opatření, které doplňuje již dříve započaté komplexní 
pozemkové úpravy, jež se však týkají zemědělské půdy, cest 
a protipovodňových opatření v nezastavěné části obce (dříve 
extravilánu). 

Zpřesňování hranic proběhne u každého z 303 domů v obci
a nově zaměřené body budou mít přesnost 3 (cca 14 cm).
V současnosti jsou všechny hranice převzaté při digitalizaci
z katastrální mapy s přesností bodů 8 (2880 mm). Dále se do 
mapy zakreslí a zaměří různé přestavby a změny, které jejich 
majitelé za desítky let „vytvořili“. To vše na náklady státu. 
Takto tedy bude digitální mapa opravdu odpovídat realitě
a zatím zdaleka ne všechny obce v České republice toto 
zpřesnění mají. 

V létě 2023 probíhala v obci každoroční údržba zeleně, 
opravy místních komunikací, rozšířili jsme síť místního 
rozhlasu do lokality u Svatých. Dále probíhá i údržba 
veřejného osvětlení (nový rozvaděč ve spodní části obce
a nová lampa v kopci směrem na Kunčice). Pod tímto 
kopcem (za mostem vlevo) byly nově nainstalovány dva 
kontejnery na bioodpad. V místě byla divoká skládka, kterou 
obec rekultivovala. Kontejnery budou pravidelně vyváženy
a jsou jeden na trávu i listí, druhý pak na větve. 

V srpnu zhotovitel zaslal zpracovanou změnu územního 
plánu, který bude na podzim veřejně projednán, případné 
změny ještě zapracovány a poté schváleny zastupitelstvem 
obce. 

Před prázdninami proběhl ve spolupráci se školou dětský
den na hřišti. Ve škole pak také zahradní slavnost a školáci
a skauti se účastnili „Noci kostelů“. Na hřišti několikrát 
soutěžili pejsci se svými pány při agility. Uprostřed prázdnin 
se konal koncert v kostele. Na začátku září proběhla na 

lánovském hřišti společná akce Sportovního klubu Dolní 
Lánov a Hospůdky na hřišti. Moc děkujeme všem 
sponzorům akce.

O všem, co se v obci děje, informujeme na stránkách obce, 
vývěsných plochách, Facebooku, v místním rozhlase, 
případně letácích v poštovních schránkách občanů. Velmi se 
osvědčila bezplatná aplikace „V obraze“, která toto vše 
zobrazuje a dává i upozorněním vědět o každém novém 
příspěvku.

Na závěr mi dovolte popřát vám příjemné prožití podzimních 
dnů, pevné zdraví a spokojený život, zaměstnancům školy
a dětem úspěšný nový školní rok. 

     Ing. Pavel Šimůnek, starosta obce

 Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov

 konaného dne 28. 6. 2023

1/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání
a zápisem pověřuje Evu Losenickou.

    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

2/3-23   Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrho-
vou komisi ve složení Jana Tumová, Jiří Maisner.                                                      

   (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

3/3-23  Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu 
usnesení z minulého jednání zastupitelstva dne 26. 4. 2023.

4/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření
č. 2/2023, č. 3/2023 a č. 4/2023.      (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

5/3-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Závěrečný účet obce 
za rok 2022 a Zprávu o výsledku hospodaření obce za rok 
2022 bez výhrad. Zastupitelé obce vyslovili souhlas
s celoročním hospodařením Obce Dolní Lánov. 
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

6/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Příkazní smlouvu č. PS 
2358715144 ohledně administrace žádosti o dotaci „Dolní 
Lánov - Chodník pro pěší podél silnici III/32552 – (od čp. 56 
po zastávku BUS ZD)“ mezi Obcí Dolní Lánov a firmou 
Profesionálové, a. s., se sídlem Haškova 1714/3, 500 02 
Hradec Králové, IČO: 28806123, DIČ: CZ28806123.
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

Z ÚŘADU
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7/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o podpoře 
provozu prodejny potravin v obci Dolní Lánov mezi Janou 
Vejnarovou, Dolní Lánov čp. ..., 543 41 Lánov, IČO: 
87194457 a Obcí Dolní Lánov.       (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

8/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 
stavby č. IV-12-2026599 s ČEZ Distribuce, a. s., se sídlem 
Teplická 874/8, Děčín IV-Podmokly, 405 02 Děčín, IČO: 
24729035, DIČ: CZ24729035, zastoupena ELEKTRO 
SCHEJBAL, s. r. o., se sídlem Kocbeře 90, 544 64 Kocbeře, 
IČO: 07215878, DIČ: CZ07215878, s Obcí Dolní Lánov.                                                        
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

9/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje akci: „Komplexní 
rekonstrukce čerpací stanice vody Za školou“. Rekonstrukce 
bude hrazena z fondu „Plán financování obnovy vodovodu
a kanalizace v majetku Obce Dolní Lánov“.
                                           (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

10/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje neúčelový finanční 
dar na náklady Hospice Anežky České, 5. května 1170, 549 
41 Červený Kostelec, IČO: 48623814, DIČ: CZ48623814
ve výši 10 000 Kč.                           (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

11/3-23  Zastupitelstvo obce neschvaluje neúčelový finanční 
dar dobročinné organizaci Zdravotní klaun, o. p. s., Paříkova 
355/7, 190 00 Praha 9 – Vysočany, IČ: 26547953, DIČ: 
CZ26547953 ve výši 5 000 Kč.       (pro 4, proti 4, zdržel se 1)

12/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje prodej obecního 
pozemku p. č. 2860/2 k. ú. Dolní Lánov vedený jako ostatní 
plocha o výměře 255 za cenu 175 bez DPH za . Tržní 2 2

m m
ocenění – cena obvyklá nemovitosti se pohybuje v rozmezí 
175 - 200 Kč bez DPH za .           (pro 9, proti 0, zdržel se 0)2 m

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1. Žádost o dotaci na stavbu chodníku 

               Místostarosta Ing. Tomáš Hanč v. r.

       Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r.

 Požár v obci 
   V červnu neznámý pachatel způsobil požár na 
pozemku obývaném panem Lubošem Buluškem na 
Kovářově. Při něm uhořeli oba koně, vycvičení pro práci
v lese, které pan Bulušek vlastnil. Shořely i veškeré cenné 
věci uložené v plechové garáži. 

Obrovská tragédie, která postihla tohoto člověka, se dotýká
i Obce Dolní Lánov, která je soudem určeným opatrovníkem 
pana Buluška. Zřídili jsme proto účet, který je pana Buluška, 
ale spravuje ho Obec, na který mohou lidé zasílat finanční 
dar. 

Velmi všem těmto dárcům děkujeme za jakýkoli příspěvek. 

            Kateřina Svatá, DiS.

 Odpadové hospodářství
 Umístění sběrných nádob a velkoobjemových 
kontejnerů po obci Dolní Lánov:

· U čp. 204 – plast, sklo 1x 1500 l

· U čp. 179 (autobusová zastávka pod kostelem) – plast 1x, 
sklo 1x 1100 l, papír 1x, plechovky 2x, oleje 1x

· U čp. 142 (restaurace Dřevěnka) – plast 1x, sklo 1x 1500 l, 
papír 1x

· Za obecním úřadem - plast 1x, sklo 1x 1500 l, papír 1x, 
plechovky 2x, oleje 1x, velkoobjemový kontejner 2x, 
nově během září 2023 kontejner na sběr oděvů, obuvi a 
textilu      

· U čp. 90 (prodejna potravin) – plast 1x, sklo 1x 1100 l, 
plechovky 2x, oleje 1x, kontejner na sběr oděvů, obuvi
a textilu

· U ZŠ a MŠ Dolní Lánov – papír 1x, plast 1x

· U čp. 234 (autobusová zastávka pod školou) - plast 1x, 
sklo 1x 1100 l, papír 1x

· U čp. 223 (nová zástavba rodinných domků) – plast 1x, 
sklo 1x 1500 l, papír 1x, plechovky 2x, oleje 1x

· U čp. 233 (autobusová zastávka) – plast 1x, sklo 1x 1500 l, 
papír 1x

Kovy
Pozemek vedle myslivny naproti Obecnímu úřadu Dolní 
Lánov, čp. 106.

Sběr biologických odpadů rostlinného původu
Sběr se zajišťuje celoročně. V období od 1. listopadu do 31. 
března následujícího kalendářního roku bude přizpůsobeno 
klimatickým podmínkám a množství produkovaných biolo-
gických odpadů. Dva velkoobjemové kontejnery jsou 
umístěny na pozemku p. č. 89 v k. ú. Dolní Lánov (plocha za 
garážemi u restaurace Dřevěnka):
- velkoobjemový kontejner určen pouze na trávu a listí

- velkoobjemový kontejner určen pouze na větve

Nově během srpna 2023 umístěny dva velkoobjemové 
kontejnery do prostranství za most směrem na Kunčice 
n. L:
- velkoobjemový kontejner určen pouze na trávu a listí

- velkoobjemový kontejner určen pouze na větve

Jedlé oleje a tuky
Lze odevzdávat do hnědých nádob k tomu určených
na stanovištích: 1x zastávka pod kostelem u čp. 179, 1x
za obecním úřadem, 1x u prodejny potravin v Dolním 
Lánově čp. 90, 1x nová zástavba rodinných domků u čp. 223.

Sběr a svoz nebezpečných složek komunálního odpadu
Lze odevzdávat za budovu obecního úřadu na sběrné místo 
nebezpečného odpadu – plechová buňka.

Sběr a svoz objemného odpadu
Lze odevzdávat do velkoobjemových kontejnerů za budovou 
obecního úřadu.

A opět - co je objemný odpad? Objemný odpad je ten druh 
našeho domácího odpadu, který nelze odkládat do 
kontejnerů na směsný ani tříděný odpad. Tímto druhem 
odpadu rozumíme například nábytek, koberce, linoleum, 
matrace, vany, umyvadla, záchodové mísy, rámy oken a dveří 
apod. Určitě sem nepatří tabulkové sklo a zrcadla, 
chemikálie a odpad, který je možno vhodit do standardních 
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KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: Ing. Tomáš Hanč

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Kateřina Svatá

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané
již po třetí se letos setkáváme na stránkách Zpravodaje.

Léto a prázdniny jsou za námi a nastupuje podzim se všemi 

svými barvami. 

V obci během léta probíhalo a stále pokračuje zpřesňování 
hranic v zastavěné části obce (dříve intravilánu). Je to 
opatření, které doplňuje již dříve započaté komplexní 
pozemkové úpravy, jež se však týkají zemědělské půdy, cest 
a protipovodňových opatření v nezastavěné části obce (dříve 
extravilánu). 

Zpřesňování hranic proběhne u každého z 303 domů v obci
a nově zaměřené body budou mít přesnost 3 (cca 14 cm).
V současnosti jsou všechny hranice převzaté při digitalizaci
z katastrální mapy s přesností bodů 8 (2880 mm). Dále se do 
mapy zakreslí a zaměří různé přestavby a změny, které jejich 
majitelé za desítky let „vytvořili“. To vše na náklady státu. 
Takto tedy bude digitální mapa opravdu odpovídat realitě
a zatím zdaleka ne všechny obce v České republice toto 
zpřesnění mají. 

V létě 2023 probíhala v obci každoroční údržba zeleně, 
opravy místních komunikací, rozšířili jsme síť místního 
rozhlasu do lokality u Svatých. Dále probíhá i údržba 
veřejného osvětlení (nový rozvaděč ve spodní části obce
a nová lampa v kopci směrem na Kunčice). Pod tímto 
kopcem (za mostem vlevo) byly nově nainstalovány dva 
kontejnery na bioodpad. V místě byla divoká skládka, kterou 
obec rekultivovala. Kontejnery budou pravidelně vyváženy
a jsou jeden na trávu i listí, druhý pak na větve. 

V srpnu zhotovitel zaslal zpracovanou změnu územního 
plánu, který bude na podzim veřejně projednán, případné 
změny ještě zapracovány a poté schváleny zastupitelstvem 
obce. 

Před prázdninami proběhl ve spolupráci se školou dětský
den na hřišti. Ve škole pak také zahradní slavnost a školáci
a skauti se účastnili „Noci kostelů“. Na hřišti několikrát 
soutěžili pejsci se svými pány při agility. Uprostřed prázdnin 
se konal koncert v kostele. Na začátku září proběhla na 

lánovském hřišti společná akce Sportovního klubu Dolní 
Lánov a Hospůdky na hřišti. Moc děkujeme všem 
sponzorům akce.

O všem, co se v obci děje, informujeme na stránkách obce, 
vývěsných plochách, Facebooku, v místním rozhlase, 
případně letácích v poštovních schránkách občanů. Velmi se 
osvědčila bezplatná aplikace „V obraze“, která toto vše 
zobrazuje a dává i upozorněním vědět o každém novém 
příspěvku.

Na závěr mi dovolte popřát vám příjemné prožití podzimních 
dnů, pevné zdraví a spokojený život, zaměstnancům školy
a dětem úspěšný nový školní rok. 

     Ing. Pavel Šimůnek, starosta obce

 Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov

 konaného dne 28. 6. 2023

1/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání
a zápisem pověřuje Evu Losenickou.

    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

2/3-23   Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrho-
vou komisi ve složení Jana Tumová, Jiří Maisner.                                                      

   (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

3/3-23  Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu 
usnesení z minulého jednání zastupitelstva dne 26. 4. 2023.

4/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření
č. 2/2023, č. 3/2023 a č. 4/2023.      (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

5/3-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Závěrečný účet obce 
za rok 2022 a Zprávu o výsledku hospodaření obce za rok 
2022 bez výhrad. Zastupitelé obce vyslovili souhlas
s celoročním hospodařením Obce Dolní Lánov. 
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

6/3-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Příkazní smlouvu č. PS 
2358715144 ohledně administrace žádosti o dotaci „Dolní 
Lánov - Chodník pro pěší podél silnici III/32552 – (od čp. 56 
po zastávku BUS ZD)“ mezi Obcí Dolní Lánov a firmou 
Profesionálové, a. s., se sídlem Haškova 1714/3, 500 02 
Hradec Králové, IČO: 28806123, DIČ: CZ28806123.
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

Z ÚŘADU
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 Poděkování
 Sbor pro  občanské záležitosti 
Dolního Lánova přišel popřát paní 
Miroslavě Jiřičkové, nejstarší obyva-
telce obce, k jejím 96. narozeninám, 
které oslavila dne 19. července 2023.
Děkujeme Sboru za krásnou kytici

a dárek a naší oslavenkyni ze srdce 
přejeme hodně zdraví a spokojenosti.

        Rodina Jiřičkova

 At le t ický  trojboj
 a štafety
V úterý 13. června se náš smíšený 
čtyřčlenný tým vydal společně
s dalšími týmy ze školy z Lánova na 
okresní atletický trojboj a štafetu do 
Trutnova. Soutěžilo se ve třech 
disciplínách – ve sprintu na 50 m, hodu 
míčkem, skoku dalekém a ve štafetě 4 x 
60 m. Do soutěže bylo přihlášeno 20 
týmů. Konkurence byla veliká.  

Náš tým, ve složení dvě dívky a dva 
chlapci (Anita Blažejová, Amanda 

Turková, Dominik Kejzlar a Josef 
Michálek) obsadil 7. místo. Děti 
předvedly výborné výkony.

Sportovcům děkujeme za skvělý 
přístup a reprezentaci školy. Budeme 
se těšit na další atletické soutěže.

           Anita Blažejová

 Na kole na 
 harteckou alej

Ve středu 7. června jsme se čtrnácti 
žáky vyrazili na tradiční závod ,,Běh 
harteckou alejí.“ Letos jsme to pojali 
opravdu sportovně a přijeli na závody 
na kole přes hartecký les. Pro všechny 
to byl nezapomenutelný zážitek.

Závodníky čekala trať v délce 1 km. 
Jednotlivé kategorie startovaly 
hromadně. Letošního 20. ročníku se 

zúčastnilo přes 400 běžců ze základ-
ních škol Vrchlabí a okolí. Naši spor-
tovci dali do závodu vše a vybojovali si 
několik pěkných umístění do 10. místa. 
Nejlépe si vedli: Anita Blažejová – 5. 
místo, Laura Blažejová – 6. místo, 
Dominik Kejzlar – 8. místo a Amanda 
Turková – 9. místo. Dobře se dařilo
i dalším našim běžcům a běžkyním. 
Všem závodníkům gratulujeme za 
výbornou reprezentaci školy. 

Veliké poděkování patří i ostatním 
spolužákům a učitelkám ze školy, kteří 
přišli závodníky podpořit a dorazili
za námi pěšky přes hartecký les.

           Anita Blažejová

 Střípky ze školních
 letních táborů
Jak již to bývá na naší škole tradicí,
i o letošních prázdninách jsme si
v červenci užili dva školní zážitkové 
tábory plné dobrodružství a sporto-
vání. Od pondělí 17. července do pátku 
21. července proběhl tábor na horské 
chatě Hanapetr. V druhém týdnu od
24. července do 28. července násle-
doval zážitkový tábor plný výletů
a pohybových her.

První týden na horské chatě Hanapetr
v Krkonoších se nesl v duchu celotábo-
rové hry ,,Brána do světa her je zpět“. 
Hned v pondělí odpoledne jsme se 
dostali kouzelným tunelem do světa 
plného záhad, tajemství a nečekaných 
nástrah. Dobrodružnou cestou nás 
provázeli Šalamoun a Grifon: Šala-

moun (nadpozemská sova), která nám 
po celou dobu dávala důležité rady, 
nápovědy, ale také těžké hádanky; 
Grifon, náš ochránce tábora a strážce 
pokladu nás zase doprovázel na 
dobrodružných cestách. Naším úkolem 
bylo získat sedm klíčů, sedm štítů
a sedm mečů, díky kterým jsme získali 
závěrečné indicie a kouzelný prsten ke 
ztracenému pokladu. Bylo zapotřebí 
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Z týdnu na Hanapetru.

kontejnerů na tříděný odpad – plast, 
papír, sklo, biologicky rozložitelný 
odpad,  jedlé oleje a tuky, plechovky
a konzervy, dále kovy, pneumatiky, 
elektroodpad, hlína, dřevo, popel
a stavební odpad.

Zpětný odběr elektroodpadu – veškeré 
malé, velké, drobné elektrozařízení, 
přenosné baterie, akumulátory  
Lze odevzdávat za budovu obecního 
úřadu na místo zpětného odběru - 
plechová buňka.

Drobný kovový odpad - plechovky, 
konzervy
Lze odevzdávat do hnědých a zelených 
nádob k tomu určených na stano-
vištích: 2x zastávka pod kostelem u čp. 
179, 2x za obecním úřadem, 2x
u prodejny potravin v Dolním Lánově 
čp. 90, 2x nová zástavba rodinných 
domků u čp. 223.

Nádoby na drobné kovové obaly - 
patří sem např. plechovky od nápojů
a konzervy, kovové tuby, alobal, kovo-
vé zátky, hřebíky, šroubky, kancelářské 
sponky. Nelze zde odkládat větší kusy 
kovového odpadu vzniklého např. při 
rekonstrukcích a opravách domác-
ností. Velké a těžké kusy železa, 
případně jiných slitin, patří na místo 
pro kovy - naproti obecnímu úřadu
u myslivny. Prosíme všechny, aby dbali 
na maximální čistotu obalů a kovových 
odpadů, odkládaných do nádob. 

Pneumatiky
Obec Dolní Lánov nezajišťuje jejich 
sběr, nepatří do velkoobjemového 
kontejneru! K tomu jsou určena sběrná 
místa zpětného odběru pneumatik.

Příslušné místo najdete na
h t t p s : / / w w w. e l t m a . c z / s b e r n a -
mista#map (např. Pneuservis Pavel 
Kraus v Čisté v Krkonoších, Pneu-
servis Vladimír Vencl ve Vrchlabí, Jan 
Ott v Prostředním Lánově).

Oděvy
Kontejner  u prodejny potravin
v Dolním Lánově čp. 90 zajišťuje firma 
TextilEco, a. s.:
1x kontejner u prodejny potravin Dolní 
Lánov čp. 90
1x za obecním úřadem (bude umístěn 
během září 2023)

Stavební odpad
Obec Dolní Lánov nezajišťuje jeho 
sběr, nepatří do velkoobjemového 
kontejneru! Jedná se o stavební odpad, 
suť, obklady, dlažbu, lepenku. Něco, 

jako např. lepenka, patří na skládku
v Dolní Branné. Stavební odpad 
zpracovávají specializované firmy
a také sběrné dvory, viz např.: 
ENVISTONE, spol. s r. o., Lánovská, 
Vrchlabí, mobil 777 810 392

- příjem stavebních a demoličních 
odpadů na recyklační středisko, prodej 
recyklátů, písku a zeminy, drcení
a třídění stavebních sutí mobilním 
drtičem

Recyklační středisko stavebních 
materiálů - TOMAN, spol. s r. o., 
Dolní Lánov čp. 80, mobil 739 710 000

- uložení zeminy, betonu, sutě, 
kameniva, pronájem kontejnerů včetně 
odvozu, prodej recyklátů různých 
frakcí, hlíny, stavební sutí, kameniva
a písku

Upozorňujeme občany ,  že dva 
velkoobjemové kontejnery za obecním 
úřadem jsou monitorovány kame-
rovým systémem. Vzhledem ke stále se 
hromadícímu odpadu na místech, která 
k tomu nejsou určená, obecní úřad 
plánuje umístění kamer na pozemku
p. č. 89 v k. ú. Dolní Lánov (plocha za 
garážemi u restaurace Dřevěnka)
a u kontejneru, který je umístěn u 
hřbitova. V tomto kontejneru se stále 
objevuje suť, gauče a další věci, které 
sem nepatří. Tento kontejner je určen 
pro odpad související s provozem 
hřbitova.

Kamery jsou pravidelně kontrolo-
vány. Pokud je zjištěno, že někdo 
ukládal do kontejneru něco, co tam 
nepatří, věc je dále postoupena Policii 
ČR ve Vrchlabí a následně na přestup-
kové oddělení Městského úřadu
ve Vrchlabí. Podle § 61 zákona 
541/2020 Sb., o odpadech je každý 
povinen odpad nebo movitou věc, které 
předává do obecního systému, odklá-
dat na místa určená Obcí, v souladu
s povinnostmi stanovenými pro daný 
druh, kategorii nebo materiál odpadu 
nebo movitých věcí, danými tímto 
zákonem a obecně závaznou vyhláš-
kou obce, je-li vydána. Pokud tak 
fyzická osoba nečiní, dopouští se tím 
přestupku podle zákona o odpadech,
za který lze uložit pokutu až do výše 
50.000 Kč. 

Právnické a podnikající fyzické 
osoby podnikající na území obce 
nejsou zapojeny do systému odpa-
dového hospodářství obce, a proto 
pro ně platí, že každá tato osoba 
produkující komunální odpad nebo 

odpady z obalů z papíru, plastů, skla, 
kovů atd. musí doložit, jak s těmito 
odpady nakládá (buď má uzavřenou 
smlouvu s příslušnou společností, 
která mu likvidaci zajistí, nebo 
doloží doklady o uložení u přísluš-
ných společností).

Upozorňujeme občany, že několik 
hříšníků již skončilo na přestupkovém 
řízení na Městském úřadu ve Vrchlabí
z důvodu netřídění nebo odkládání 
odpadu na místa, která k tomu nejsou 
určená. Takto vzniklá situace opravdu 
není nikomu příjemná, a proto apeluji 
na občany, aby zvážili, kam který 
odpad odkládají. Myslím si, že obecní 
úřad v Dolním Lánově zajišťuje všem 
maximální vytřídění a uložení odpadu 
na místa k tomu určená. Samozřejmě
v tom budeme i nadále pokračovat,
a proto bude během 2 měsíců nově 
umístěn kontejner na sběr oděvů, obuvi 
a textilu za obecní úřad v Dolním 
Lánově a během srpna budou umístěny 
nově 2 kontejnery na bioodpad (jeden 
na větve a druhý na trávu) na plochu
za mostem směrem na Kunčice.

Celkový přehled naleznete i na strán-
kách obce Dolní Lánov
www.dolnilanov.cz v sekci „OBEC – 
ODPADY“. 

Splatnost poplatku dle Obecně 
závazné vyhlášky č. 2/2021 o míst-
ním poplatku za obecní systém odpa-
dového hospodářství je do 30. 9. 
2023. 

Výše poplatku je 500,- na trvale 
hlášenou osobu.

    Martina Schoberová – účetní 
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Kontejner u hřbitova
– to už je opravdu
vrchol! Myslíte si,
že toto je odpad
ze hřbitova?
Sáhněte si prosím
všichni do svědomí,
takto se opravdu 
třídit odpad nedá.
Děkuji
za pochopení.
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harteckou alejí.“ Letos jsme to pojali 
opravdu sportovně a přijeli na závody 
na kole přes hartecký les. Pro všechny 
to byl nezapomenutelný zážitek.

Závodníky čekala trať v délce 1 km. 
Jednotlivé kategorie startovaly 
hromadně. Letošního 20. ročníku se 

zúčastnilo přes 400 běžců ze základ-
ních škol Vrchlabí a okolí. Naši spor-
tovci dali do závodu vše a vybojovali si 
několik pěkných umístění do 10. místa. 
Nejlépe si vedli: Anita Blažejová – 5. 
místo, Laura Blažejová – 6. místo, 
Dominik Kejzlar – 8. místo a Amanda 
Turková – 9. místo. Dobře se dařilo
i dalším našim běžcům a běžkyním. 
Všem závodníkům gratulujeme za 
výbornou reprezentaci školy. 

Veliké poděkování patří i ostatním 
spolužákům a učitelkám ze školy, kteří 
přišli závodníky podpořit a dorazili
za námi pěšky přes hartecký les.

           Anita Blažejová

 Střípky ze školních
 letních táborů
Jak již to bývá na naší škole tradicí,
i o letošních prázdninách jsme si
v červenci užili dva školní zážitkové 
tábory plné dobrodružství a sporto-
vání. Od pondělí 17. července do pátku 
21. července proběhl tábor na horské 
chatě Hanapetr. V druhém týdnu od
24. července do 28. července násle-
doval zážitkový tábor plný výletů
a pohybových her.

První týden na horské chatě Hanapetr
v Krkonoších se nesl v duchu celotábo-
rové hry ,,Brána do světa her je zpět“. 
Hned v pondělí odpoledne jsme se 
dostali kouzelným tunelem do světa 
plného záhad, tajemství a nečekaných 
nástrah. Dobrodružnou cestou nás 
provázeli Šalamoun a Grifon: Šala-

moun (nadpozemská sova), která nám 
po celou dobu dávala důležité rady, 
nápovědy, ale také těžké hádanky; 
Grifon, náš ochránce tábora a strážce 
pokladu nás zase doprovázel na 
dobrodružných cestách. Naším úkolem 
bylo získat sedm klíčů, sedm štítů
a sedm mečů, díky kterým jsme získali 
závěrečné indicie a kouzelný prsten ke 
ztracenému pokladu. Bylo zapotřebí 
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Z týdnu na Hanapetru.

kontejnerů na tříděný odpad – plast, 
papír, sklo, biologicky rozložitelný 
odpad,  jedlé oleje a tuky, plechovky
a konzervy, dále kovy, pneumatiky, 
elektroodpad, hlína, dřevo, popel
a stavební odpad.

Zpětný odběr elektroodpadu – veškeré 
malé, velké, drobné elektrozařízení, 
přenosné baterie, akumulátory  
Lze odevzdávat za budovu obecního 
úřadu na místo zpětného odběru - 
plechová buňka.

Drobný kovový odpad - plechovky, 
konzervy
Lze odevzdávat do hnědých a zelených 
nádob k tomu určených na stano-
vištích: 2x zastávka pod kostelem u čp. 
179, 2x za obecním úřadem, 2x
u prodejny potravin v Dolním Lánově 
čp. 90, 2x nová zástavba rodinných 
domků u čp. 223.

Nádoby na drobné kovové obaly - 
patří sem např. plechovky od nápojů
a konzervy, kovové tuby, alobal, kovo-
vé zátky, hřebíky, šroubky, kancelářské 
sponky. Nelze zde odkládat větší kusy 
kovového odpadu vzniklého např. při 
rekonstrukcích a opravách domác-
ností. Velké a těžké kusy železa, 
případně jiných slitin, patří na místo 
pro kovy - naproti obecnímu úřadu
u myslivny. Prosíme všechny, aby dbali 
na maximální čistotu obalů a kovových 
odpadů, odkládaných do nádob. 

Pneumatiky
Obec Dolní Lánov nezajišťuje jejich 
sběr, nepatří do velkoobjemového 
kontejneru! K tomu jsou určena sběrná 
místa zpětného odběru pneumatik.

Příslušné místo najdete na
h t t p s : / / w w w. e l t m a . c z / s b e r n a -
mista#map (např. Pneuservis Pavel 
Kraus v Čisté v Krkonoších, Pneu-
servis Vladimír Vencl ve Vrchlabí, Jan 
Ott v Prostředním Lánově).

Oděvy
Kontejner  u prodejny potravin
v Dolním Lánově čp. 90 zajišťuje firma 
TextilEco, a. s.:
1x kontejner u prodejny potravin Dolní 
Lánov čp. 90
1x za obecním úřadem (bude umístěn 
během září 2023)

Stavební odpad
Obec Dolní Lánov nezajišťuje jeho 
sběr, nepatří do velkoobjemového 
kontejneru! Jedná se o stavební odpad, 
suť, obklady, dlažbu, lepenku. Něco, 

jako např. lepenka, patří na skládku
v Dolní Branné. Stavební odpad 
zpracovávají specializované firmy
a také sběrné dvory, viz např.: 
ENVISTONE, spol. s r. o., Lánovská, 
Vrchlabí, mobil 777 810 392

- příjem stavebních a demoličních 
odpadů na recyklační středisko, prodej 
recyklátů, písku a zeminy, drcení
a třídění stavebních sutí mobilním 
drtičem

Recyklační středisko stavebních 
materiálů - TOMAN, spol. s r. o., 
Dolní Lánov čp. 80, mobil 739 710 000

- uložení zeminy, betonu, sutě, 
kameniva, pronájem kontejnerů včetně 
odvozu, prodej recyklátů různých 
frakcí, hlíny, stavební sutí, kameniva
a písku

Upozorňujeme občany ,  že dva 
velkoobjemové kontejnery za obecním 
úřadem jsou monitorovány kame-
rovým systémem. Vzhledem ke stále se 
hromadícímu odpadu na místech, která 
k tomu nejsou určená, obecní úřad 
plánuje umístění kamer na pozemku
p. č. 89 v k. ú. Dolní Lánov (plocha za 
garážemi u restaurace Dřevěnka)
a u kontejneru, který je umístěn u 
hřbitova. V tomto kontejneru se stále 
objevuje suť, gauče a další věci, které 
sem nepatří. Tento kontejner je určen 
pro odpad související s provozem 
hřbitova.

Kamery jsou pravidelně kontrolo-
vány. Pokud je zjištěno, že někdo 
ukládal do kontejneru něco, co tam 
nepatří, věc je dále postoupena Policii 
ČR ve Vrchlabí a následně na přestup-
kové oddělení Městského úřadu
ve Vrchlabí. Podle § 61 zákona 
541/2020 Sb., o odpadech je každý 
povinen odpad nebo movitou věc, které 
předává do obecního systému, odklá-
dat na místa určená Obcí, v souladu
s povinnostmi stanovenými pro daný 
druh, kategorii nebo materiál odpadu 
nebo movitých věcí, danými tímto 
zákonem a obecně závaznou vyhláš-
kou obce, je-li vydána. Pokud tak 
fyzická osoba nečiní, dopouští se tím 
přestupku podle zákona o odpadech,
za který lze uložit pokutu až do výše 
50.000 Kč. 

Právnické a podnikající fyzické 
osoby podnikající na území obce 
nejsou zapojeny do systému odpa-
dového hospodářství obce, a proto 
pro ně platí, že každá tato osoba 
produkující komunální odpad nebo 

odpady z obalů z papíru, plastů, skla, 
kovů atd. musí doložit, jak s těmito 
odpady nakládá (buď má uzavřenou 
smlouvu s příslušnou společností, 
která mu likvidaci zajistí, nebo 
doloží doklady o uložení u přísluš-
ných společností).

Upozorňujeme občany, že několik 
hříšníků již skončilo na přestupkovém 
řízení na Městském úřadu ve Vrchlabí
z důvodu netřídění nebo odkládání 
odpadu na místa, která k tomu nejsou 
určená. Takto vzniklá situace opravdu 
není nikomu příjemná, a proto apeluji 
na občany, aby zvážili, kam který 
odpad odkládají. Myslím si, že obecní 
úřad v Dolním Lánově zajišťuje všem 
maximální vytřídění a uložení odpadu 
na místa k tomu určená. Samozřejmě
v tom budeme i nadále pokračovat,
a proto bude během 2 měsíců nově 
umístěn kontejner na sběr oděvů, obuvi 
a textilu za obecní úřad v Dolním 
Lánově a během srpna budou umístěny 
nově 2 kontejnery na bioodpad (jeden 
na větve a druhý na trávu) na plochu
za mostem směrem na Kunčice.

Celkový přehled naleznete i na strán-
kách obce Dolní Lánov
www.dolnilanov.cz v sekci „OBEC – 
ODPADY“. 

Splatnost poplatku dle Obecně 
závazné vyhlášky č. 2/2021 o míst-
ním poplatku za obecní systém odpa-
dového hospodářství je do 30. 9. 
2023. 

Výše poplatku je 500,- na trvale 
hlášenou osobu.

    Martina Schoberová – účetní 
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Kontejner u hřbitova
– to už je opravdu
vrchol! Myslíte si,
že toto je odpad
ze hřbitova?
Sáhněte si prosím
všichni do svědomí,
takto se opravdu 
třídit odpad nedá.
Děkuji
za pochopení.



Myslivci z Dolního Lánova přejí svým 
spoluobčanům a přátelům přírody 
prožití krásných chvil a zážitků při 
pobytu v terénu, které nám příroda 
každoročně v tomto období připravuje. 
My se jí za to naopak odvděčíme svým 
ohleduplným chováním k ní a jejím 
lesním a polním obyvatelům. 

Myslivci rádi od veřejnosti vykoupí 
jakékoliv množství kaštanů.

        S přáním myslivosti a přírodě zdar
                     Miloslav Tomíček 

 Památky na mlynáře
 z Kostelního mlýna
 čp. 166
Mohutný pískovec s nápisem Io. 

Ullmann, A. 1833 je usazen ve stěně 

bývalého náhonu, kterým proudila 

voda k mlýnu (dle posledního majitele 

Stillerovu) čp. 166 v Dolním Lánově, 

na jehož místě dnes stojí dům čp. 266 

Jiřího Barka. 

V knize o Lánovech z r. 2020 se na 
straně 132 – 133 dočteme, že tento 
mlýn, zvaný také jako Kostelní, prošel 
rukama několika majitelů. Mezi nimi je 
od r. 1746 uveden i Johann Ullmann a 
později jeho syn Josef Ullmann. Další 
Josef jej získal v r. 1821. Možná to byl 
právě on, kdo se jako Io. Ullmann 
nechal do kamene svého náhonu 
zvěčnit.

Rodina Těhníkových, bydlící poblíž, 
by ráda bortící se zeď časem narovnala 
a opravila.

Památkou na tento mlýn jsou také dva 
kameny s vytesanými letopočty 1818 a 
Anno 1737 T. B., nalezené panem 
Barkem při úpravě terénu, před 
stavbou jeho domu. Oba zasadil do 
schodiště . 

Kámen s rokem 1818 se na budově 
starého mlýna nacházel na jižní štítové 
straně, vpravo nahoře u rohu střechy, 
jak dokládá obrázek z r. 1935 od 
neznámého autora, nyní v soukromé 
sbírce. Roku 1818 byl mlýn rovněž v 
rukou rodiny Ullmannových. Dál v 
minulosti, mezi lety 1679 a 1743 
vlastnila mlýn rodina Bittnerových, 
roku 1737 pak konkrétně Tobias 
Bittner, jenž mlýn provozoval 30 let.

Pan Bark při terénních úpravách 
vydoloval pískovců pocházejících ze 

mlýna celou hromadu. Jeden z nich, krásný červený, nedávno věnoval Lánovu na 
podstavec sochy Panny Marie. 

Mlýn tedy svým způsobem žije dál.
                                 Karolina Boková 

27

volit rozhodnutí chytře a odvážně, 
neboť každý měl jen tři životy. Pokud 
by jen jeden z nás o všechny tři životy 
přišel, bylo by vše ztraceno. Čekalo nás 
plno sportovních her, překonávání 
překážek, luštění rébusů a hádanek, 
běžeckých závodů v gladiátoru
a nočích stezek odvahy. V džungli nás 
přepadávali domorodci a ohrožovala 
nebezpečná zvířata. Naštěstí jsme vše 
překonali, protože jsme společně 
spolupracovali, podporovali se navzá-
jem a pomáhali si. Samozřejmě 
nechyběly zábavné večerní programy, 
veselé hry, diskotéka a táborák u ohně. 
V pátek se každý z nás mohl těšit na 
zasloužený poklad. Prožili jsme dny 
plné kouzelné atmosféry. 

V druhém týdnu nás čekaly horské 
výlety, sportovní hry a tradiční lesní 
cyklovýlet za pokladem. Týden to byl 
vskutku pestrý. Navštívili jsme Baldův 
svět v Mladých Bukách, vydali jsme se 
na turistický výlet na Žalý a zpět pěšky 
přes Kněžice do Vrchlabí. Ve středu 
následovala cesta vlakem do Chlumce 
nad Cidlinou, kde jsme prožili zábavný 
den ve Fajnparku. Ve čtvrtek jsme 
cestovali na horských kolech po 
lesních cestách, překonávali vodní 
překážky, luštili rébusy, hráli pohy-
bové hry a v závěru se dostali až
k pokladu. Poslední den jsme zakončili 
ve vrchlabském aquaparku, kde jsme si 
užili všech vodních atrakcí a plavání,
a poté jsme se vydali pěšky do Lánova.  

Na školních zážitkových táborech jsme 
společně prožili báječné letní dny plné 
dobrodružství, zážitků a radosti.
I o prázdninách může být se školou 
veselo. Děkuji všem dětem, rodičům
a vedoucím za skvělou spolupráci
a nezapomenutelné táborové dny. 

          Anita Blažejová

 Nevíte, co
 podniknout v
 deštivém počasí?
Neváhejte a přijďte si přečíst pěknou 
knihu. Naše knihovna vám nabízí 
mnoho zajímavých titulů, které 
průběžně obměňujeme a ještě, díky 
výměnnému programu s městskou 
knihovnou Trutnov, třikrát ročně 
obohacujeme. 

Máme více než 3000 knih k zapůjčení 
zdarma. Naleznete u nás detektivky pro 
milovníky napětí, romány i poezii pro 
romantické duše, klasickou literaturu 
pro školáky do čtenářských deníků, 
dětskou literaturu, životopisná díla, 
kuchařky atd.

O prázdninách jsme rozšířili nabídku o 
díla od oblíbených autorů historických 
románů a detektivek. Nově nabízíme 
také deskové hry pro celou rodinu. Pro 
ty, kteří raději poslouchají, nebo 
nemají čas číst, máme audioknihy. 

Budeme se těšit na malé i velké 
čtenáře. Knihovna je otevřena každou 
středu od 14 do 17 hodin. 

          Kateřina Svatá, DiS., knihovnice

 Myslivecký spolek 
 Malá Sněžka
 Dolní Lánov
A je za námi druhá polovina letošního 
roku, kdy nastává podzim a tedy 
období, kdy myslivci dokončují 
některé své činnosti, které je nutné vůči 
přírodě plnit v létě, a úkoly, které si 
naplánovali na začátku mysliveckého 
roku. Byly provedeny úklidy a opravy, 
případně stavby nových krmných 
zařízení pro lesní zvěř. Zabezpečilo se 
také dostatečné množství kvalitního 
krmiva pro zimní období (sena), 

nasušily letniny (kopřivy, maliní 
apod.). Dále se jednalo o údržbu a péči
o myslivecký majetek, ale i zajištění 
společenských aktivit spolku, jako 
například pravidelné setkání rodin-
ných příslušníků myslivců, přátel
a kamarádů z okolních mysliveckých 
spolků, tzv. Jarní vánek. Myslivecký 
spolek spoluorganizoval v obci spor-
tovní akci (nohejbal), ve spolupráci se 
základní školou den dětí a jarní sběr 
železa po obci.

Dolnolánovští myslivci již tradičně ve 
spolupráci s Okresním mysliveckým 
spolkem organizovali a zajišťovali
17. a 18. června kynologickou akci
O pohár OMS Trutnov, a to lesní 
zkoušky malých plemen loveckých
psů a barvářské zkoušky loveckých 
plemen. Jednalo se o akci náročnou
na organizaci a zajištění pohoštění pro 
účastníky soutěže, rozhodčí a návštěv-
níky akce, kterých bylo několik 
desítek. Že se myslivcům akci podařilo 
velmi dobře zajistit, bylo patrno
z kladných ohlasů účastníků a hostů 
kynologické akce. 

Příchodem podzimu končí myslivcům 
plánovaný odstřel srnců a začíná 
odstřel srnčí zvěře holé (přestárlých
a nevodících srn a slabých srnčat, které 
by pravděpodobně nepřežily zimní 
období). Ve schváleném ročním plánu 
mají dolnolánovští myslivci povolený 
odstřel jelení zvěře, kterému se věnují 
též v podzimním období. Průběžně 
celý rok věnují členové našeho 
mysliveckého spolku snižování stavů 
černé zvěře a zvěře škodné. Probíhá 
odlov divokých kachen a od listopadu 
jsou organizované společné hony na 
zajíce. 

Během října se začíná s přikrmováním 
lesní zvěře jádrem (oves), aby byla 
zvěř důkladně připravena na čas 
strádání, tj. zimu. Do konce října jsou 
krmná zařízení doplněna senem.

Ani na podzim nezapomínají dolno-
lánovští myslivci na organizování 
sportovně-společenských akcí, jako je 
rozloučení s létem - nohejbal řeme-
slníků a 3. 11. 2023 tradiční setkání
s občany u kapličky sv. Huberta.
21. října 2023 pak v Dolním Lánově 
proběhne další myslivecká kynolo-
gická akce ve spolupráci s OMS 
Trutnov – barvářské zkoušky honičů.

26

DĚNÍ V OBCI

Zážitkový tábor.



Myslivci z Dolního Lánova přejí svým 
spoluobčanům a přátelům přírody 
prožití krásných chvil a zážitků při 
pobytu v terénu, které nám příroda 
každoročně v tomto období připravuje. 
My se jí za to naopak odvděčíme svým 
ohleduplným chováním k ní a jejím 
lesním a polním obyvatelům. 

Myslivci rádi od veřejnosti vykoupí 
jakékoliv množství kaštanů.

        S přáním myslivosti a přírodě zdar
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 z Kostelního mlýna
 čp. 166
Mohutný pískovec s nápisem Io. 
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bývalého náhonu, kterým proudila 

voda k mlýnu (dle posledního majitele 

Stillerovu) čp. 166 v Dolním Lánově, 

na jehož místě dnes stojí dům čp. 266 

Jiřího Barka. 

V knize o Lánovech z r. 2020 se na 
straně 132 – 133 dočteme, že tento 
mlýn, zvaný také jako Kostelní, prošel 
rukama několika majitelů. Mezi nimi je 
od r. 1746 uveden i Johann Ullmann a 
později jeho syn Josef Ullmann. Další 
Josef jej získal v r. 1821. Možná to byl 
právě on, kdo se jako Io. Ullmann 
nechal do kamene svého náhonu 
zvěčnit.

Rodina Těhníkových, bydlící poblíž, 
by ráda bortící se zeď časem narovnala 
a opravila.

Památkou na tento mlýn jsou také dva 
kameny s vytesanými letopočty 1818 a 
Anno 1737 T. B., nalezené panem 
Barkem při úpravě terénu, před 
stavbou jeho domu. Oba zasadil do 
schodiště . 

Kámen s rokem 1818 se na budově 
starého mlýna nacházel na jižní štítové 
straně, vpravo nahoře u rohu střechy, 
jak dokládá obrázek z r. 1935 od 
neznámého autora, nyní v soukromé 
sbírce. Roku 1818 byl mlýn rovněž v 
rukou rodiny Ullmannových. Dál v 
minulosti, mezi lety 1679 a 1743 
vlastnila mlýn rodina Bittnerových, 
roku 1737 pak konkrétně Tobias 
Bittner, jenž mlýn provozoval 30 let.

Pan Bark při terénních úpravách 
vydoloval pískovců pocházejících ze 

mlýna celou hromadu. Jeden z nich, krásný červený, nedávno věnoval Lánovu na 
podstavec sochy Panny Marie. 

Mlýn tedy svým způsobem žije dál.
                                 Karolina Boková 
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volit rozhodnutí chytře a odvážně, 
neboť každý měl jen tři životy. Pokud 
by jen jeden z nás o všechny tři životy 
přišel, bylo by vše ztraceno. Čekalo nás 
plno sportovních her, překonávání 
překážek, luštění rébusů a hádanek, 
běžeckých závodů v gladiátoru
a nočích stezek odvahy. V džungli nás 
přepadávali domorodci a ohrožovala 
nebezpečná zvířata. Naštěstí jsme vše 
překonali, protože jsme společně 
spolupracovali, podporovali se navzá-
jem a pomáhali si. Samozřejmě 
nechyběly zábavné večerní programy, 
veselé hry, diskotéka a táborák u ohně. 
V pátek se každý z nás mohl těšit na 
zasloužený poklad. Prožili jsme dny 
plné kouzelné atmosféry. 

V druhém týdnu nás čekaly horské 
výlety, sportovní hry a tradiční lesní 
cyklovýlet za pokladem. Týden to byl 
vskutku pestrý. Navštívili jsme Baldův 
svět v Mladých Bukách, vydali jsme se 
na turistický výlet na Žalý a zpět pěšky 
přes Kněžice do Vrchlabí. Ve středu 
následovala cesta vlakem do Chlumce 
nad Cidlinou, kde jsme prožili zábavný 
den ve Fajnparku. Ve čtvrtek jsme 
cestovali na horských kolech po 
lesních cestách, překonávali vodní 
překážky, luštili rébusy, hráli pohy-
bové hry a v závěru se dostali až
k pokladu. Poslední den jsme zakončili 
ve vrchlabském aquaparku, kde jsme si 
užili všech vodních atrakcí a plavání,
a poté jsme se vydali pěšky do Lánova.  

Na školních zážitkových táborech jsme 
společně prožili báječné letní dny plné 
dobrodružství, zážitků a radosti.
I o prázdninách může být se školou 
veselo. Děkuji všem dětem, rodičům
a vedoucím za skvělou spolupráci
a nezapomenutelné táborové dny. 

          Anita Blažejová

 Nevíte, co
 podniknout v
 deštivém počasí?
Neváhejte a přijďte si přečíst pěknou 
knihu. Naše knihovna vám nabízí 
mnoho zajímavých titulů, které 
průběžně obměňujeme a ještě, díky 
výměnnému programu s městskou 
knihovnou Trutnov, třikrát ročně 
obohacujeme. 

Máme více než 3000 knih k zapůjčení 
zdarma. Naleznete u nás detektivky pro 
milovníky napětí, romány i poezii pro 
romantické duše, klasickou literaturu 
pro školáky do čtenářských deníků, 
dětskou literaturu, životopisná díla, 
kuchařky atd.

O prázdninách jsme rozšířili nabídku o 
díla od oblíbených autorů historických 
románů a detektivek. Nově nabízíme 
také deskové hry pro celou rodinu. Pro 
ty, kteří raději poslouchají, nebo 
nemají čas číst, máme audioknihy. 

Budeme se těšit na malé i velké 
čtenáře. Knihovna je otevřena každou 
středu od 14 do 17 hodin. 

          Kateřina Svatá, DiS., knihovnice

 Myslivecký spolek 
 Malá Sněžka
 Dolní Lánov
A je za námi druhá polovina letošního 
roku, kdy nastává podzim a tedy 
období, kdy myslivci dokončují 
některé své činnosti, které je nutné vůči 
přírodě plnit v létě, a úkoly, které si 
naplánovali na začátku mysliveckého 
roku. Byly provedeny úklidy a opravy, 
případně stavby nových krmných 
zařízení pro lesní zvěř. Zabezpečilo se 
také dostatečné množství kvalitního 
krmiva pro zimní období (sena), 

nasušily letniny (kopřivy, maliní 
apod.). Dále se jednalo o údržbu a péči
o myslivecký majetek, ale i zajištění 
společenských aktivit spolku, jako 
například pravidelné setkání rodin-
ných příslušníků myslivců, přátel
a kamarádů z okolních mysliveckých 
spolků, tzv. Jarní vánek. Myslivecký 
spolek spoluorganizoval v obci spor-
tovní akci (nohejbal), ve spolupráci se 
základní školou den dětí a jarní sběr 
železa po obci.

Dolnolánovští myslivci již tradičně ve 
spolupráci s Okresním mysliveckým 
spolkem organizovali a zajišťovali
17. a 18. června kynologickou akci
O pohár OMS Trutnov, a to lesní 
zkoušky malých plemen loveckých
psů a barvářské zkoušky loveckých 
plemen. Jednalo se o akci náročnou
na organizaci a zajištění pohoštění pro 
účastníky soutěže, rozhodčí a návštěv-
níky akce, kterých bylo několik 
desítek. Že se myslivcům akci podařilo 
velmi dobře zajistit, bylo patrno
z kladných ohlasů účastníků a hostů 
kynologické akce. 

Příchodem podzimu končí myslivcům 
plánovaný odstřel srnců a začíná 
odstřel srnčí zvěře holé (přestárlých
a nevodících srn a slabých srnčat, které 
by pravděpodobně nepřežily zimní 
období). Ve schváleném ročním plánu 
mají dolnolánovští myslivci povolený 
odstřel jelení zvěře, kterému se věnují 
též v podzimním období. Průběžně 
celý rok věnují členové našeho 
mysliveckého spolku snižování stavů 
černé zvěře a zvěře škodné. Probíhá 
odlov divokých kachen a od listopadu 
jsou organizované společné hony na 
zajíce. 

Během října se začíná s přikrmováním 
lesní zvěře jádrem (oves), aby byla 
zvěř důkladně připravena na čas 
strádání, tj. zimu. Do konce října jsou 
krmná zařízení doplněna senem.

Ani na podzim nezapomínají dolno-
lánovští myslivci na organizování 
sportovně-společenských akcí, jako je 
rozloučení s létem - nohejbal řeme-
slníků a 3. 11. 2023 tradiční setkání
s občany u kapličky sv. Huberta.
21. října 2023 pak v Dolním Lánově 
proběhne další myslivecká kynolo-
gická akce ve spolupráci s OMS 
Trutnov – barvářské zkoušky honičů.
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Zážitkový tábor.



přírodního a (většinově) architektonického rázu obce a její 
krajiny. Že to není samozřejmost, můžeme vidět prakticky ve 
všech krkonošských obcích. Na straně druhé považujeme za 
potřebné, abychom se neuzavírali před potenciálními 
investory, kteří by byli schopni a ochotni vdechnout nový 
život některým objektům s problematickou budoucností.

Vzhledem k velikosti naší obce nelze předpokládat, že by-
chom v dohledné době řešili další změnu územního plánu.
O to důležitější bude pečlivá práce v celém výše popsaném 
procesu. Průběh schvalování svých návrhů budou nepo-
chybně podrobně sledovat všichni žadatelé. Budu však rád, 
pokud bude nová podoba územního plánu věcí veřejné 
debaty všech, kteří mají k Dolnímu Dvoru nějaký vztah,
tedy občanů, chalupářů i podnikatelů. I když na projednání 
nějakých nových požadavků už pochopitelně prostor 
nebude, budeme rádi za každou věcnou připomínku, která 
nám může pomoci přiblížit územní plán k optimální podobě.

Děkuji vám předem za takovou součinnost a přeji hodně 
zdraví.

            Martin Bělovský, starosta

 Projednávané body na zasedání ZO  
 Dolní Dvůr konaném dne 21. 6. 2023 

4. Závěrečný účet Obce Dolní Dvůr za rok 2022

Návrh závěrečného účtu Obce byl vyvěšen na úřední desce 
obce dne 16. 5. 2023.
Základní parametry (zaokrouhleno na tis. Kč):

Příjmy:       20.706
Výdaje:      12.576
Aktivní saldo:         8.130
Stav bankovních účtů k 31. 12. 2022  23.654
Stav hotovosti v pokladně k 31. 12. 2022                10

Schválený rozpočet pro r. 2022 byl v průběhu roku upraven,
a to navýšením rozpočtových příjmů o celkem 9.252 tis. Kč 
(z toho 7.500 tis. Kč činí příjmy z prodeje pozemků)
a zvýšením rozpočtových výdajů o celkem 343 tis. Kč. 
Rozpočtové změny reagovaly na skutečnost hospodaření 
Obce.

Rozpočet po změnách počítal se schodkem 678 tis. Kč, k 31. 
12. 2022 však Obec vykazuje přebytek ve výši 8.130 tis. Kč, 
a to zejména kvůli nenaplnění všech plánovaných 
rozpočtových výdajů.

Přezkoumání hospodaření Obce za r. 2022 bylo provedeno 
dne 25.  1.  2023 pracovnicemi Krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje se závěrem: „Nebyly zjištěny 
chyby a nedostatky“.
Návrh usnesení č. 2023/15: 
„Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje Závěrečný účet 
Obce za rok 2022 (jehož součástí je Zpráva o výsledku přez-
koumání hospodaření) a souhlasí s celoročním hospoda-
řením Obce Dolní Dvůr za rok 2022, a to bez výhrad.
Hlasování: Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/15 bylo schváleno.

5. Účetní závěrka obce Dolní Dvůr 2022

Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr projednalo návrh účetní 
závěrky Obce Dolní Dvůr za rok 2022. Zastupitelstvo obce 

Dolní Dvůr nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla v roz-
sahu předložených podkladů v souladu s § 4 Vyhlášky
č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví
a finanční situace Obce Dolní Dvůr.

Návrh usnesení č. 2023/16: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr tímto v souladu s § 84 odst. 2 
písm. b) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů, schvaluje účetní závěrku Obce Dolní 
Dvůr sestavenou k 31. 12. 2022, vč. hospodářského výsledku 
Obce za rok 2022, který bude ke dni schválení účetní závěrky 
převeden na SU 432 – výsledek hospodaření minulých 
účetních období.
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/16 bylo schváleno.

6. Výběr dodavatele pro 1. etapu obnovy starých německých 
hrobů na obecním hřbitově

Na výzvu k podání nabídek, zveřejněnou 12. 5. 2023, 
reagovali čtyři zájemci. Zastupitelstvo obce vybralo nabídku 
s nejnižší cenou.

Návrh usnesení č. 2023/17: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje výběr dodavatele 
pro 1. etapu obnovy starých německých hrobů na hřbitově
v Dolním Dvoře podle vyhodnocení nabídek v příloze tohoto 
zápisu.
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/17 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 2023/18: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření smlouvy 
na obnovu starých německých hrobů na hřbitově v Dolním 
Dvoře – 1. etapu s Vítem Kotrbáčkem, Zborovská 1874, 508 
01 Hořice, IČO 68492731, za cenu 641.000 Kč vč. DPH.
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0    Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/18 bylo schváleno.

7. Aktualizace Strategického rozvojového dokumentu obce

Strategický rozvojový dokument je nutné aktualizovat podle 
vývoje potřeb obce a stavu přípravy a realizace investičních 
akcí. 

Návrh usnesení č. 2023/19: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje Strategický 
rozvojový dokument obce ve verzi 202306 uvedený v příloze 
tohoto zápisu.  
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/19 bylo schváleno.

8. Koupě části pozemku 70/1

Pro plánovanou obnovu památníku obětem světových válek 
je potřebné, aby se celý památník nacházel na pozemku 
Obce. Po již realizovaném zpřesnění hranic pozemků v 
dohodě se Správou silnic a majitelem hotelu U Zvonu je tato 
koupě části pozemku posledním potřebným krokem.

Návrh usnesení č. 2023/20: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje koupi části 

2 
pozemku p. č. 70/1 v obci a k. ú. Dolní Dvůr o výměře 10 m
od XXX za cenu 950 Kč.  
Hlasování: Pro: 6       Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/20 bylo schváleno.
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Vážení sousedé,
v rekapitulačním článku v jednom z předchozích 
Zpravodajů jsem označil pomalý postup zpracování Změny 
č. 1 územního plánu obce Dolní Dvůr (dále jen Změna)
za asi největší dluh naší práce v uplynulém období.
Ve změnách sice není žádný revoluční záměr žádného
z žadatelů ani Obce samotné, nicméně prodlužování celého 
procesu chápu jako komplikování života všem žadatelům. 
Nejen že již pět let odkládají své záměry, ale za tu dobu se 
také výrazně pohnuly ceny stavebních prací a všeho s nimi 
souvisejícího, takže u některých z nich může nastat debata
o tom, jestli je jejich původní záměr stále ještě smysluplný
a ekonomicky realizovatelný. Proto jsem rád, že jsme se po 
této dlouhé době pohnuli z místa, a dovolím si zde uvést 
stručnou rekapitulaci dosavadního běhu věcí a výhled 
dalšího postupu.

Většina návrhů na změnu územního plánu byla podána na 
základě výzvy v roce 2018. V září roku 2019 proběhlo 
klíčové zasedání zastupitelstva obce, které záměry posoudilo 
a roztřídilo na tři skupiny. Některé záměry zamítlo, některé 
upravilo a ostatní (většinu) odsouhlasilo.

Tím začal proces přípravy zadání Změny, které je součástí 
dokumentu s názvem Zpráva o uplatňování územního plánu. 
Tento dokument schválilo zastupitelstvo obce až 20. 2. 2023. 
Proč tak pozdě? Asi polovinu z tohoto zpoždění považuji
za objektivní. Je to následek naší snahy o zjednodušení
a zlevnění Změny. V návaznosti na stanovisko orgánu 
ochrany přírody nám totiž hrozila povinnost zpracovávat 
další dokumentaci ochrany přírody. Teprve třetí stanovisko 
Správy KRNAP, kterému předcházel odborný průzkum 
našich luk a v konečné fázi zejména vstřícný postup majitele 
Ski areálu Luisino údolí, který ustoupil od svého původního 
požadavku, vyloučilo nebezpečí významného vlivu naší 
Změny na předměty ochrany přírody. Zhruba stejnou dobu 
zpoždění však nabrala naše Změna v důsledku havarijního 
personálního stavu odboru územního rozvoje vrchlabského 
městského úřadu, jehož role byla v této fázi bohužel 
nezastupitelná. Tuto zkušenost jsme si už nechtěli zopakovat, 
a proto jsme se rozhodli svěřit roli pořizovatele územního 
plánu pro další kroky smluvnímu partnerovi. Do toho všeho 
se ještě změnila legislativa, územní plán či jeho změna 

zpracovaná v roce 2023 už musí vypadat jinak, než vypadal 
dřív. Takže jsme museli provést nový výběr zpracovatele.

Nicméně zmiňované jednání zastupitelstva všechny 
potřebné podklady schválilo. Jsem rád, že i téměř všichni 
žadatelé vytrvali ve svých záměrech a uzavřeli s Obcí 
dohodu o úhradě příslušného podílu nákladů. Z původních 
žadatelů nedošlo k uzavření dohody pouze v jednom případě, 
který považuji spíš za nedorozumění než nevůli z jedné či 
druhé strany. Výsledný podíl nákladů na jeden požadavek byl 
zastupitelstvem stanoven na 20.700 Kč. Není to určitě částka 
zanedbatelná, zejména proto, že její úhrada nezaručuje 
žadatelům, že se jejich návrh do územního plánu skutečně 
dostane. To v této fázi závisí především na stanoviscích 
dotčených orgánů. Na druhou stranu přesun pozemku do 
kategorie, která umožňuje nějakou výstavbu, znamená pro 
jeho majitele podstatné navýšení jeho hodnoty, takže z tohoto 
pohledu jde o částku velmi nízkou.

Nyní připravuje zpracovatel Změny materiál pro společné 
projednání Změny, které by se mohlo uskutečnit ještě
v letošním roce. To je jednání s krajským úřadem, dotčenými 
orgány a sousedními obcemi. Tyto subjekty pak mohou 
uplatnit svá stanoviska, resp. připomínky. Po jejich 
vyhodnocení vznikne výsledný návrh upraveného územního 
plánu, který bude předepsaným způsobem zveřejněný, 
následně se bude konat veřejné projednání s výkladem 
pořizovatele i zpracovatele (projektanta). I tam ještě mohou 
vzniknout připomínky, které bude znovu nutné vyhodnotit.
V případě, že by byly podstatné, může dojít i k opakovanému 
veřejnému projednání. V krajním případě (vzhledem
k charakteru požadavků i očekávaných změn by se nás týkat 
neměl) může dojít i k přepracování celého návrhu
a opakování procesu projednání od začátku.

Již vícekrát jsem ve Zpravodaji psal o významu územního 
plánu. Jeho nová podoba tedy nebude sloužit pouze 
žadatelům, aby mohli realizovat své rozvojové záměry v naší 
obci, ale bude hlavně klíčovým (vlastně jediným) nástrojem 
vedení obce pro realizaci vlastní představy o dalším rozvoji 
obce.

V procesu přípravy upraveného územního plánu se budeme 
snažit vytvořit vyvážený komplex pravidel a normativů.
Pro budoucnost chceme udržet základní hodnoty, kterými
se naše obec pyšní a kterými je atraktivní pro žití
i rekreaci. Takové hodnoty představují především zachování 
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přírodního a (většinově) architektonického rázu obce a její 
krajiny. Že to není samozřejmost, můžeme vidět prakticky ve 
všech krkonošských obcích. Na straně druhé považujeme za 
potřebné, abychom se neuzavírali před potenciálními 
investory, kteří by byli schopni a ochotni vdechnout nový 
život některým objektům s problematickou budoucností.

Vzhledem k velikosti naší obce nelze předpokládat, že by-
chom v dohledné době řešili další změnu územního plánu.
O to důležitější bude pečlivá práce v celém výše popsaném 
procesu. Průběh schvalování svých návrhů budou nepo-
chybně podrobně sledovat všichni žadatelé. Budu však rád, 
pokud bude nová podoba územního plánu věcí veřejné 
debaty všech, kteří mají k Dolnímu Dvoru nějaký vztah,
tedy občanů, chalupářů i podnikatelů. I když na projednání 
nějakých nových požadavků už pochopitelně prostor 
nebude, budeme rádi za každou věcnou připomínku, která 
nám může pomoci přiblížit územní plán k optimální podobě.

Děkuji vám předem za takovou součinnost a přeji hodně 
zdraví.

            Martin Bělovský, starosta

 Projednávané body na zasedání ZO  
 Dolní Dvůr konaném dne 21. 6. 2023 

4. Závěrečný účet Obce Dolní Dvůr za rok 2022

Návrh závěrečného účtu Obce byl vyvěšen na úřední desce 
obce dne 16. 5. 2023.
Základní parametry (zaokrouhleno na tis. Kč):

Příjmy:       20.706
Výdaje:      12.576
Aktivní saldo:         8.130
Stav bankovních účtů k 31. 12. 2022  23.654
Stav hotovosti v pokladně k 31. 12. 2022                10

Schválený rozpočet pro r. 2022 byl v průběhu roku upraven,
a to navýšením rozpočtových příjmů o celkem 9.252 tis. Kč 
(z toho 7.500 tis. Kč činí příjmy z prodeje pozemků)
a zvýšením rozpočtových výdajů o celkem 343 tis. Kč. 
Rozpočtové změny reagovaly na skutečnost hospodaření 
Obce.

Rozpočet po změnách počítal se schodkem 678 tis. Kč, k 31. 
12. 2022 však Obec vykazuje přebytek ve výši 8.130 tis. Kč, 
a to zejména kvůli nenaplnění všech plánovaných 
rozpočtových výdajů.

Přezkoumání hospodaření Obce za r. 2022 bylo provedeno 
dne 25.  1.  2023 pracovnicemi Krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje se závěrem: „Nebyly zjištěny 
chyby a nedostatky“.
Návrh usnesení č. 2023/15: 
„Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje Závěrečný účet 
Obce za rok 2022 (jehož součástí je Zpráva o výsledku přez-
koumání hospodaření) a souhlasí s celoročním hospoda-
řením Obce Dolní Dvůr za rok 2022, a to bez výhrad.
Hlasování: Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/15 bylo schváleno.

5. Účetní závěrka obce Dolní Dvůr 2022

Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr projednalo návrh účetní 
závěrky Obce Dolní Dvůr za rok 2022. Zastupitelstvo obce 

Dolní Dvůr nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla v roz-
sahu předložených podkladů v souladu s § 4 Vyhlášky
č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví
a finanční situace Obce Dolní Dvůr.

Návrh usnesení č. 2023/16: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr tímto v souladu s § 84 odst. 2 
písm. b) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů, schvaluje účetní závěrku Obce Dolní 
Dvůr sestavenou k 31. 12. 2022, vč. hospodářského výsledku 
Obce za rok 2022, který bude ke dni schválení účetní závěrky 
převeden na SU 432 – výsledek hospodaření minulých 
účetních období.
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/16 bylo schváleno.

6. Výběr dodavatele pro 1. etapu obnovy starých německých 
hrobů na obecním hřbitově

Na výzvu k podání nabídek, zveřejněnou 12. 5. 2023, 
reagovali čtyři zájemci. Zastupitelstvo obce vybralo nabídku 
s nejnižší cenou.

Návrh usnesení č. 2023/17: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje výběr dodavatele 
pro 1. etapu obnovy starých německých hrobů na hřbitově
v Dolním Dvoře podle vyhodnocení nabídek v příloze tohoto 
zápisu.
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/17 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 2023/18: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření smlouvy 
na obnovu starých německých hrobů na hřbitově v Dolním 
Dvoře – 1. etapu s Vítem Kotrbáčkem, Zborovská 1874, 508 
01 Hořice, IČO 68492731, za cenu 641.000 Kč vč. DPH.
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0    Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/18 bylo schváleno.

7. Aktualizace Strategického rozvojového dokumentu obce

Strategický rozvojový dokument je nutné aktualizovat podle 
vývoje potřeb obce a stavu přípravy a realizace investičních 
akcí. 

Návrh usnesení č. 2023/19: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje Strategický 
rozvojový dokument obce ve verzi 202306 uvedený v příloze 
tohoto zápisu.  
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/19 bylo schváleno.

8. Koupě části pozemku 70/1

Pro plánovanou obnovu památníku obětem světových válek 
je potřebné, aby se celý památník nacházel na pozemku 
Obce. Po již realizovaném zpřesnění hranic pozemků v 
dohodě se Správou silnic a majitelem hotelu U Zvonu je tato 
koupě části pozemku posledním potřebným krokem.

Návrh usnesení č. 2023/20: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje koupi části 

2 
pozemku p. č. 70/1 v obci a k. ú. Dolní Dvůr o výměře 10 m
od XXX za cenu 950 Kč.  
Hlasování: Pro: 6       Proti: 0     Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/20 bylo schváleno.
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Vážení sousedé,
v rekapitulačním článku v jednom z předchozích 
Zpravodajů jsem označil pomalý postup zpracování Změny 
č. 1 územního plánu obce Dolní Dvůr (dále jen Změna)
za asi největší dluh naší práce v uplynulém období.
Ve změnách sice není žádný revoluční záměr žádného
z žadatelů ani Obce samotné, nicméně prodlužování celého 
procesu chápu jako komplikování života všem žadatelům. 
Nejen že již pět let odkládají své záměry, ale za tu dobu se 
také výrazně pohnuly ceny stavebních prací a všeho s nimi 
souvisejícího, takže u některých z nich může nastat debata
o tom, jestli je jejich původní záměr stále ještě smysluplný
a ekonomicky realizovatelný. Proto jsem rád, že jsme se po 
této dlouhé době pohnuli z místa, a dovolím si zde uvést 
stručnou rekapitulaci dosavadního běhu věcí a výhled 
dalšího postupu.

Většina návrhů na změnu územního plánu byla podána na 
základě výzvy v roce 2018. V září roku 2019 proběhlo 
klíčové zasedání zastupitelstva obce, které záměry posoudilo 
a roztřídilo na tři skupiny. Některé záměry zamítlo, některé 
upravilo a ostatní (většinu) odsouhlasilo.

Tím začal proces přípravy zadání Změny, které je součástí 
dokumentu s názvem Zpráva o uplatňování územního plánu. 
Tento dokument schválilo zastupitelstvo obce až 20. 2. 2023. 
Proč tak pozdě? Asi polovinu z tohoto zpoždění považuji
za objektivní. Je to následek naší snahy o zjednodušení
a zlevnění Změny. V návaznosti na stanovisko orgánu 
ochrany přírody nám totiž hrozila povinnost zpracovávat 
další dokumentaci ochrany přírody. Teprve třetí stanovisko 
Správy KRNAP, kterému předcházel odborný průzkum 
našich luk a v konečné fázi zejména vstřícný postup majitele 
Ski areálu Luisino údolí, který ustoupil od svého původního 
požadavku, vyloučilo nebezpečí významného vlivu naší 
Změny na předměty ochrany přírody. Zhruba stejnou dobu 
zpoždění však nabrala naše Změna v důsledku havarijního 
personálního stavu odboru územního rozvoje vrchlabského 
městského úřadu, jehož role byla v této fázi bohužel 
nezastupitelná. Tuto zkušenost jsme si už nechtěli zopakovat, 
a proto jsme se rozhodli svěřit roli pořizovatele územního 
plánu pro další kroky smluvnímu partnerovi. Do toho všeho 
se ještě změnila legislativa, územní plán či jeho změna 

zpracovaná v roce 2023 už musí vypadat jinak, než vypadal 
dřív. Takže jsme museli provést nový výběr zpracovatele.

Nicméně zmiňované jednání zastupitelstva všechny 
potřebné podklady schválilo. Jsem rád, že i téměř všichni 
žadatelé vytrvali ve svých záměrech a uzavřeli s Obcí 
dohodu o úhradě příslušného podílu nákladů. Z původních 
žadatelů nedošlo k uzavření dohody pouze v jednom případě, 
který považuji spíš za nedorozumění než nevůli z jedné či 
druhé strany. Výsledný podíl nákladů na jeden požadavek byl 
zastupitelstvem stanoven na 20.700 Kč. Není to určitě částka 
zanedbatelná, zejména proto, že její úhrada nezaručuje 
žadatelům, že se jejich návrh do územního plánu skutečně 
dostane. To v této fázi závisí především na stanoviscích 
dotčených orgánů. Na druhou stranu přesun pozemku do 
kategorie, která umožňuje nějakou výstavbu, znamená pro 
jeho majitele podstatné navýšení jeho hodnoty, takže z tohoto 
pohledu jde o částku velmi nízkou.

Nyní připravuje zpracovatel Změny materiál pro společné 
projednání Změny, které by se mohlo uskutečnit ještě
v letošním roce. To je jednání s krajským úřadem, dotčenými 
orgány a sousedními obcemi. Tyto subjekty pak mohou 
uplatnit svá stanoviska, resp. připomínky. Po jejich 
vyhodnocení vznikne výsledný návrh upraveného územního 
plánu, který bude předepsaným způsobem zveřejněný, 
následně se bude konat veřejné projednání s výkladem 
pořizovatele i zpracovatele (projektanta). I tam ještě mohou 
vzniknout připomínky, které bude znovu nutné vyhodnotit.
V případě, že by byly podstatné, může dojít i k opakovanému 
veřejnému projednání. V krajním případě (vzhledem
k charakteru požadavků i očekávaných změn by se nás týkat 
neměl) může dojít i k přepracování celého návrhu
a opakování procesu projednání od začátku.

Již vícekrát jsem ve Zpravodaji psal o významu územního 
plánu. Jeho nová podoba tedy nebude sloužit pouze 
žadatelům, aby mohli realizovat své rozvojové záměry v naší 
obci, ale bude hlavně klíčovým (vlastně jediným) nástrojem 
vedení obce pro realizaci vlastní představy o dalším rozvoji 
obce.

V procesu přípravy upraveného územního plánu se budeme 
snažit vytvořit vyvážený komplex pravidel a normativů.
Pro budoucnost chceme udržet základní hodnoty, kterými
se naše obec pyšní a kterými je atraktivní pro žití
i rekreaci. Takové hodnoty představují především zachování 
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9. Různé

Zastupitelstvo obce schválilo na minulém zasedání 
usnesením 2023/11 uzavření dohody s vybranou 
pořizovatelkou Změny č. 1 územního plánu obce. Stejné 
rozhodnutí však bylo přijato již usnesením 2020/25. Aby 
tedy rozhodnutí nebylo zdvojené, původní usnesení 
zastupitelstvo ruší.

Návrh usnesení č. 2023/21: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr ruší své usnesení č. 2020/25.  
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0      Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/21 bylo schváleno.

 Projednávané body na zasedání 
 zastupitelstva obce Dolní Dvůr
 konaném dne 7. 8. 2023 

4. Změny Zprávy o uplatňování územního plánu

Zastupitelstvo obce schválilo svým usnesením 2023/3 
Zprávu o uplatňování územního plánu obce Dolní Dvůr. Po 
oslovení všech žadatelů neuzavřela smlouvu na úhradu 
nákladů pouze p. XXX, její požadavek (č. 4) tedy nebude do 
zpracování změny územního plánu zařazen.

Návrh usnesení č. 2023/23: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje změnu Zprávy o 
uplatňování územního plánu obce Dolní Dvůr – vyřazení 
požadavku č. 4.
Hlasování: Pro: 7     Proti:  0    Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/23 bylo schváleno.

5. Stanovení výše úhrady nákladů na pořízení změny 
územního plánu

Usneseními 2019/56 a 57 byl schválen způsob financování 
nákladů Změny č. 1 územního plánu obce Dolní Dvůr. Pro 
zjednodušení celého procesu bude částka nákladů na jeden 
požadavek na změnu územního plánu vycházející
z prvního oslovení všech žadatelů částkou konečnou. 

Návrh usnesení č. 2023/24: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje výši úhrady za 
jeden požadavek na změnu územního plánu na 20.700 
Kč.
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0    Zdržel se: 1
(zdržel se Mikule)
Usnesení č. 2023/24 bylo schváleno.
6. Žádost o dotaci z Česko-německého fondu budoucnosti na 
opravu památníku obětem světových válek

Zastupitelstvo obce schválilo svým usnesením 2022/58 
záměr obnovy památníku světových válek. Pokusíme se 
získat dotaci na rekonstrukční práce (nikoliv na vytvoření 
replik původní plastiky a desek) od Česko-německého fondu 
budoucnosti. 

Návrh usnesení č. 2023/25: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje žádost o dotaci ve 
výši 250.000 Kč od Česko-německého fondu budoucnosti, 
nadačního fondu, Železná 24, 110 00 Praha 1, IČO: 
67776841 na obnovu památníku obětem světových válek.

Hlasování: Pro: 7      Proti: 0      Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/25 bylo schváleno.

 Vysvěcení sochy sv. Josefa
 V sobotu dne 1. 7. 2023 proběhlo slavnostní 

vysvěcení obnovené sochy sv. Josefa na Rudném náměstí

v Dolním Dvoře.

Socha byla obnovena nákladem 162.000 Kč, z toho polovina 
je dotace Česko-německého fondu budoucnosti, částkou 
2.000 EUR pak přispěli původní němečtí obyvatelé Dolního 
Dvora. Práce na obnově probíhaly od října 2022 do května 
2023, prováděli je paní MgA. Lucie Procházková a pan Karel 
Krátký z Pardubic. Vzhledem k tomu, že se jedná o památ-
kově chráněný objekt, probíhaly práce pod dozorem ak. 
sochaře Karla Krátkého st.

V rámci slavnostního odpoledne promluvil pan Erich Kraus, 
klíčová osobnost dlouholeté spolupráce obce Dolní Dvůr
s jejími původními obyvateli. Dále pak pan Tomáš 
Podivínský, bývalý konzul České republiky v Drážďanech
a starosta obce Martin Bělovský, který také přečetl pozdrav 
od paní Soni Dederové, zástupkyně Česko-německého fondu 
budoucnosti. Vystoupení řečníků byla orámována 
příjemnými písněmi skupiny Petah ze Špindlerova Mlýna.

Všichni řečníci ve svých projevech ocenili nejen zdařilou 
obnovu sochy sv. Josefa, ale i dlouhodobou spolupráci obce 
Dolní Dvůr a jejích německých rodáků při obnově a péči
o kulturní dědictví obce.

Vzhledem ke složení publika byla celá slavnost vedena 
dvojjazyčně. Stejně tak závěrečný obřad vysvěcení provedli 
rukou společnou vrchlabský farář pan Jiří Šlégr a farář 
Konrad Richter z Düsseldorfu (původem z Hostinného).

      Martin Bělovský

 Den obce 2023 – cesta kolem světa
 Poslední srpnový víkend se u nás nesl opět ve 
znamení dne obce. V letošním roce byla pro děti připravena 
cesta kolem světa, díky které mohly zavítat například do 
Norska, kde probíhal slalom na lyžích. V Indii zase mohly 
děti zkusit podojit krávu (papírovou), zahrály si i na 
australské klokany a dále navštívily Čínu, Egypt, Itálii či 
Zimbabwe. Po absolvování náročné cesty si mohly jít 
odpočinout za kouzelníkem z Nové Paky, který vystupoval 
na akci společně s dalšími skvělými muzikanty. Na 
dodržování pitného režimu dohlíželi hasiči, kteří se postarali 
i o výborné občerstvení. Jako dezert mohli návštěvníci 
ochutnat řadu skvělých štrúdlů, které byly opět součástí
již 5. ročníku pečící soutěže. Nejlepší štrúdl upekla 
Miloslava Neumannová, která každoročně bere vítězné 
příčky, na druhém místě pak byl Roman Slabý a třetí místo 
obsadila Nikola Pokorná. Touto cestou bychom rádi 
poděkovali nejen všem zúčastněným v pečící soutěži, 
návštěvníkům, ale zejména všem, kteří se podíleli na 
uspořádání této akce.

Děkujeme moc a těšíme se opět za rok!
                   Kateřina Neumannová
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Objektivem z Dolního Lánova a Dolního Dvora.

Kontejnery za mostem
u cesty na Kunčice.

Opravený kanál u cesty
na hřbitov v Dolním Lánově.

Nádvoří - oprava před
čp. 207 v Dolním Lánově.

Rozšíření sítě místního
rozhlasu, Dolní Lánov.

Den obce Dolní Dvůr - další ze zábavných disciplín.

Den obce Dolní Dvůr - skákání v pytli a další zábavné disciplíny.Svěcení sochy sv. Josefa 1. července 2023.

Svěcení sochy sv. Josefa 1. července 2023, Dolní Dvůr.  Dětský den v Dolním Lánově.

 Dětský den v Dolním Lánově - ukázky záchranných složek.  Turnaj v nohejbalu v Dolním Lánově.

Stav po opravě v r.2023.
Foto Antje Niemann.

Stav sochy v r. 2021.
Foto Beate Becker.



9. Různé

Zastupitelstvo obce schválilo na minulém zasedání 
usnesením 2023/11 uzavření dohody s vybranou 
pořizovatelkou Změny č. 1 územního plánu obce. Stejné 
rozhodnutí však bylo přijato již usnesením 2020/25. Aby 
tedy rozhodnutí nebylo zdvojené, původní usnesení 
zastupitelstvo ruší.

Návrh usnesení č. 2023/21: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr ruší své usnesení č. 2020/25.  
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0      Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/21 bylo schváleno.

 Projednávané body na zasedání 
 zastupitelstva obce Dolní Dvůr
 konaném dne 7. 8. 2023 

4. Změny Zprávy o uplatňování územního plánu

Zastupitelstvo obce schválilo svým usnesením 2023/3 
Zprávu o uplatňování územního plánu obce Dolní Dvůr. Po 
oslovení všech žadatelů neuzavřela smlouvu na úhradu 
nákladů pouze p. XXX, její požadavek (č. 4) tedy nebude do 
zpracování změny územního plánu zařazen.

Návrh usnesení č. 2023/23: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje změnu Zprávy o 
uplatňování územního plánu obce Dolní Dvůr – vyřazení 
požadavku č. 4.
Hlasování: Pro: 7     Proti:  0    Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/23 bylo schváleno.

5. Stanovení výše úhrady nákladů na pořízení změny 
územního plánu

Usneseními 2019/56 a 57 byl schválen způsob financování 
nákladů Změny č. 1 územního plánu obce Dolní Dvůr. Pro 
zjednodušení celého procesu bude částka nákladů na jeden 
požadavek na změnu územního plánu vycházející
z prvního oslovení všech žadatelů částkou konečnou. 

Návrh usnesení č. 2023/24: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje výši úhrady za 
jeden požadavek na změnu územního plánu na 20.700 
Kč.
Hlasování: Pro: 6      Proti: 0    Zdržel se: 1
(zdržel se Mikule)
Usnesení č. 2023/24 bylo schváleno.
6. Žádost o dotaci z Česko-německého fondu budoucnosti na 
opravu památníku obětem světových válek

Zastupitelstvo obce schválilo svým usnesením 2022/58 
záměr obnovy památníku světových válek. Pokusíme se 
získat dotaci na rekonstrukční práce (nikoliv na vytvoření 
replik původní plastiky a desek) od Česko-německého fondu 
budoucnosti. 

Návrh usnesení č. 2023/25: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje žádost o dotaci ve 
výši 250.000 Kč od Česko-německého fondu budoucnosti, 
nadačního fondu, Železná 24, 110 00 Praha 1, IČO: 
67776841 na obnovu památníku obětem světových válek.

Hlasování: Pro: 7      Proti: 0      Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/25 bylo schváleno.

 Vysvěcení sochy sv. Josefa
 V sobotu dne 1. 7. 2023 proběhlo slavnostní 

vysvěcení obnovené sochy sv. Josefa na Rudném náměstí

v Dolním Dvoře.

Socha byla obnovena nákladem 162.000 Kč, z toho polovina 
je dotace Česko-německého fondu budoucnosti, částkou 
2.000 EUR pak přispěli původní němečtí obyvatelé Dolního 
Dvora. Práce na obnově probíhaly od října 2022 do května 
2023, prováděli je paní MgA. Lucie Procházková a pan Karel 
Krátký z Pardubic. Vzhledem k tomu, že se jedná o památ-
kově chráněný objekt, probíhaly práce pod dozorem ak. 
sochaře Karla Krátkého st.

V rámci slavnostního odpoledne promluvil pan Erich Kraus, 
klíčová osobnost dlouholeté spolupráce obce Dolní Dvůr
s jejími původními obyvateli. Dále pak pan Tomáš 
Podivínský, bývalý konzul České republiky v Drážďanech
a starosta obce Martin Bělovský, který také přečetl pozdrav 
od paní Soni Dederové, zástupkyně Česko-německého fondu 
budoucnosti. Vystoupení řečníků byla orámována 
příjemnými písněmi skupiny Petah ze Špindlerova Mlýna.

Všichni řečníci ve svých projevech ocenili nejen zdařilou 
obnovu sochy sv. Josefa, ale i dlouhodobou spolupráci obce 
Dolní Dvůr a jejích německých rodáků při obnově a péči
o kulturní dědictví obce.

Vzhledem ke složení publika byla celá slavnost vedena 
dvojjazyčně. Stejně tak závěrečný obřad vysvěcení provedli 
rukou společnou vrchlabský farář pan Jiří Šlégr a farář 
Konrad Richter z Düsseldorfu (původem z Hostinného).

      Martin Bělovský

 Den obce 2023 – cesta kolem světa
 Poslední srpnový víkend se u nás nesl opět ve 
znamení dne obce. V letošním roce byla pro děti připravena 
cesta kolem světa, díky které mohly zavítat například do 
Norska, kde probíhal slalom na lyžích. V Indii zase mohly 
děti zkusit podojit krávu (papírovou), zahrály si i na 
australské klokany a dále navštívily Čínu, Egypt, Itálii či 
Zimbabwe. Po absolvování náročné cesty si mohly jít 
odpočinout za kouzelníkem z Nové Paky, který vystupoval 
na akci společně s dalšími skvělými muzikanty. Na 
dodržování pitného režimu dohlíželi hasiči, kteří se postarali 
i o výborné občerstvení. Jako dezert mohli návštěvníci 
ochutnat řadu skvělých štrúdlů, které byly opět součástí
již 5. ročníku pečící soutěže. Nejlepší štrúdl upekla 
Miloslava Neumannová, která každoročně bere vítězné 
příčky, na druhém místě pak byl Roman Slabý a třetí místo 
obsadila Nikola Pokorná. Touto cestou bychom rádi 
poděkovali nejen všem zúčastněným v pečící soutěži, 
návštěvníkům, ale zejména všem, kteří se podíleli na 
uspořádání této akce.

Děkujeme moc a těšíme se opět za rok!
                   Kateřina Neumannová
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Objektivem z Dolního Lánova a Dolního Dvora.

Kontejnery za mostem
u cesty na Kunčice.

Opravený kanál u cesty
na hřbitov v Dolním Lánově.

Nádvoří - oprava před
čp. 207 v Dolním Lánově.

Rozšíření sítě místního
rozhlasu, Dolní Lánov.

Den obce Dolní Dvůr - další ze zábavných disciplín.

Den obce Dolní Dvůr - skákání v pytli a další zábavné disciplíny.Svěcení sochy sv. Josefa 1. července 2023.

Svěcení sochy sv. Josefa 1. července 2023, Dolní Dvůr.  Dětský den v Dolním Lánově.

 Dětský den v Dolním Lánově - ukázky záchranných složek.  Turnaj v nohejbalu v Dolním Lánově.

Stav po opravě v r.2023.
Foto Antje Niemann.

Stav sochy v r. 2021.
Foto Beate Becker.
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Foto Jakub Tošovský

Po dlouhých cca 30 letech ukončila firma Esselte (nejprve jako Egidius Jannsen, později pod hlavičkou 
ACCO Brands), vyrábějící hlavně pořadače, v Lánově svou činnost. Výroba běžela do 31. května 2023
a pak byla během června až srpna s pomocí několika posledních zaměstnanců přesouvána hlavně
do polských Kozienic a částečně i do německého Uelzenu. 

Pro asi 100 zaměstnanců to sice znamenalo velký šok, ale nutno říct, že firma se k nim zachovala velice 

hezky, a to nejen po finanční stránce. 26. května proběhlo na dvoře areálu pro všechny pěkné rozloučení

s pohoštěním. 

O opuštěné haly je prý docela zájem, tak uvidíme, kdo se tam nakonec usídlí. Místní vedení by ale dalo 

přednost takovému podniku, který by mohl nabídnout nová pracovní místa.

                                

Karolina Boková

Lánovská výroba pořadačů se přestěhovala do Polska


